

ကပ်ငြိတွယ်တာမှုမရှိ
 လာကြကုန်လော့(ရတနာခုနစ်ပါးဖြင့်) ဆန်းကြယ်သော မင်းစီးရထားလျှင် ဥပမာရှိသော(အဝတ်တန်ဆာတို့ဖြင့်) ဆန်းကြယ်သော ဤခန္ဓာငါးပါးတည်းဟူသော လောက ကို ရှုကြကုန်လော့။ ယင်းလောက၌ မိုက်သူတို့သည် ခန္ဓာငါးပါး၌ နှစ်မြုပ်ကုန်၏။ ပညာရှိတို့အား ခန္ဓာငါးပါး ကပ်ငြိတွယ်တာမှုမရှိ။
 လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၁)

အဇာဘိုင်ဂျန်နိုင်ငံ ဘာ့ကူးမြို့၌ ကျင်းပသည့် ပဉ္စမအကြိမ်ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး တက်ရောက်

နေပြည်တော် မေ ၅
 ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး ဦးဆောင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အဇာဘိုင်ဂျန် နိုင်ငံ ဘာ့ကူးမြို့တွင် မေ ၂ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ ကျင်းပသော ပဉ္စမအကြိမ်ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

တက်ရောက်
 ခွဲခြားမှု၊ မညီမျှမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှု ပပျောက်ရေးအတွက် စကားပိုင်းဆွေးနွေး ပွဲမှသည် အကောင်အထည်ဖော်မှုဆီသို့ ဟူသော ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် ကျင်းပသော အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံပေါင်း ၁၄၁ နိုင်ငံမှ နိုင်ငံ အကြီးအကဲများ၊ ဝန်ကြီးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၏ အကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် လူ့အဖွဲ့အစည်းများ လုံခြုံရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်း အသစ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးသည် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တည်ဆောက်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကျင်းပသော ဝန်ကြီးအဆင့် ဆွေးနွေးပွဲသို့ မေ ၂ ရက်က တက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး ပဉ္စမအကြိမ် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာဆွေးနွေးပွဲ၌ တက်ရောက်ဆွေးနွေးစဉ်။

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

ခရီးသွားလည်ပတ်စရာနေရာအဖြစ်
YANGON WEEKEND MARKET စတင်ဖွင့်လှစ်
 စာမျက်နှာ - ၁၀

ပြုယမ်းက ခုံးကျည်များပစ်လွှတ်သော်လည်း
သမ္မတထရုန်၏ သဘောထားပြောင်းလဲမှုမရှိဟုဆို
 စာမျက်နှာ - ၁၂

မင်းပြားမြို့နယ်တွင် ပေ ၁၃၀၀ ရှည်သော ရာမောင်ချောင်း
တံတားသစ်အား နှစ်နှစ်အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်မည်

စစ်တွေ မေ ၅
 ရခိုင်ပြည်နယ် မင်းပြားမြို့နယ်ရှိ အရှည်ပေ ၁၃၀၀ ရှည်လျား သည့် ရာမောင်ချောင်းကို ဖြတ်သန်းသွားရန် တည်ဆောက် ထားသည့် ရာမောင်တံတားဟောင်းမှာ ခံနိုင်ဝန် ကျဆင်းလာပြီး ကားကြီးများဖြတ်သန်းသွားလာရန် မသင့်လျော်သောကြောင့် ဘေးချင်းကပ်လျက် တံတားသစ် တစ်စင်းအား နှစ်နှစ်အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်ရန် သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။
 ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တည်ဆောက်ရေး(၂)

တံတားအထူးအဖွဲ့(၇)က ရာမောင်ချောင်းတံတားအရှည် ၁၂၈၄ ဒဿမ ၃ ပေ၊ အကျယ် ၂၈ ပေ သံကူကွန်ကရစ် တံတားအမျိုးအစားကို ဆောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း တံတားဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့မှ သိရသည်။
 တံတားဟောင်းမှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လမှစ၍ ၁၃ တန် အောက်ယာဉ်များကို ဖြတ်သန်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာ လတွင် ငါးတန်အောက်ယာဉ်ငယ်များကိုသာ ဖြတ်သန်း ခွင့်ပြုခဲ့သဖြင့် ကုန်တင်ယာဉ်၊ ခရီးသည်တင်ယာဉ် ကဲ့သို့ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ □

MYANMAR FIRST WIND GAME

INDOOR SKYDIVING

တော်ဝင်လမ်း (၉)မိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊
 ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း- ၀၉ ၃၄၀၀၆၂၀၀၀၊ ၀၉ ၇၆၆၆၉၉၃၁၁၊ ၀၉ ၇၆၆၆၉၉၂၂၂
 Email- enquiry@indoorskydivingyangon.com

ပြည်ပနည်းပြ International ဆရာ
 အမျိုးသမီးနည်းပြများဖြင့် လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ကြေးမုံ

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်

ယခုကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ အချို့ဒေသများတွင် နေရာအနှံ့အပြား၊ အချို့ဒေသများတွင် နေရာစိပ်စိပ်၊ အချို့ဒေသများတွင် နေရာကျကျ၊ အချို့ဒေသများတွင် နေရာကွက်၍ မိုးရွာသွန်းနေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ရွာသွန်းသည်များများစားစားတော့မဟုတ်၊ ခဏတစ်ဖြုတ် မရှိမရှိရွာသည်။ နေရာဒေသအချို့တွင် အပူလွန်ကဲသဖြင့် မိုးခေါ်လွန်ဆွဲပွဲများ ဆင်နွှဲနေကြသည်။

ယခုရွာသွန်းမြီးသောမိုးသည် မိုးရာသီကာလ၌ ပုံမှန်ရွာသွန်းနေကျ မှတ်သုံးမဟုတ်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်အလယ်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အလွန်အလွန်အားကောင်းသည့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း ဖန်နီ၏ အရှိန်ကြောင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုနှင့် မိုးရွာသွန်းမှုအချို့ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဖြိုပြဲ မေလများသည် ပြင်းသော နွေရာသီကာလများ ဖြစ်သည်။ ရွာသီဥတုပြင်းလွန်းသဖြင့် မိုးဖြစ်စေသည့် မုန်တိုင်းကို မမျှော်ကောင်းမျှော်ကောင်း မျှော်ခဲ့ကြသည်။

အလွန်အလွန်အားကောင်းသောမုန်တိုင်းမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအတွင်း မွေနေ့ကပြီ၊ အားလျော့ကာ မုန်တိုင်းငယ်မှ လေစိအားနည်းရပ်ဝန်းအဖြစ် အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ ဆက်လက်ရွေ့လျားမည်ဖြစ်သည်။ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်တွင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများနှင့် လူအနည်းငယ်သေဆုံးမှု ဖြစ်ခဲ့သည်။ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုကြောင့် အင်အားမည်မျှကြီးသည်ဖြစ်စေ လူအသေအပျောက် အထိအခိုက်နည်းအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

မုန်တိုင်းဒဏ်မခံရသည့် မြန်မာနိုင်ငံအဖို့ မုန်တိုင်းကင်းသည်ဟူ၍ မမှတ်ယူအပ်ချေ။ ဖန်နီမုန်တိုင်းသည် ယခုရာသီ၌ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် ပထမဆုံးပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် မုန်တိုင်းဖြစ်သည်။ နောက်ရာသီကာလများသည် နွေရာသီကာလပင်ရှိသေးသောကြောင့် မုန်တိုင်းမိုးပြီးသည့် နောက် အပူရှိန်ပြင်းထန်ပေလိမ့်မည်။ မြန်မာနိုင်ငံအဖို့ မုန်တိုင်းဒဏ်မခံရသည်ဆိုသော်ငြားလည်း အပူရှိန်ဒဏ်၊ အခြားမုန်တိုင်းများ၏ အဖျားခတ်ဒဏ် စသည်တို့ကို သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။

ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားနိုင်ခြင်းသည် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကို လျော့ပါးသက်သာစေသဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၏ အကျိုးဆက်များကို သတိမူရမည်ဖြစ်သည်။ အပူဒဏ်ကာလကွယ်ရေးကို ဆက်လက်သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။ ပူအိုက်သောကာလတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သည့် ရောဂါများကို သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုကာလသည် ရာသီဥတုအပြောင်းအလဲအမြန်ဆုံးဖြစ်ပေါ်နေသောကာလဖြစ်၍ မိုးလေဝသသတင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ကြည့်ရှုနားထောင်ပြီး သက်ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီးမှ ထုတ်ပြန်သော အကြံပြုချက်များကို လိုက်နာရမည်အပြင် အခြားသူများကိုလည်း မျှဝေပေးရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်းနေပြည်သူများအဖို့ ရုတ်တရက် ရေကြီးခြင်း၊ မြေပြိုခြင်းများကို သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။ တောင်ပေါ်ဒေသချောင်းဖျား၊ မြစ်ဖျားများတွင် မိုးကြီးပါက မြစ်ဝှမ်းဒေသများတွင် လှုပ်တစ်ပြက် ရေကြီးနိုင်သည်ကို သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုဒေသများတွင် ဘေးလွတ်ရာနှင့် အရေးပေါ်သုံးပစ္စည်း၊ စားနပ်ရိက္ခာတို့ကို အသင့်ပြင်ထားရမည်ဖြစ်သည်။ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ လှုပ်စစ်အန္တရာယ်မဖြစ်ပေါ်စေရေး၊ တိရစ္ဆာန်များနှင့် ဘေးအန္တရာယ်မဖြစ်စေရေး စသည်တို့ကို သတိထား၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပြည်သူလူထုအများစုမှာ မိမိတို့ဘဝ ရင်သန်ရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းရှင်းကန်နေရသဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် ပတ်သက်၍ အမူမဲ့အမှတ်မဲ့ နေထိုင်တတ်ကြရာ သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ပြည်သူများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်အသိပေးနိုးဆော်ရမည်ဖြစ်သည်။ အရေးပေါ်ဖြစ်ပေါ်လာပါကလည်း အလျင်အမြန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အသင့်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားကြရမည် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ယခုကဲ့သို့ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်နေသော အချိန်ကာလတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှာ အချိန်အခါမရွေး ရောက်ရှိလာနိုင်သည်ဖြစ်၍ အခြားနိုင်ငံများ၏ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအား ကြိုတင်ကာကွယ်ထားနိုင်ပုံကို နမူနာထား၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်မှ လျော့ပါးသက်သာစေရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။



မန္တလေးမြို့တွင် ကမ္ဘာ့သွေးမတိတ်ရောဂါနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

မန္တလေး မေ ၅ “World Haemophilia Day” ကမ္ဘာ့သွေးမတိတ်ရောဂါနေ့ အခမ်းအနားကို မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်ရှိ ဆာကူယာဟိုတယ်တွင် မေ ၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး သွေးရောဂါဌာနမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ဒေါက်တာမိုးဟိန်းက အမှတ်တရစကားပြောကြားပြီး သွေးမတိတ်သော ရောဂါအကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောသည်။ ထို့နောက် အမှတ်တရစုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးသည်။

“ကမ္ဘာ့သွေးမတိတ်သော ရောဂါနေ့က ဧပြီ ၁၇ ရက်ပါ။ အဲဒီနေ့က မြန်မာနှစ်ဆန်း ၁ ရက်နေ့ဖြစ်နေလို့ အခု မေ ၅ ရက်မှာ ကျင်းပတာပါ။ သွေးမတိတ်သောရောဂါက ယောက်ျားလေးတွေမှာ အဖြစ်များပါတယ်။ မိန်းကလေးတွေမှာ ဖြစ်ပွားမှုနှုန်းနည်းပါတယ်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှာ စာရင်းဇယားတွေအရတော့ သွေးမတိတ်ဝေဒနာရှင် ၁၆၀ ရှိတယ်လို့သိရပါတယ်။ ဒါက ကျွန်တော်တို့ဆီမှာရှိတဲ့ စာရင်းဇယားအရပါ။ ကျွန်တော်တို့မသိတဲ့ဝေဒနာရှင်တွေလည်းရှိသေးတဲ့အတွက် ဒီထက်လည်းပိုရှိနိုင်ပါတယ်”ဟု မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး သွေးရောဂါဌာနမှ



ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ဒေါက်တာမိုးဟိန်းက ပြောကြားသည်။ သွေးမတိတ်ရောဂါ Haemophilia ဆိုသည်မှာ မွေးရာပါသွေးမတိတ်ရောဂါဖြစ်သည်။ ထိုရောဂါရှိသူများတွင် ဒဏ်ရာရသည်အခါ သွေးထွက်ချိန်သည် သာမန်လူများထက် ပို၍ကြာသည်။ (သွေးထွက်ခြင်းမဟုတ်ပါ) ယေဘုယျအားဖြင့် သွေးမတိတ်ရောဂါ အမျိုးအစား နှစ်မျိုးရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အထိ ကောက်ယူရရှိသော စာရင်းများအရ သွေးမတိတ်ရောဂါရှိသူ ၇၀၀ ခန့်ရှိကြောင်း၊ သွေးမတိတ်သောရောဂါသည်

လူတစ်သောင်းလျှင် တစ်ဦးရှိနိုင်သောကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် သွေးမတိတ်ရောဂါရှိသူ ခန့်မှန်း ၅၅၀၀ ခန့် ရှိနိုင်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး သွေးရောဂါဌာနမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူးက တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသွေးမတိတ်ဝေဒနာရှင်များအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သွေးမတိတ်ရောဂါဝေဒနာရှင်များ၊ ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များနှင့်ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌဖလား 2019 Dance Fit Expo (Myanmar Fitness Dance) ZUMBA ပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် မေ ၅ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန၏လမ်းညွှန်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးပွားကျင်းပသည့် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌဖလား 2019 Dance Fit Expo (Myanmar Fitness Dance) ZUMBA ပြိုင်ပွဲဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်ဇွန်ကျွန်းမြို့နယ် အမျိုးသားအားကစားပြိုင်ပွဲရုံ(၁) သုဝဏ္ဏံကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန် တက်ရောက်၍ ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်သည်။



တက်ရောက် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရခိုင်တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြသန်းထိုက်၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးထွန်းမြင့်ဦးနှင့် ဦးကျော်ဦး၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်)ကျောင်းအုပ်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ် နာယက

အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်လေးနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ဆုရအားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဆုများချီးမြှင့် အစီအစဉ်အရ မြန်မာအမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်နာယက ဒေါ်ခင်အေးခိုင်က ပြိုင်ပွဲဝင် Fitness Dance ZUMBA အသင်းများအား ပြိုင်ပွဲအထိမ်းအမှတ် ဆုများကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်လေးက တတိယဆုရ The Blazer အသင်းအား တစ်ဦးချင်း

Trophy ဆုများနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ သုံးသိန်းအားလည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြသန်းထိုက်က ဒုတိယဆုရရှိသည့် Wander Girls အသင်းအား တစ်ဦးချင်း Trophy ဆုများနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ငါးသိန်းအားလည်းကောင်း ဆုများ အသီးသီး ချီးမြှင့်သည်။ ချီးမြှင့်ပေးအပ် ဆက်လက်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်က ပထမဆုရ Power House အသင်းအား တစ်ဦးချင်း Trophy ဆုများနှင့်

ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ခုနစ်သိန်းအား ချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။ သရုပ်ပြကစား ထိုနေ့က မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ် နာယကများ၊ အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အဖွဲ့ချုပ် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ Fitness Dance ကလပ်အသင်းများ၊ Fitness ဝါသနာရှင်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် Fitness အသင်းများစုပေါင်းကာ City & Healthy Fitness Center နှင့် Real Fitness Center တို့က သရုပ်ပြ Fitness ကစားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်စိုး

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ	သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး	အငယ်တန်းသတင်းထောက်မှူး - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်	တာဝန်ပြန်စာတည်းမှူး - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်	ဒေါ်စန်းယဉ်၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ	အကြီးတန်းသတင်းထောက်မှူး - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

❖ ရှေးဦးစွာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆွေးနွေးရာတွင် ပညာရေးသည် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်ရေး၊ တရားမျှတရေး၊ လူ့အခွင့်အရေး၊ တန်းတူညီမျှရေး၊ ဒီမိုကရေစီ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရေးပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပန်းတိုင်သို့ ရောက်ရှိရန်၊ လူတိုင်းပါဝင်သော တန်းတူညီမျှသောအရည်အသွေးရှိသည့်ပညာရေးကို ဖော်ဆောင်ရန်နှင့် လူတိုင်းအတွက် ဘဝတစ်သက်တာသင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းများ မြှင့်တင်ရန်အတွက် အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်းကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း။

သင်တန်းပို့ချ

ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးအားလုံး ကျောင်းနေရေးနှင့် ကျောင်းထွက်နှုန်းပျောက်ရေးဟူသောမူဝါဒများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မူလတန်းကလေးအားလုံး အရေး၊ အဖတ်၊ အတွက် တတ်မြောက်ရေး၊ အလယ်တန်းအဆင့်သို့ ကူးပြောင်းတက်ရောက်နိုင်ရေးကို ဦးတည်လျက် အခမဲ့မူလတန်းနှင့် အခမဲ့အလယ်တန်းပညာရေးကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထင်ရှားသော ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတစ်ခုမှာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်မှစ၍ KG+12 စနစ်သစ်ကို ပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အလွတ်ကျက်မှတ်သည့် အလေ့အထမှ ပြောင်းလဲရန်အတွက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းအသစ်များတွင် စာရိတ္တနှင့်ပြည့်သူနီတီ၊ ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်မှု၊ ကာယပညာ၊ အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု၊ တီထွင်ဖန်တီးတတ်သော စိတ်ကူးဉာဏ်နှင့် နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း သင်ယူလေ့လာမှုကိုအားပေးသော ၂၁ ရာစုနှစ်အတွက် လိုအပ်သည့်စွမ်းရည်များကိုထည့်သွင်းရေးဆွဲထားကြောင်း၊ အဆိုပါ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းအသစ်များ

အတွက် မူလတန်းပြဆရာ ဆရာမအားလုံး ၂၆၀၀၀၀ ကိုလည်း သင်တန်းပို့ချပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အလယ်တန်းပြအားလုံးကိုလည်း သင်တန်းပို့ချနေပါကြောင်း။

ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအနက် အောင်မြင်မှုတစ်ခုအနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ကျောင်းသစ် ၁၀၂၄ ကျောင်းဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ကျောင်းဆောင်သစ် ၁၀၆၆၄ ခု တည်ဆောက်ခြင်း၊ ၁၀၈၀၃ ကျောင်းကို ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေအရ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပညာသင်ယူခွင့်မရသော ကလေးငယ်များ ပညာသင်ယူနိုင်မည့်အခွင့်အလမ်းများကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားဘာသာစကား ၅၄ မျိုးကို သက်ဆိုင်ရာကျောင်းများတွင် သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး သင်ကြားရေးအထောက်အကူပြု ဒေသခံဆရာဆရာမ ၅၁၆၁ ဦးကို ခန့်ထားနိုင်ခဲ့ကြောင်း။

တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိ

ကျောင်းပြင်ပမူလတန်းပညာရေးအစီအစဉ်ကို ၈၁ မြို့နယ်တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း၊ နှစ်နှစ်သင် ပညာရေးကောလိပ်များအားလုံးကိုလည်း လေးနှစ်သင်ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်များအဖြစ်သို့ အဆင့်မြှင့်တင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဒေသလိုအပ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော နည်းပညာနှင့်သက်မွေးပညာသင်တန်းများကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိကြောင်း၊ သုတေသနနှင့်တီထွင်ဆန်းသစ်မှုကို အားပေးသော အဆင့်မြင့်ပညာကဏ္ဍကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တက္ကသိုလ်ပဋိညာဉ်စာတမ်းရေးဆွဲ၍ သင်ကြားရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုတို့ကို အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေအရဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အားပေးဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် တက္ကသိုလ်များတွင် အဓိကဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရမည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ အရက်ဘီယာနှင့်စီးကရက်မသုံးစွဲရေး၊ ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းလိုက်နာရေးတို့ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော လူနေမှုပုံစံများကို ပညာပေးရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း၊ မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမှုကိုလည်း ထည့်သွင်းရန်စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောင်းသားများနှင့် လူငယ်များအတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်နေသော ကွန်ပျူတာဂိမ်းစွဲလမ်းမှုကို လျော့ချပေးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကျောင်းသားများ၊ သင်ယူသူများ၊ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပန်းတိုင်နှင့် မိမိနေထိုင်ရာကမ္ဘာကြီးအတွက် အကောင်းဆုံးဆောင်ရွက်နိုင်မည့်အခွင့်အရေးများကို အသုံးပြုတတ်စေရေးအတွက် အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မေ ၃ ရက်မွန်လွှဲပိုင်းတွင် အဖေဘက်ဂျန်နိုင်ငံ ပညာရေးဝန်ကြီးDr.JeyhunBayramovနှင့် သီးခြားတွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံ ပညာရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များကိုဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာဆီယံရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဟောကခန့်ဆုမ်းတို့အဖွဲ့သည် မေ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် လေးမျက်နှာမြို့နယ်မှ ပြည်သူလူထုနှင့်တွေ့ဆုံ



လေးမျက်နှာ မေ ၅

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်သည် မေ ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက လေးမျက်နှာမြို့နယ် အားကစားခန်းမ၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်သူများ၏ တင်ပြချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲ၌ ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များဖြစ်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများဖော်ဆောင်ပေးခြင်း၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အကူအညီနှင့် နည်းပညာများပေးခြင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးစသည့်လုပ်ငန်းများအတွက် အစိုးရဌာနများ၊ လွှတ်တော်များက ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ မြို့နယ်များမှ တင်ပြလာသည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများအပေါ် ဘဏ္ဍာငွေရရှိမှုအပေါ်မူတည်၍ ဦးစားပေးအလိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာတွင် ပြည်သူတစ်ဦးချင်းကလည်း မိမိတို့တစ်ဦးချင်းစီ၏ မိသားစုဘဝတိုးတက်ရေးမှအစ တာဝန်သိစိတ်ကိုယ်စီဖြင့် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြခြင်း၊ ဥပဒေစည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာနေထိုင်ပြီး

ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြခြင်း၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ပညာရေးကျန်းမာရေး၊ လမ်းတံတား၊ ရေ မီးအစရှိသည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတွင် ခေတ်ကာလနှင့်လျော်ညီသည့် အခွန်အကောက်များ ရရှိရေး၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးတို့ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ အစိုးရဌာနများက ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများ ပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးဌေးဝင်းက တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာငွေရရှိမှုနှင့် သုံးစွဲမှုအခြေအနေများကို ပြည်သူများအား ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ချပြရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ပြည်သူများက အစိုးရ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဘဏ္ဍာငွေရရှိရေးဆိုင်ရာများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ဒေသခံပြည်သူများက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များအား ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တာဝန်ရှိသူများက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

□ မင်းပြားမြို့နယ်မှ

မော်တော်ယာဉ်ကြီးများမှာ ဇက်ရေယာဉ်နှစ်စင်းဖြင့်ကူးပေးနေပြီး မော်တော်ယာဉ်ခြောက်ဘီးယာဉ်အတွက် ငွေကျပ် ၁၇၀၀၀ ၊ ရှစ်ဘီး-၁၀ဘီး ယာဉ်အတွက် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ ၊ ၁၂ ဘီးယာဉ်အတွက် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ ဖြင့် သယ်ဆောင် ဖြတ်ကူးပေးနေသည်။ တစ်နေ့လျှင် ဇက်ဖြင့်ကူးသည့်ယာဉ်အစီးရေမှာ ၁၀၀ ဝန်းကျင်ရှိကာ ဇက်ရေယာဉ်တစ်စင်းလျှင် ကားခြောက်စီးမှ ကိုးစီးအထိ တင်ဆောင်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ “ဒီတံတားစီမံကိန်းကနစ်နှစ်လျာထားတယ်။ ၁၀လပိုင်းကဆောက်တာ၊ နှစ်လမ်းသွားယာဉ်သွားလမ်း ၂၈ ပေအကျယ်၊ သံကူကွန်ကရစ်တံတားအမျိုးအစားပါ။ တာဝန်ကတော့ ဖြည့်စွက်တာတွေနဲ့ လွှတ်တော်တင်ထားပါတယ်။ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ဦးစားပေးအနေနဲ့တော့ လုပ်နေပါတယ်။ တံတားတည်ဆောက်နေတဲ့အချိန်တွင်းမှာ တာဝန်ခံသမျှအမြန်ဆုံးပြီးအောင် ဆောက်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ အစိုးရအဖွဲ့ကလည်း ဇက်ရေယာဉ် နှစ်စင်းနဲ့ ပြေးဆွဲနေပါတယ်။ တစ်စင်းကိုတော့ အရန်အဖြစ်ထားပါတယ်။ ညဘက်ကားဇက်ကူးဖို့ နောက်ကျရင်လည်း ကူးလို့ရပါတယ်။ အရင်ကဒီတံတားကို ဖျက်ပြီး အဲဒီနေရာမှာအသစ်ပြန်ဆောက်ဖို့ပဲ။ ဒေသခံတွေကလက်မခံဘဲ မဖျက်ဖို့ကန့်ကွက်လို့ အခုလိုဘေးကပ်ပြီး အသစ်တစ်စင်းဆောက်ပေးရတာ

ပါ” ဟု ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတည်ဆောက်ရေး(၂)၊ တံတားအထူးအဖွဲ့ (၇)မှ ရာမောင်တံတားတည်ဆောက်ရေးတာဝန်ခံ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်နိုင်ဦးက ပြောသည်။ အဆိုပါတံတားမှာ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့မှ ကျောက်တော်-မြောက်ဦး-မင်းပြား-မြေပုံ-အမ်း-မအီ-တောင်ကုတ်-သံတွဲမြို့များသို့ ဆက်သွယ်ပေးသည့် တံတားဖြစ်သည်။ “တံတားမပြီးသေးတော့ ကားလေးတွေ ဖြတ်လို့ရပေမယ့် ခရီးသည်တင်ကားတွေ၊ ကုန်တင်ကားတွေတော့ကူးရတာ တစ်ခါတလေ ညနေ ၃ နာရီခွဲကနေ ဇက်ဖြတ်ကူးဖို့ စောင့်ရတာ ည ၈ နာရီထိုးမှ ဟိုဘက်ကမ်းရောက်တယ်” ဟု စစ်တွေ-သံတွဲ ခရီးသည်တင်ယာဉ်လိုင်းမှ ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးက ပြောသည်။ ရာမောင်တံတားကို ၁၉၉၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၂ ရက်တွင် ဆောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ၁၉၉၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ငါးတန်အောက် ယာဉ်များသာ ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်သည်။ ရာမောင်ချောင်းသည် တစ်နှစ်လျှင် ဧပြီလတစ်လတွင် ရေငန်ပြီး ကျန်လများတွင် ရေချိုဖြစ်ကြောင်း အနီးဝန်းကျင်ရှိဒေသခံများထံမှ သိရသည်။

သန်ဇင်ဝင်း ၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသန့်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လုပ်ငန်းများကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မေ ၅
သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် ပါးတရာစက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ ရွှေဝတ်မှုကုမ္ပဏီ၏ သစ်ပါးလွှာ ထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံသို့ရောက်ရှိပြီး စက်ရုံအတွင်း သစ်လုံးကုန်ကြမ်းမှ သစ်ပါးလွှာထုတ်လုပ်နေမှု၊ သစ်ပါးလွှာအတန်းအစားခွဲခြားမှု၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့ရန် ထုပ်ပိုးမှု လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်အား ကြည့်ရှုသည်။ (ယာပုံ)



ဦးအုန်းဝင်းသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဗဟို သစ်တောလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် လေ့ကျင့်ပညာပေးရေးဌာန အတွင်း အာရှဒေသအဆင့် သစ်တောကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လေ့ကျင့်ပညာပေးရေးသင်တန်း ကျောင်း(AFoCO Regional Education and Training Centre) အတွက် ရွှေမိုးထွဋ်ကုမ္ပဏီမှ

တာဝန်ယူတည်ဆောက်နေသည့် ခြောက်ခန်းတွဲနှစ်ထပ် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာတစ်လုံးဆောက်လုပ်နေမှုများအား ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး သတ်မှတ်အချိန်ကာလအတွင်း စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီစွာ ပြီးစီးအောင်တည်ဆောက်ရန် မှာကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် အာရှဒေသအဆင့် သစ်တောကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လေ့ကျင့်ပညာပေးရေးသင်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိရာ သင်တန်းကျောင်းတာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းကျောင်း စီမံအုပ်ချုပ်ခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချပြီးစီးမှု၊ ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်မည့် သင်တန်းများ၊ တွေ့ကြုံနေရသည့် အခက်အခဲများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြ ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အာရှဒေသအဆင့်မီ သင်တန်းကျောင်းတစ်ခုဖြစ်ရန်အတွက် သင်တန်းကျောင်း အဆောက်အအုံများ စနစ်တကျထိန်းသိမ်းရန်၊ သင်တန်း ကာလအတွင်းနှင့် သင်တန်းပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ပြန်လည် ဆန်းစစ်အကဲဖြတ်လေ့လာမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းကို သင်ကြားရေးအတွက်သာမက သင်တန်းသားများ စားသောက်နေထိုင်မှု၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတို့ အတွက်ပါ ဆောင်ရွက်ရန်၊ လုံခြုံရေးနှင့် သင်တန်းကျောင်း ဝင်းအတွင်း စီမံလမ်းစဉ်ပြင်ဆင်ရေးတို့လည်း ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တွေ့ဆုံ
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လက်ရှိအစိုးရ လက်ထက်တွင် သစ်ထုတ်လုပ်မှုကို လျှော့ချထားပါ ကြောင်း၊ သို့သော် သစ်ပါးလွှာထုတ်လုပ်ရန် အရည်အသွေး ပိုမိုကောင်းမွန်သောကုန်ကြမ်းရရှိစေရန် Fresh Cut သစ်လုံးများကို မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းမှ လေလံတင်ရောင်းချ ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကုန်ကြမ်းသစ်လုံးများ ဝယ်ယူခြင်း နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကုမ္ပဏီမှတင်ပြသော နယ်သစ်ဆိပ်မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ သယ်ယူသည့် အချိန်ကာလအတွက် သစ်ဖိုး ငွေကြိုတင်ပေးသွင်းရသည့်အပေါ် မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းမှ တာဝန်ရှိသူများထံ တင်ပြဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဗဟို သစ်တောလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် လေ့ကျင့်ပညာပေးရေးဌာန

ရုပ်ရှင်ရုံ ၁၃၁ ရုံ၊ ပိတ်ကားပေါင်း ၁၅၁ ခုမြောက်အဖြစ် Mingalar Cinemas Gold Class အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံဖွင့်

ရန်ကုန် မေ ၅
မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးနှင့် ပြည်သူများအပန်းဖြေ နိုင်ရန်အတွက် ရုပ်ရှင်ရုံ ၁၃၁ ရုံ၊ ပိတ်ကားပေါင်း ၁၅၁ ခု မြောက်အဖြစ် Mingalar Cinemas Gold Class အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံကို မေ ၉ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ကာ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများကို ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မင်္ဂလာ ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ သိရသည်။
မင်္ဂလာကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဦးမြတ်ခိုင်စိုးက “မင်္ဂလာကုမ္ပဏီက

ဖွင့်လှစ်တဲ့ ရုပ်ရှင်ရုံအနေနဲ့ဆိုရင် ၂၇ ရုံမြောက်ပါ။ ပိတ်ကားပေါင်းအနေနဲ့ကတော့ ၄၈ ခုမြောက်ပါ။ ဒီရုပ်ရှင်ရုံမှာတော့ ရုံသုံးရုံပါဝင်ပါတယ်။ အဆင့်အတန်းမြင့် ရုပ်ရှင်ရုံတွေပါ။ ခုံတွေကလည်း နောက်ကိုလှန်လို့ရမယ်။ တကယ့်ကို ကောင်းကောင်းမွန်မွန် ကြည့်ရှုလို့ရမယ့် ရုံတွေပါ။ အေးအေးဆေးဆေးကြည့် ချင်တဲ့ ပရိသတ်တွေအတွက် အဓိကထားပြီး အခုလိုဖွင့်လှစ်လိုက်တာပါ” ဟုပြောသည်။
Mingalar Cinemas Gold Class အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံဖွင့်ပွဲနှင့်

ပတ်သက်၍ ပြုလုပ်သည့် စာနယ်ဇင်းမိတ်ဆက်ပွဲကို ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းက အဆိုပါရုပ်ရှင်ရုံတည်ရှိရာ ရန်ကုန်မြို့မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းရှိ Kabaraye Executive Residence (KER) Shopping Mall ဝါးလွှာတွင် ပြုလုပ်ရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဝင်များ၊ သတင်းမီဒီယာသမားများ တက်ရောက် ကြိုပြီး Mingalar Cinemas Gold Class အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံ ရုံ(၁) တွင် ပြသသည့် 3D ဇာတ်ကားနမူနာများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။
Mingalar Cinemas Gold Class အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံတွင် ရုံသုံးရုံ၊ ပိတ်ကား သုံးခုရှိပြီး ကြည့်ရှုနိုင်သူအရေအတွက်မှာ ရုံ (၁) တွင် လူဦးရေ ၆၀၊ ရုံ (၂) တွင် ၂၉ ဦး၊ ရုံ (၃) တွင် ၃၃ ဦး စီစဉ်ထားရှိသည့်အတွက် တစ်ချိန်တည်း တွင် လူဦးရေ ၁၂၂ ဦး တစ်ပြိုင်တည်းကြည့်ရှုနိုင်သည့်အပြင် နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ တစ်ယောက်ထိုင်ခုံနှင့် နှစ်ယောက်တွဲထိုင်ခုံတို့ဖြင့် အဆင့်အတန်း မြင့်စွာ ကြည့်ရှုနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။
၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ရုပ်ရှင်ရုံအနေဖြင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဖြင့် ပြသနိုင်သည့် ရုပ်ရှင်ရုံ ၁၉ ရုံ၊ ပိတ်ကား ၁၅၁ ခုသာရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ယနေ့အထိ ရုပ်ရှင်ရုံ ၁၃၁ ရုံ၊ ပိတ်ကား ၁၅၁ ခုအထိ တိုးတက်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ထို့အတူ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားပေးမြှင့်တင်လျက်ရှိရာ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားထုတ်လုပ်မှုအပိုင်းတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ ကိုးကားသာ ခွင့်ပြုခဲ့ရာမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၁၅၈ ကား၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၁၃၃ ကား၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ယနေ့အထိ ၃၅ ကား ခွင့်ပြုနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-ဇော်ကြီး၊ ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်၊ ရဲထွဋ်



ကြာချည်လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေရရှိကာ ဒေသခံများ စားဝတ်နေရေးအဆင်ပြေလျက်ရှိ

စလင်း မေ ၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် စလင်းမြို့ မှ နှစ်ပေါင်းသက်တမ်း ၈၀၀ ခန့်ရှိ ဝက်သည်းကန်ကြီးအတွင်း သဘာဝ အလျောက် ပေါက်ရောက်နေသည့် ပဒုမ္မာ ကြာများမှ ကြာချည်ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်း ဖြင့် စလင်းမြို့နယ် ရှမ်းရွာကုန်းကျေးရွာနေ ဒေသခံများ ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိပြီး စားဝတ် နေရေး အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။
ဝက်သည်းကန်အတွင်း ပဒုမ္မာကြာများ သည် နှစ်စဉ်မတ်လမှစတင်ပေါက်ပြီး ဒီဇင်ဘာလတွင် ကြာသက်တမ်းကုန်ကြောင်း ရှေးယခင်က ဒေသခံများအနေဖြင့် ကြာပန်း များကို ဘုရားပန်းအဖြစ်ရောင်းချခြင်း။

ကြာခွက်၊ ကြာစွယ်ခူးယူရောင်းချခြင်းတို့သာ လုပ်ကိုင်ကြရာမှ လွန်ခဲ့သော ခုနှစ်နှစ် ခန့်မှစတင်၍ အင်းလေးဒေသမှ ကြာချည်ရက် လုပ်သောလုပ်ငန်းရှင်များ စလင်းဒေသသို့ ရောက်ရှိလာကာ ဒေသခံများအား ပဒုမ္မာကြာ မှ ကြာချည်ထုတ်လုပ်ပုံများကို လက်တွေ့သင် ကြားပေး၍ ထုတ်လုပ်စေခဲ့ပြီး ဒေသခံများ ထုတ်လုပ်သည့် ကြာချည်များကိုလည်း ပေါက်ဈေးဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။
ယခုအခါ ကန်ကြီးအနီးတွင် နေထိုင်ကြ သော ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ကန်ကြီးအတွင်းရှိ ကြာများမှ ကြာချည် ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများကို တွင်ကျယ်စွာ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ ကြာချည်ထုတ်လုပ်ပုံ

အဆင့်ဆင့်မှာ ရှေးဦးစွာကန်အတွင်းမှ ကြာရိုး များကို ကြာရိုး ၄၀၀ ခန့်ပါသော ကြာထုံး များအဖြစ် စုစည်းရသည်။ ကြာထုံးတစ်ထုံး လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ဈေးရှိပြီး တစ်ရက်လျှင် ငါးထုံးခန့် နုတ်ယူနိုင်သည်။ ကြာတစ်ထုံး ကို ကြာချည်ထုတ်ယူပါက ကြာချည် တစ်ကျပ်သားရရှိပြီး ကြာချည်တစ်ကျပ် သားလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀ ခန့် ရရှိသည်။ ကြာချည်တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ်သုံးသိန်းဈေး ဖြင့် အင်းလေးဒေသရှိ ကြာသက်နားထုတ်လုပ် ရေး အဝယ်ခိုင်းများသို့ ပေးသွင်းရကြောင်း ရှမ်းရွာကုန်းကျေးရွာနေ ကြာချည်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ဒေါ်မာလာဝင်းက ပြောသည်။
ကြာချည်ထုတ်လုပ်ငန်း တွင်ကျယ်လာ သည့်အခါ ဒေသခံများအနေဖြင့် မိသားစု



စားဝတ်နေရေး များစွာအဆင်ပြေလာကြပြီး ကြာချည်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်အတွက် အရင်းအနှီးများရရှိစေရန် စလင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနက မြစ်စမ်းရောင်စီမံကိန်း ရန်ပုံငွေမှ ဈေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးထားကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဇေယျထံမှ သိရသည်။ (ငြိမ်းသူ(စလင်း))

(၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနား မန္တလေးမြို့၌ ကျင်းပ

မန္တလေး မေ ၅

(၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် လေယာဉ်ကွင်းဟောင်း၌ ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်မောင်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းဇော်ဦးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပိုလန်နိုင်ငံမှ အသစ်ရောက်ရှိလာသည့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များဖြင့် မီးငြိမ်းသတ် သရုပ်ပြခြင်း၊ အထပ်မြင့်မီးလောင်မှုများအား သရုပ်ပြငြိမ်းသတ်ပြခြင်း၊ အသက်ကယ်ယာဉ် များအသုံးပြု၍ အသက်ကယ်သရုပ်ပြခြင်းများနှင့် ငလျင်လှုပ်လျှင် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည့် အခြေအနေများတွင် မည်သို့ကယ်ဆယ်ရမည်များကို သရုပ်ပြသမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေဖို့လို

“မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေးနဲ့ မီးငြိမ်းသတ်ရေးတွေကို တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် အားကောင်းကောင်းနဲ့ အရှိန်အဟုန်တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် နေဖို့လိုပါတယ်။ ဒီအချိန်အခါမှာ နေရာတိုင်း၊ နယ်ပယ်တိုင်း အဆင့်မြင့် နည်းပညာတွေနဲ့ ဆောင်ရွက်နေကြတယ်။ မီးသတ်လုပ်ငန်းမှာ အဆင့်မြင့် နည်းပညာတွေနဲ့ ဆောင်ရွက်ဖို့လို ယခင်ကထက် အောင်မြင်မှုတွေ ရရှိ နေတယ်ဆိုတာ လက်တွေ့အထင်အရှား တွေ့မြင်နိုင်ပါတယ်။ စာတုဗေဒ သဘော၊ ရူပဗေဒသဘောတွေကို အပြည့်အဝသိရှိရမယ့်အပြင် ခေတ်နဲ့စနစ်နဲ့ အညီ မီးငြိမ်းသတ်ရေးပညာကို ကျွမ်းကျင်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက် ထားကြဖို့ လိုမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့် မောင်က ပြောသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းတွင် မီးလောင်ဆုံးရှုံးမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မြန်မာ့အလင်း အသိပညာပေး



ဟောပြောမှုများ လုပ်ဆောင်နေသလို နေ့စဉ် မီးသတ်ပေး လှုံ့ဆော်ခြင်းများ ကိုလည်း ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်ဆိုတာဟာ မီးငြိမ်းသတ်ရေး တာဝန်တွေကိုသာ ထမ်းဆောင်နေကြရသူတွေ မဟုတ်ဘဲ မိမိတို့ရဲ့အဓိကတာဝန်မှာ သဘာဝ ဘေးဒဏ်တစ်ခုခု (သို့မဟုတ်) မီးဘေးတစ်ခုခု ကျရောက်ပါက မီးငြိမ်းသတ် ရေးနဲ့ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကိုပါ အချိန်မဆိုင်ဘဲ အမြန် ထမ်းဆောင်နေကြသူတွေဖြစ်ပါတယ်” ဟု ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းဇော်ဦးက

ပြောသည်။
အဆိုပါ မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ ပြည်သူတို့၏ အသက် အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ၊ နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ ကုန်ထုတ်အရင်းအနှီးများကို မီးဘေးအန္တရာယ်မှ တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်အပါအဝင် အခြားသောဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လာသည့် အခါ အရေးပေါ်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူလုပ်ဆောင် ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)**



ရမည်းသင်း၌ (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

ရမည်းသင်း မေ ၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနတွင် (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ရမည်းသင်းခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအုန်းသန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဝင်း၊ ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်မင်းဟန်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုများမှ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုခြင်းနှင့် ကျဆုံးလေပြီးသော ခေါင်းဆောင်ကြီးများနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် များကို အလေးပြုကြပြီး ရမည်းသင်းခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး

ဦးအုန်းသန်းက (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ နေ့ မိန့်ခွန်းကိုဖတ်ကြားပြီး ရမည်းသင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အပေါ့စားမီးသတ်စက်ဖြင့် သရုပ်ပြခြင်း၊ ဂတ်စ်မီးအိုးမီးငြိမ်းသတ်မှု သရုပ်ပြခြင်း၊ မီးသတ်စက်ကြီးဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်မှုသရုပ်ပြခြင်း၊ ဖုံးအုပ် မီးငြိမ်းသတ်မှု သရုပ်ပြခြင်း၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး (ကာအက်စီးဒင့်) သရုပ်ပြခြင်း၊ HNE ကိရိယာဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်မှု သရုပ်ပြခြင်း၊ အခန်းတွင်းမီးခိုးပိတ်မိ လူနာအားကယ်ဆယ်မှု သရုပ်ပြခြင်းနှင့် မီးကာဝတ်စုံဖြင့် သရုပ်ပြခြင်းစသည်တို့ကို လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့ကြရာ သရုပ်ပြမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများချီးမြှင့်ပေးအပ်ပြီး ရမည်းသင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ပြသသည့် (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ ပြခန်းအား ကြည့်ရှုအားပေး ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ဇော်ဝင်းအောင် (ရမည်းသင်း)

အာရှဘိလိယက်ချန်ပီယံ နေသွေးဦး ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် မေ ၅

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၉ အာရှဘိလိယက်ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆုရခဲ့သည့် နေသွေးဦးသည် ယနေ့ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည်။

အောင်ပွဲရ မြန်မာဘိလိယက်အဖွဲ့ကို မြန်မာနိုင်ငံ ဘိလိယက်နှင့် စနုကာအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမင်းနိုင် ဦးဆောင်၍ ချန်ပီယံဆုရ နေသွေးဦး၊ တတိယဆုရ ချစ်ကိုကိုနှင့် ပြိုင်ပွဲဝင်ကစားသမားများ ပြန်လည်လိုက်ပါလာကြောင်း သိရသည်။

ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့သည့် နေသွေးဦးက “ဒီပြိုင်ပွဲက အာရှအဆင့် ပြိုင်ပွဲဖြစ်ပေမယ့် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဖြစ်ထားတဲ့ ကစားသမားတွေပဲ ယှဉ်ပြိုင်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲတိုင်းအနိုင်ရပြီး ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့လို့ ဝမ်းသာမိပါတယ်။ တကယ့်ကိုခဲတဲ့ ပြိုင်ပွဲဖြစ်ပြီး ပွဲတိုင်းအနိုင်ရခဲ့ ပေမယ့် အကြိတ်အနယ်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဆီမီးဖိုင်နယ်မှာ ကစားခဲ့တဲ့ ချစ်ကိုကိုနဲ့ပွဲဆိုင်ရလည်း အရှုံးကနေ လိုက်ကစားခဲ့

ရတာပါ။ ပြိုင်ဘက်တွေကလည်း အဆင့်မြင့်တဲ့သူတွေ ဖြစ်သလို ကျွန်တော်ရဲ့ ပွဲအတွက်ပြင်ဆင်မှုနဲ့ နည်းဗျူဟာ မှန်ကန်ခဲ့တယ်လို့ ပြောရမှာပါ။ အောင်မြင်မှုရအောင် ပံ့ပိုးပေးခဲ့တဲ့ အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမင်းနိုင်၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌတွေ၊ ကျွန်တော်ရဲ့ ဆရာတွေအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ လာမယ့် ကမ္ဘာ့ပြိုင်ပွဲနဲ့ ဆီမီးဖိုင်နယ်မှာလည်း အောင်မြင်မှုရအောင် ကြိုးစားသွားမှာပါ” ဟု ပြောသည်။

နေသွေးဦးသည် အုပ်စုသုံးပွဲ၊ ကွာတားဖိုင်နယ်၊ ဆီမီးဖိုင်နယ်၊ ဗိုလ်လုပွဲ စုစုပေါင်းခြောက်ပွဲစလုံး အနိုင်ရအောင် ထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ဗိုလ်လုပွဲ တွင် ထိုင်းနာမည်ကြီးကစားသမား ပရာပတ်ကို (၆-၂) ဖွဲ့ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ နေသွေးဦးသည် အာရှဘိလိယက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုံး ဗိုလ်ခွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဖြစ်လာရန် ကြိုးပမ်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ဘုန်းသော်



၂၀၁၉ အာရှဘိလိယက်ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆုရခဲ့သည့် နေသွေးဦး ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ မြန်မာနိုင်ငံသို့အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဝင်ရောက်လည်ပတ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မေ ၅

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဦးအုန်းမောင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် သို့ ရောက်ရှိပြီး ဆိုက်ရောက်ခန်းမ၌ နိုင်ငံတကာခရီးသွား ဧည့်သည်များ ဝင်ရောက်နေမှု၊ ခရီးသွားများကို ဆိုက် ရောက်စီဒီ (Visa On Arrival) ဝန်ဆောင်မှုပေးနေ သည့် ကောင်တာနှင့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ဖွင့်လှစ်ဝန်ဆောင်မှုပေးနေသည့် သတင်း နှင့်ပြန်ကြားရေးကောင်တာတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှု သည်။

ထို့နောက် သက်ဆိုင်သည့်ဌာနများမှတင်ပြချက် များကိုဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ခရီးသွားများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဝင်/ထွက်နိုင်ရေး၊ ခရီးသွား ဧည့်သည်များ ဝင်/ထွက်မှုဆိုင်ရာ စာရင်းအင်းများ စနစ် တကျရှိစေရေးနှင့် သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးကောင်တာ တွင် ဝန်ဆောင်မှုပေးရာတွင် တိကျမှန်ကန်သည့် သတင်း အချက်အလက်များပေးနိုင်ရေးတို့ကို မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည်



ကျောက်တံတားမြို့နယ် ဆူးလေဘုရားလမ်းရှိ ဌာနပိုင် အဆောက်အဦသို့ သွားရောက်ပြီး အဆောက်အဦကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်အဆောက်အဦကို ခရီးသွား လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အသုံးပြုနိုင်ရေးတို့ကို

မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် ဗိုလ်ဆွန်ပက်လမ်းတွင် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် Luxembourg

Development တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ဖွင့်လှစ်ထားသည့် Myanmar Institute of Tourism & Hospitality သင်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ သင်တန်းကျောင်းတွင် ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများသင်ကြားပို့ချနေမှု၊ စာတွေ့ လက်တွေ့ သင်ခန်းစာများ သင်ကြားပို့ချ နေမှုများ နှင့် သင်တန်းကျောင်းပြုပြင် မွမ်းမံနေမှုအခြေအနေများ ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် သင်တန်းကျောင်း၌ Golden TMH Telecom Co.,Ltd.မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ သင်တန်းကျောင်းတွင် မြန်နှုန်းမြင့်အင်တာနက်လိုင်း ရရှိစေရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်အခြေအနေနှင့် အိုင်စီတီကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်မြင်လှပ၍ သင်တန်း ပို့ချခြင်းအစီအစဉ်များ၊ ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးအစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့်အခြေအနေများကို ဆွေးနွေး သည်။

ဆက်လက်၍ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ ဖွင့်လှစ်ထားသော ဧည့်လမ်းညွှန်သင်တန်း ကျောင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

သတင်းစဉ်

ကျောင်းဖွင့်ချိန်အမီ ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်များ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လက်ထဲရောက်ရှိရေး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေသူများနှင့် တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် မေ ၅

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာကျောင်းသုံးဖတ် စာအုပ်များ ရိုက်နှိပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ငါးထပ်ကြီး ဘုရားလမ်းရှိ ဖိုတိုလစ်သိုပုံနှိပ်စက်ရုံ၌ ပြင်ပပုဂ္ဂလိက အဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်များ ပုံနှိပ်၊ ထုတ်လုပ်၊ ထောက်ပံ့ပေးမှုအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှ ထွန်းက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အခြေခံ ပညာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူအားလုံးအတွက် ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ် သန်းပေါင်း ၁၁၀ ကျော်ကို ပုံနှိပ်၊ ထုတ်လုပ်၊ ထောက်ပံ့ပေးမှုအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း ၍ သိလိုပါကြောင်း၊ ကျောင်းဖွင့်ချိန်အမီ အရည်အသွေး ပြည့်မီသည့် ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်များ ကျောင်းသူ ကျောင်းသား အားလုံးလက်ထဲသို့ရောက်ရှိရန် လိုအပ် သဖြင့် လိုအပ်ချက်များရှိပါက ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးရန် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့်က ကျောင်းသုံး ဖတ်စာအုပ်များ ပုံနှိပ်၊ ထုတ်လုပ်၊ ထောက်ပံ့မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုကိုနိုင်က ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းသုံး ဖတ်စာအုပ်များ ပုံနှိပ်၊ ထုတ်လုပ်၊ ထောက်ပံ့ပေးမှုအခြေ အနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြင်ပပုဂ္ဂလိက အဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တက်ရောက်လာကြသူ များက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများနှင့် အထွေထွေကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယ ဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ပေးပြီး ယခုလုပ်ငန်းသည် တာဝန်ကြီးဦး အင်မတန် မွန်မြတ်သည်လုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့်စာသင်နှစ်တွင် ဘာသာရပ်များ များပြားလာမည့်အတွက် ပုံနှိပ်ရမည့် အရေအတွက်လည်း များစွာပိုမိုလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ် အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို သင်ခန်း စာယူပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း ပြင်ပပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်များ ပုံနှိပ်၊ ထုတ်လုပ်၊ ထောက်ပံ့ပေးမှုအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ပြောကြားစဉ်။

ရွက်ထားကြရန်လိုအပ်ပါကြောင်း မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဖိုတိုလစ်သိုပုံနှိပ် စက်ရုံ၌ ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်များ ပုံနှိပ်ထုတ်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတိုက်သို့ သွားရောက်၍ သတင်းခန်းမှ စာတည်းအဖွဲ့နှင့်တွေ့ဆုံပြီး သတင်းအကြောင်းအရာ ရှေးချယ်မှု မှန်ကန်ရေး၊ သတင်း အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရေး၊ တစ်ခုတည်းသော နိုင်ငံပိုင်

အင်္ဂလိပ်သတင်းစာဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်တွင်းစာဖတ် သူသာမက ပြည်ပစာဖတ်သူများကိုပါ ဖတ်ချင်စိတ်ရှိ အောင် အဓိကထားလုပ်ဆောင်ရေး၊ သတင်း၊ ဓာတ်ပုံ အပြင်အဆင် ကောင်းမွန်တိုးတက်လာရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရေး မှာကြားသည်။

ထို့နောက် စာတည်းအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဒုတိယ ဝန်ကြီးက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

သတင်းစဉ်

❖ စာမျက်နှာ ၆ မှ

သူရဲကောင်းလေးယောက်က မဏိစန္ဒာကို အလှည့်ကျကင်းစောင့်ပြီး ဥဿာကနေ ပုဂံကိုပြန်ခဲ့ကြ ရမှာ တစ်နေရာရောက်တော့ မဏိစန္ဒာရဲ့ ကိုယ်အလေး ချိန်က ခြင်္သေ့ရုပ်ထက် လေးနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အလေးချိန်ကွာခြားချက်ကတော့ ခြင်္သေ့ရုပ်ဘက်မှာ တစ်ပဲတိုးမှ ချိန်ခွင်လျှာညီတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

အဲဒီလိုကိုယ်အလေးချိန်အပြောင်းအလဲဖြစ်တာက ကျန်စစ်သားကင်းစောင့်အလှည့်မှာ ဖြစ်ခဲ့ပါသတဲ့။ အဲဒီအကြောင်းကြောင့်ပဲ အနော်ရထာမင်းကြီးရဲ့ အရိန္ဒမာလုံနဲ့ အာဏာကုန်သုံးခြင်းခံခဲ့ရတယ်လို့ ဆိုပါ တယ်။ ရှင်မင်းတစ်ပဲတိုးဘုရားမဖူးခင် ဘုရားရှေ့က ကမ္မည်းဆိုင်းဘုတ်မှာ အေဒီ ၁၃ ရာစုဆိုတဲ့စာစုလေး တွေတော့ ဆရာတော်ပြောတာကို ဝေဖော်ဖြေခံမိပါသေး တယ်။ အနော်ရထာမင်းပြုတာက အေဒီ ၁၁ ရာစု အစောပိုင်း၊ ကမ္မည်းဆိုင်းဘုတ်မှာက အေဒီ ၁၃ ရာစု ဆိုတော့ အဖြစ်အပျက်နဲ့ ဘုရားတည်တာက ကာလအား ဖြင့် နှစ်ပေါင်း ၂၀၀ လောက် ကွာနေလို့ပါ။ သေချာ စဉ်းစားကြည့်တော့မှ ဆရာတော်က မဏိစန္ဒာကိုယ်

အလေးချိန်တစ်ပဲတိုးသွားတဲ့နေရာလို့သာ ပြောခဲ့တာပါ။ ဘုရားကတော့ အဲဒီနေရာမှာ နောက်မှတည်တဲ့ သဘော လည်းဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ဘုရားပုံစံကတော့ ပုဂံအာနန္ဒာပုံ ဂူဘုရားငယ် ဖြစ်ပါတယ်။ ဘာပုံဖြစ်ဖြစ် အေဒီ ၁၃ ရာစု ထဲမှာ ပုဂံခေတ်နှောင်းပိုင်းလည်း ပါနေသေးတာမို့ စလေ ကိုလာရင်း ပုဂံဘုရားဖူးရတယ်လို့ပြောနိုင်တဲ့ ဘုရား တစ်ဆူဖြစ်ပါတယ်။

ဘုရားအမှတ် (၃၆)

အထက်မှာတင်ပြခဲ့တဲ့နေရာတွေကို လေ့လာပြီးတဲ့ အချိန်မှာ ညနေ ၅ နာရီထိုးပါတော့မယ်။ စလေကနေ ခရီးမဆက်ခင် ရုပ်စုံကျောင်းတော်ကြီးကို ဓာတ်ပုံရိုက်ဖို့ သွားခဲ့ပါတယ်။ အရင်တစ်ခေါက်ရောက်ခဲ့တုန်းက နေထိုး နောက်ခံနံရိုက်ခဲ့ရတာမို့ ပုံကောင်းမရခဲ့ပါဘူး။ ဒီတစ်ခါ တော့ ကျောင်းတော်ကြီးမျက်နှာစာကို ကျနေက ထိုးပေး ထားတာမို့ ဓာတ်ပုံရိုက်ရတာ အဆင်ပြေပါတယ်။

နောက်ပြီး ကျောင်းဝင်းကြီးအတွင်းမှာ အမှတ်တရ ပစ္စည်းရောင်းနေတဲ့ စာရေးဆရာမောင်မောင်လတ် (ရှေးဟောင်းသုတေသန)နဲ့ တွေ့ဆုံလိုတာလည်း ပါပါ တယ်။ အရင်တစ်ခေါက်ကတည်းက ဘုရားအမှတ် (၃၆)

ကိုဝင်ရောက်လေ့လာဖို့ ဆရာကပြောခဲ့ပါတယ်။ သွားမယ်ဆို သူ့ကိုယ်တိုင်လိုက်ပို့မယ်လို့ ပြောပါသေး တယ်။ သူ့ကို ကျေးဇူးတင်ပေမယ့် အချိန်မရလို့မရောက်ခဲ့ နိုင်ပါဘူး။

ဒီတစ်ခေါက်တော့ သူနဲ့တွေ့ပြီး ဘုရားနေရာကို မေးမြန်းပြီး ရောက်အောင်သွားဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဘုရားရဲ့ နေရာကတော့ ရုပ်စုံကျောင်းတော်ကြီးရဲ့ မြောက်ဘက်၊ စလေဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံရဲ့ အရှေ့တောင်ဘက် ဓားလွယ်ခတ်အရပ်မှာရှိပါတယ်။ ချောက်-စလေ လမ်းမ ကြီးရဲ့အရှေ့ဘက်ကို ကိုက် ၁၀၀ လောက် ဝင်ရပါတယ်။ အနောက်ဘက်ကို မျက်နှာမူထားတဲ့ ဂူဘုရားငယ်ဖြစ်ပါ တယ်။ ဂူအတွင်းမှာ အင်္ဂတေများကွာကျပြီး ပျက်စီးစပြု နေတဲ့ ထိုင်တော်မူဆင်းတုတော်တစ်ဆူ ရှိပါတယ်။

ဆင်းတုတော်ကိုမျက်နှာမူပြီးကြည့်ရင် ဆင်းတုတော် ရဲ့ ညာဘက်အပေါ်နံရံမှာ မပျက်မစီး ကျန်ရှိနေသေးတဲ့ နံရံဆေးရေးပန်းချီတစ်ကွက်ကို တွေ့ရပါတယ်။ ပညာရှင် အချို့ကတော့ ပန်းချီမှာတွေ့ရတဲ့ပုံက ဗုဒ္ဓဝင်ကိုဖော်ပြတဲ့ပုံ မဟုတ်ဘူးလို့ ယူဆကြတယ်လို့သိရပါတယ်။ ဒီပုံရဲ့ ဖော်ပြချက်ကိုသုံးသပ်ပြီး ပုဂံခေတ်ထက်စောတဲ့

ယဉ်ကျေးမှုလို့ ကောက်ချက်ချတယ်လို့လည်း မှတ်သားခဲ့ရပါတယ်။

ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုကို မြတ်နိုးသူတွေအနေနဲ့ ဒီလိုရှေးဟောင်းအနုပညာဖော်ပြချက်တွေရိုတဲ့ နေရာ တွေကို စနစ်တကျထိန်းသိမ်းထားစေချင်တဲ့အန္တရာယ်ရှိနေ ကြပုံရပါတယ်။

အခုတင်ပြခဲ့တဲ့ အကြောင်းအရာတွေကတော့ စာရေးသူ စလေမြို့ကို ရောက်ရှိလေ့လာခဲ့တဲ့အထဲက ခရီးသွားတွေ လေ့လာသင့်တယ်ထင်တဲ့နေရာတွေကို ဖော်ပြပေးခဲ့တာပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအထဲမှာ စလေပန်းပု ရုပ်စုံကျောင်းနဲ့ စလေဦးပုညအကြောင်းကို သီးခြား ရေးသားဖော်ပြပြီးဖြစ်လို့ ချန်လှပ်ထားခဲ့တာကိုတော့ နားလည်ပေးနိုင်ကြမယ်ထင်ပါတယ်။ တကယ်တော့ ယခုဖော်ပြချက်တွေကလည်း စလေကိုပြည့်စုံအောင် ပုံဖော်နိုင်ခြင်းမရှိသေးတာကို ဝန်ခံပါတယ်။

ကိုယ်တိုင်သွားရောက်လေ့လာလိုသူတွေအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေလိုမိမယ်လို့တော့ ယုံကြည်လျက် ရှိကြောင်းပါဗျာ။ ။

(၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြား

ရန်ကုန် မေ ၅

၂၀၁၉ ခုနှစ် မေ ၅ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အုတ်ပုံဆိပ်လမ်း စွယ်တော်မြတ်စေတီ အနီးရှိ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ် စစ်ရေးပြကွင်းတွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေက စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ရဲသူရိန် တံဆိပ်ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခံရသူတပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦး၊ ရဲကျော်သူတံဆိပ်ချီးမြှင့်ခံရသူ တပ်ဖွဲ့ဝင် ငါးဦးတို့အား ဂုဏ်ပြုတံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းသည်။



ချီတက်အလေးပြု

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ကို ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ၊ နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ ကုန်ထုတ်အရင်းအနှီးများကို မီးဘေးအန္တရာယ်မှ တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အပါအဝင် အခြားသော ဘေးအန္တရာယ်များကျရောက်သည့်အခါ အရေးပေါ်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မီးဘေးလုံခြုံရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရေးစသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်ကြီး(၄)ရပ်ကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံတကာမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရင်ပေါင်တန်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းစွမ်းရည်တိုးတက်

မြှင့်မားစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ကို လက်ရှိအခြေအနေများနှင့် နောင်ဖြစ်တည်လာမည့် အနာဂတ်ကာလကို မျှော်မှန်းပြီး အသွင်သဏ္ဍာန်ရာ အနှစ်သာရပိုင်းပါ ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်ရေးအတွက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ကို Men Power၊ Equipment Power နှင့် Technology Power များ ဟန်ချက်ညီအောင် တည်ဆောက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စစ်ရေးပြတပ်ခွဲများနှင့် မီးသတ်ယာဉ်များက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအား ချီတက်အလေးပြုကြသည်။

သရုပ်ပြသ

ဆက်လက်၍ အစီအစဉ်အရ ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကြောင့် ဆင်ကဲဖြစ်ပွားလာနိုင်သော ဆီသိုလျောင်ကန်မီးလောင်မှုအား မီးငြိမ်းသတ်ခြင်း၊ အထပ်မြင့်အဆောက်အဦ ပြိုကျမှုတွင် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်

ခြင်း၊ Hazmat Response Team မှ Chemical Agent ယိုဖိတ်မှုများအား Operation Procedure အရ ရှင်းလင်းခြင်းများကို သရုပ်ပြသကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဇနီးတို့က ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပါဝင်ချီတက်ခဲ့ကြသော တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဧည့်သည်တော်များက ပြခန်းများအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ခေတ်မီမီးသတ်ပစ္စည်းကိရိယာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဇနီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ တပ်ဖွဲ့/ဦးစီးဌာန

များမှ ဌာနအကြီးအမှူးများ၊ အရာရှိကြီးများ၊ အငြိမ်းစားအရာရှိကြီးများနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ အလှူရှင်များ၊ အနုပညာရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ပေးအပ်ချီးမြှင့်

ဆက်လက်၍ ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်နှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်ရှိ သီတာခန်းမတွင် ကျင်းပရာ မီးသတ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အရာရှိကြီးများက (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြတပ်ခွဲများ၊ စံပြုမီးသတ်စခန်းဆု၊ စံပြုအမြန်လမ်း မီးသတ်စခန်းဆု၊ သက်ပြည့်အငြိမ်းစားခံစားခဲ့သည့် အရာရှိကြီးများ၊ ပြင်ပ

နည်းပြများ၊ နိုင်ငံတော်မှူးချီးမြှင့်သော ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းကောင်းတံဆိပ်ရရှိသူများ၊ ၂၅ နှစ်ကျော် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ ဂုဏ်ပြုဇာတ်လမ်းများ၊ နှစ်ပတ်လည်မဂ္ဂဇင်းနှင့် သတင်းဆောင်းပါးများတွင် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသော စာပေနှင့် အနုပညာရှင်များ၊ အလှူရှင်များ၊ ဗဟိုအဆင့် ကျင့်ဝတ်ဆုရရှိသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တစ်နှစ်တာအတွင်း ဝတ်စားဆင်ယင်မှု အကောင်းဆုံးဆုရရှိသည့် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးတပ်ဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးစီနှင့် တစ်နှစ်တာအတွင်း အိမ်ထောင်သည်လိုင်းခန်းအကောင်းဆုံးဆုရရှိခဲ့သည့် အိမ်ထောင်သည်အမျိုးသမီးတပ်ဖွဲ့ဝင်/မိသားစုဝင်တစ်ဦးစီတို့အား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



(၇၃) နှစ်မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနား နေပြည်တော်၌ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၅

နေပြည်တော်တိုင်း မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၃) နှစ်မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဥပ္ပါတသန္တစေတီတော်မြတ်ကြီး ပွဲတော်ကွင်းအတွင်း ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်စောမူ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်မော်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံနှင့် ကျဆုံးလေပြီးသောတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အလေးပြုခြင်း၊ သစ္စာ (၄)ချက်ရွတ်ဆိုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။ ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်က မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စက်သုံးဆီဆိုင်တွင် ဆီသယ်ယာဉ်မှ ဆီပီပါအတွင်းသို့ ဆီထည့်နေစဉ် ပွတ်တိုက်မှုကြောင့် မီးပွင့်ရာမှဖြစ်ပွားသော မီးလောင်မှုကို မီးငြိမ်းသတ်သရုပ်ပြခြင်း၊ ယာဉ်မတော်တဆတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ယာဉ်အတွင်းပိတ်မိနေသော လူနာကို ကယ်ဆယ်

ခြင်းနှင့် မီးငြိမ်းသတ်မှုသရုပ်ပြခြင်း၊ ဆာလဖြူရစ်အက်စစ်ယိုစိမ့်မှုဖြစ်စဉ်တွင် Hazmet Vehical Respond Team ၏ ဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးနှင့် CBRNE ကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်မှုအစီအစဉ်နှင့် ဆေးရောင်စုံရေပက်ဖျန်းခြင်းတို့ကို လက်တွေ့သရုပ်ပြကြသည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက စစ်ရေးပြနှင့် သရုပ်ပြအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့ကြသည့် အမျိုးသားတပ်ဖွဲ့ဝင်များအားလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ ဇနီးက စစ်ရေးပြနှင့် သရုပ်ပြအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့ကြသည့်အမျိုးသမီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအားလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးက လုပ်သက် (၂၅) နှစ်အထက် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းကောင်းတံဆိပ်ရရှိသော တပ်ဖွဲ့ဝင်များအားလည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုဆုငွေများနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့် ဇနီး၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၃)နှစ်မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့အထိမ်းအမှတ်ခင်းကျင်းပြသထားသည့်ပြခန်းများ၊ မီးသတ်ပစ္စည်းများ ကိရိယာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် နေပြည်တော်တို့တွင် ကျင်းပသည့် (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနား လှုပ်ရှားမှုပုံရိပ်များ



ဓာတ်ပုံ - သတင်းစဉ်၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မင်းမင်းလတ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ခရီးသွားလည်ပတ်စရာနေရာအဖြစ် YANGON WEEKEND MARKET စတင်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် မေ ၅ ရန်ကုန်မြို့တော်ကြီးကို စည်ပင်ဖွံ့ဖြိုးစေရန်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန်အတွက် ရည်ရွယ်ကာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့်ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ပန်းဆိုးတန်းနှင့်ဘဏ်လမ်းထောင့်၌ ယနေ့ညနေပိုင်းက YANGON WEEKEND MARKET ကို စတင်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။



ခရီးသွားဧည့်သည်များအား စနေနှင့်တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် လည်ပတ်စရာနေရာတစ်ခုကို ဖန်တီးပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများ နှစ်ခြိုက်သည့်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစားအသောက်များနှင့် အမှတ်တရပစ္စည်းများ ရောင်းချပေးရာနေရာတစ်ခုလည်း ဖြစ်လာလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ရောက်ရှိလာသည့် ပြည်ပခရီးသွား ၁ ဒသမ ၂၃ သန်းရှိခဲ့ရာ ယခုနှစ်တွင်လည်း တိုးတက်နေသဖြင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသည် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖြင့် ဆက်လက်တိုးတက်ရန် အခွင့်အလမ်းများစွာရှိနေကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားသည်။

အလားတူ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ကလည်း အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပေးပြီး WEEKEND MARKET တွင် ခင်းကျင်းရောင်းချလျက်ရှိသော ဆိုင်ခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

အဆိုပါဈေးကို အပတ်စဉ် စနေနှင့်တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၂ နာရီအထိ တစ်ကြိမ်၊ ညနေ ၄ နာရီမှ ည ၁၁ နာရီအထိ တစ်ကြိမ် ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် မိုးတွင်းကာလ ဇွန်လ၊ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လများတွင် ခေတ္တရပ်နားထားပြီး စက်တင်ဘာလတွင် ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုဆိုင်ခန်းပေါင်း ၈၀ ကျော်ဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ထားပြီး တိုင်းရင်းသား အစားအသောက်များ၊ ယိုးဒယားအစားအစာနှင့် တရုတ်အစားအစာကြိုက်နှစ်သက်သူများအတွက် အကောင်းဆုံး ညဈေးတန်းဖြစ်လာလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မောင်

* ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ

တည်ဆောက်လျက်ရှိသော တံတားအမျိုးအစားမှာ အပေါ်ထည့်မီတာ ၉၀ ရှိ သံမဏိသံပေါင်း မီတာ ၃၀ ကြိုတင်အားဖြည့်သံကူကွန်ကရစ် ရက်မ၊ သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်းနှင့် အောက်ထည့်မှာ သံကူကွန်ကရစ် အုတ်မြစ်၊ သူညီ ဒသမ ၅ မီတာနှင့် သူညီ ဒသမ ၂ မီတာအချင်းရှိ သံကူကွန်ကရစ်တိုးပိုင်၊ တံတားအရှည်မီတာ ၇၅၀၊ ပေအားဖြင့် ၂၄၆၀၊ တံတားအကျယ် ၇ ဒသမ ၅ မီတာ၊ လူသွားလမ်းတစ်ဖက် တစ်မီတာ၊ ရေလမ်းကင်းလွတ် အမြင့်ပေ ၄၀၊ ရေလမ်းကင်းလွတ်အကျယ်ပေ ၂၄၀၊ တံတားခံနိုင်ရည်မှာ ယာဉ်တစ်စီးခြင်း ၇၅ တန်၊ စီမံကိန်း တန်ဖိုးမှာ ၁၇ ဒသမ ၅ ဘီလီယံဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

အားထားနေရသော တိုင်းဒေသကြီးဖြစ်သည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်က ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခဲ့သော နာဂစ်ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ဒေသအတွင်းမှ ပြည်သူများ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအခက်ကြုံခဲ့ကြရသည်။

ထိုဒေသတွင် အဆိုပါအဖြစ်မျိုးမဖြစ်စေရန် နိုင်ငံတော်က လမ်းကွန်ရက်များ ဖောက်လုပ်ပေးခဲ့ရာ လမ်းကွန်ရက်အမှတ် (၁၀)ကားလမ်းလည်း တစ်လမ်းအပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ထိုလမ်းကြောင်းပေါ်၌ စော်ကဲတံတားသည် အရေးပါသော တံတားကြီးဖြစ်ပြီး တံတားပြီးသွားပါက လမ်းကွန်ရက်အမှတ်(၁၀) တိုက်လေး-မော်လမြိုင်ကျွန်း-ကျုံမင်း-ဝါးခယ်မ-မြောင်းမြ ကားလမ်းမကြီးသည် ဖြောင့်ဖြူးသာယာလျက်ရှိတော့မည်ဖြစ်သည်။

ခရမ်းစိုးမြင့်

* ကျော့စုံမှ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ မေ ၂၉ ရက်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မေ ၃၁ ရက်တွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနတို့က ရှင်းလင်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

တက်ရောက်သတင်းရယူလိုသည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပဆက်ဆံရေးနှင့် သတင်းပြန်ကြားရေးဌာနခွဲ e-mail; ir.pso.moi2015@gmail.com သို့ လိပ်မူ၍ အမည်၊ သတင်းဌာန၊ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်၊ လိပ်စာ (e-mail လိပ်စာ) တို့အား ပေးပို့နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံ စာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ပြန်ဆိုသူများအသင်းမှ စုစည်းတင်ပြသော ပြေ ၂၆ ရက်မှ မေ ၂ ရက်အထိ ထွက်ရှိသောစာအုပ်စာရင်း

စဉ်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ	ထုတ်ဝေသူ	ဈေးနှုန်း
၁။	ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှပြဋ္ဌာန်းသော ဥပဒေများစုစည်းမှု	နေရီရီ စာတည်းအဖွဲ့	နေရီရီ	၂၇၀၀
၂။	မတူညီတာလေးများ	ဒေါက်တာအေးကျော်	ပြည်မြန်မာ	၂၅၀၀
၃။	လူညံ့များရဲကစေး	လင်းသက်ငြိမ်	ယဉ်မျိုး	၂၅၀၀
၄။	တရားကိုဘယ်လိုချစ်ကြမလဲနှင့် ဓမ္မစာစုများ	အရှင်အဂ္ဂဝံသ	Wisdom house	၃၀၀၀
၅။	အမေဇန်၏ဖန်တီးရှင် နောက်ဆုံးပေါ်ကမ္ဘာ့ အချမ်းသာဆုံးလူသား ဂျက်ဖီဘောဇော့စ်	ကျော့မောင်	ပန်းဆက်လမ်း	၂၅၀၀
၆။	အစ်ကို.....သို့	ဖရော်ဆန်	ကိုလတ်စာပေ	၂၀၀၀
၇။	စိတ်သယံဇာတ	ဆောင်းခူးလတ်	ကိုလတ်စာပေ	၂၀၀၀
၈။	ရှေ့နေကြီးပယ်ရီမေဆင်နှင့် စားပွဲတိုင်းမကလေးအမှု	မောင်ဝံသ	ဒေါင်းစာပေ	၃၀၀၀
၉။	အတိုင်းအတာမသိ နှိုင်းစရာမရှိသော မိဘမေတ္တာ	ကိုထွန်း(ကျယ်ဂေါင်)	မျိုးဆက်သစ်	၂၅၀၀
၁၀။	တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး နှစ်ပေါင်းနှစ်ထောင်	ဝင်းဝင်းသန့်	မျိုးဆက်သစ်	၅၀၀၀
၁၁။	သီးခြားနိုင်ငံသစ် အိပ်မက်များ	ထွန်းမြင့်(မာန်အောင်)	မျိုးဆက်သစ်	၂၅၀၀
၁၂။	မားကတ်တင်း အမှားတွေပြင်ကြစို့	ညီညီနိုင်	ပြည်မြန်မာ	၃၀၀၀
၁၃။	ဒဿနထီးရိပ်	ဆရာတိုက်(ဒဿန)	မျိုးဆက်သစ်	၂၅၀၀
၁၄။	ဘာသာဗေဒ ဝေါဟာရများ	မောင်ခင်မင်(ခန့်ဖြူ)	ဒေါင်းစာပေ	၃၅၀၀
၁၅။	ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓသာသနာပြု ပထမ-ကျော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတဆရာတော် အရှင်သေဠိလ၏ ဘဝဖြစ်စဉ်နှင့် ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓသာသနာပြုမှတ်တမ်း	အရှင်ဥာနိယ	ကွမ်းခြံလမ်း	၄၅၀၀
၁၆။	တာဝန်သိစိတ် တာဝန်ယူစိတ် ကလေးဝတ္ထုတိုများ	မောင်စည်သူ (အဖျောက်)	7777 စာပေ	၂၅၀၀
၁၇။	ခုနစ်ဆယ်မှ ခုနစ်ဆယ်တစ်သို့ (NLD ခေတ်တတ်ယူနစ်)	ကျော်ဝင်း	လွင်ဦး	၃၅၀၀
၁၈။	မမြေရှင်းနိုင်သော ကမ္ဘာကျော် ပဟေဠိများ-၁၃	ကိုဆွေ(ပန်နီရားမား)	ပန်နီရားမား	၄၀၀၀

၁၉။	သဇင်သင်းပြန်တော့	ဒဂုန်တာရာ	စိတ်ကူးချိုချို	၄၅၀၀
၂၀။	ကမ္ဘာကျော်တို့၏ အဆိုအမိန့်နှင့် ဘဝပုံရိပ်များ	ဖြိုးဝေလင်း	ထည်ဝါစာပေ	၇၀၀၀
၂၁။	အတွေးအမြင်ဆောင်းပါးများ	လူထုစိန်ဝင်း	စိတ်ကူးချိုချို	၁၈၀၀
၂၂။	အသက်ဆက်ရှင်သန်မှုအတွက် ဘာသာစကားနှင့် မြန်မာစာတိုင်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေး	မောင်ခင်မင်(ခန့်ဖြူ)	ကံကော်ဝတ်ရည်	၄၂၀၀
၂၃။	စဉ်းစားနည်း ၅ ရက်သင်ခန်းစာ	ကောင်းသာ(မြန်မာပြန်)	စိတ်ကူးချိုချို	၁၅၀၀
၂၄။	ကမ္ဘာကျော်မယ်ထွေးလေးနှင့် မြောက်ဘဝမိခင်	ထွန်းတောက်	ထီလာဝန်ဇင်း	၂၅၀၀
၂၅။	မင်းသိင်္ခလည်း ထောင်ကျဖူးပါတယ်	ဝင်းဇော်(သစ်တော)	မျက်ပွင့်	၃၀၀၀
၂၆။	သေမင်းနှင့် လက်တစ်ကမ်း	နတ်နွယ်	စိတ်ကူးချိုချို	၂၈၀၀
၂၇။	အစိမ်းရောင်မှီဝဲဒုက္ခနှင့် ကမ္ဘာကြီးကိုဖြတ်သန်းစေခြင်း	တင်မောင်ယု (ဘာသာပြန်)	စိမ်းရောင်စုံစာပေ	၂၅၀၀
၂၈။	စိတ်ညစ်နေသော ဆော့ခရစ်တီးနှင့် ပျော်ရွှင် နေသော ဝက်တစ်ကောင် ရသစာတမ်းများ	မောင်ရင်မာ (ကျောင်းကုန်း)	ဝန်ချတောင်	၃၀၀၀
၂၉။	နိုင်ငံကျော် ဓမ္မကထိက ကြာနီကန် ဆရာတော်ထေရဝုတ္တိနှင့် ဖြစ်ရပ်များ	ဦးကျော်ညွန့် (မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ)	စိတ်ကူးချိုချို	၃၅၀၀
၃၀။	Global Panorama (6)	ဦးကိုကိုလှိုင်	မြဝတီ	၂၂၀၀
၃၁။	သူရဦးရွှေမန်းကို လေ့လာခြင်း	သန်းဝင်းလှိုင်	ကျော်စိုးစာပေ	၃၀၀၀
၃၂။	လုပ်ငန်းခွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု	နေစိုးလှိုင်	စုဝံစာပေ	၃၀၀၀
၃၃။	ကုသိုလ်ဖြစ်အောင် လွမ်းမယ်	မောင်ခေမိန်(မကျွေး)	ယဉ်မျိုး	၂၀၀၀
၃၄။	ဆည်းဆာညွန့်တွင် ကျွန်ုပ်မြင်သည်	ချမ်းငြိမ်း	ဆန်းစသော်တာ	၄၀၀၀
၃၅။	Deep State (သို့မဟုတ်) ရွေးကောက်ခံအစိုးရ၏နောက်ကွယ်က အရိပ်	နေဇင်လတ်	စိတ်ကူးချိုချို	၄၀၀၀
၃၆။	အမှားအများဆုံးလုပ်တဲ့သူက အတော်ဆုံးလူ	ပါမောက္ခဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်	မရွှိမ	၁၀၀၀
၃၇။	အငြင်းမပွားနှင့် စဉ်းစား	Smart စာပေ	ကိုကိုအောင်	၂၅၀၀
၃၈။	မျက်မှောက်ခေတ် နိုင်ငံတကာဝတ္ထုတိုများ (၂)	မောင်ဒေး	နှစ်ကာလများ	၂၀၀၀

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်ကစားသမား ရီဘာရီ ရာသီကုန်တွင် အသင်းမှထွက်ခွာမည်

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းရဲ့တောင်ပံကစားသမား ဖရန်နိုရီဘာရီဟာ ယခုနှစ်ရာသီကာလမှာ ၎င်းရဲ့လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးမှာဖြစ်ကာ ရာသီကုန်တွင် အသင်းမှထွက်ခွာတော့မှာ ဖြစ်တယ်လို့သိရပါတယ်။

အသက် ၃၆ နှစ်အရွယ်ရှိ ပြင်သစ်ကစားသမား ရီဘာရီဟာ ၂၀၀၇ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်းက မာဆေးလ်အသင်းကနေ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၇ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာဖြစ်ပြီး ရာသီကုန်တွင် ထွက်ခွာတော့မှာဖြစ်ရာ ရီဘာရီရဲ့ဘိုင်ယန်မြူးနစ်ကစားဖော် အာဂျင်တိုင်းအသင်းအသင်းကနေထွက်ခွာတော့မယ်လို့သိရပါတယ်။

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ အသင်းအတွက်အားထားရတဲ့ တောင်ပံကစားသမားနှစ်ဦးစလုံးကို အခုရာသီကုန်မှာ ဆုံးရှုံးရတော့မှာဖြစ်ပြီး အဲဒီကစားသမားနှစ်ဦးစလုံး အကောင်းဆုံး ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခဲ့တဲ့ဘက် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းရဲ့ အောင်မြင်မှုအရှိဆုံးဆယ်စုနှစ်လည်း ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

ဖရန်နိုရီဘာရီဟာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့အတူ ဘွန်ဒက်လီဂျာနယ်ပွဲစဉ်အထိ ရရှိခဲ့ဖူးသူလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ဂျာမနီလိဂ်ပွဲစဉ်အတွက် အကောင်းဆုံးဖိုလ်လွှဲအဖြစ် လိုက်ဖက်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရဦးမှာလည်းဖြစ်တာကြောင့် ရီဘာရီအနေနဲ့ အသင်းနဲ့ လမ်းမခွဲမီ အဆိုပါဖလားရယူနိုင်မယ့်အခြေအနေလည်းရှိနေပါတယ်။

ရီဘာရီဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့အတူ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို ရယူနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး လာမယ့်ဘောလုံးရာသီ ဘယ်အသင်းမှာ ကစားဖြစ်မလဲဆိုတာနဲ့ ပတ်သက်၍ တိကျတဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်မချရသေးဘူးလို့လည်း ဆိုပါတယ်။



လီဗာပူးအသင်းက နယူးကာဆယ်အသင်းကို အနိုင်ရရှိ အမှတ်ပေးဇယားတွင် မန်စီးတီးအသင်းကို နှစ်မှတ်ဖြတ်ပြီး ဦးဆောင်

လီဗာပူးအသင်းဟာ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် ၂၇ အဖြစ် နယူးကာဆယ်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာမှာ သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် လီဗာပူးအသင်းအနေနဲ့ အမှတ်ပေးဇယားထိပ်မှာ မန်စီးတီးအသင်းကို နှစ်မှတ်ဖြတ်ပြီး ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

လီဗာပူးအသင်းက နယူးကာဆယ်အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ရာမှာ လီဗာပူးအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတွေကို ၁၃ မိနစ်မှာ ဝန်ဒိုက်၊ ၂၈ မိနစ်မှာ ဆာလာနဲ့ ၈၆ မိနစ်မှာ အိုရီဂီတို့က သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပြီး နယူးကာဆယ်အသင်းအတွက် ချေပဂိုး နှစ်ဂိုးကိုတော့ ပွဲကစားချိန်မိနစ် ၂၀ မှာ အက်ဆူနဲ့ ၅၄ မိနစ်မှာ ရန်ဒန်တို့က သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဘောလုံးလောက သတင်းတိုများ

- ❖ ဘာစီလိုနာအသင်းသည် အာဆင်နယ်အသင်းမှ ပြင်သစ်တိုက်စစ်မှူး လာကာဇက်တီအား ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် သန်း ၇၀ ပေး၍ အခုနှစ်ရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်း ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။
- ❖ မန်ယူအသင်းသည် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းမှ ကော်စတာရီကာဂိုးသမား ကီလာနာဗက်စ်ကို ခေါ်ယူရန် အခွင့်အရေးတစ်ရပ် ရရှိလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားကြောင်း သိရသည်။
- ❖ မန်စီးတီးအသင်းသည် အေဂျက်အသင်းနှင့် နယ်သာလန်အသင်းတို့၏ နောက်ခံလူ ဒီလစ်အား ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၆၅ သန်းဖြင့် ခေါ်ယူရန် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့် အပြိုင်ကြိုးပမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ပြေလအတွက် အကောင်းဆုံးဆုကို ဦးဆောင်ကျော်မိုး (ရတနာပုံ)နှင့် ဆယ်လာ (ရန်ကုန်)ရရှိ

ရန်ကုန် မေ ၅
၂၀၁၉ ဘောလုံးရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ၏ ပြေလအတွက် တစ်လတာအကောင်းဆုံးဆုကို ရတနာပုံအသင်း နည်းပြချုပ် ဦးဆောင်ကျော်မိုးနှင့် ရန်ကုန်တိုက်စစ်မှူး ဆယ်လာတို့ ရရှိခဲ့သည်။



အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုရ ဆယ်လာ ဆုလက်ခံနေစဉ်။

မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီသည် လအလိုက် အကောင်းဆုံးဆုကို ၂၀၁၈ ရာသီမှစ၍ ပြန်လည်ချီးမြှင့်လျက်ရှိပြီး ယခုရာသီတွင် တတိယအကြိမ် ချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်ကာ ဦးဆောင်ကျော်မိုးက အကောင်းဆုံးနည်းပြဆုကို ယခုရာသီတွင် ဒုတိယအကြိမ် ရရှိခြင်းဖြစ်သည်။ ပြေလတွင် သုံးပွဲစက်အနိုင်ရသည့် နည်းပြများရှိသော်လည်း ဦးဆောင်ကျော်မိုးက ဒုတိယအကြိမ် ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရတနာပုံအသင်းသည် ပြေလတွင် ဇွဲကပင်အသင်းကို လေးဂိုးပြတ်၊ Chinland အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ Southern အသင်းကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဆယ်လာသည် ပြေလတွင် ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ပြီး သုံးပွဲတွင် လေးဂိုးသွင်းယူထားသည်။ ဆယ်လာသည် Southern အသင်းဘက်သို့ တစ်ဂိုး၊ မကွေးအသင်းဘက်သို့ တစ်ဂိုး၊ ဒဂုံအသင်းဘက်သို့

နှစ်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ တိုက်စစ်မှူး ဆယ်လာကို မေ ၄ ရက်က YUSC ကွင်း၌ ကစားသည့် ရန်ကုန်-စစ်ကိုင်းပွဲမတိုင်မီ ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေကျပ်တစ်သိန်းခွဲ၊ နည်းပြ ဦးဆောင်ကျော်မိုးကို မေ ၅ ရက်က ဝေသာလီကွင်း၌ ကျင်းပသည့် ရခိုင်-ရတနာပုံပွဲမတိုင်မီ ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေကျပ်တစ်သိန်း ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ယခုရာသီလအလိုက် အကောင်းဆုံးဆုများကို ဇန်နဝါရီလအတွက် ဦးဆောင်ကျော်မိုး (ရတနာပုံ) နှင့် ဝင်းနိုင်ထွန်း (ရတနာပုံ)၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ မတ်လအတွက် ဦးငွေထွန်း (ဟံသာဝတီ) နှင့် လှိုင်းဘိုဘို (ရတနာပုံ)၊ ပြေလအတွက် ဦးဆောင်ကျော်မိုး (ရတနာပုံ) နှင့် ဆယ်လာ (ရန်ကုန်) တို့ ရရှိခဲ့သည်။ သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ- ဘုန်းသော်

ရခိုင်အသင်းမှ အားနည်းချက်များရှိခြင်းကြောင့် ပထမပိုင်းတွင် ဂိုးပေါက်ပျောက်ဆုံးနေသည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ဇွဲကပင်အသင်းက တိုက်စစ်မြှင့်လာကာ ၅၈ မိနစ်တွင် ပက်ထရစ်က ခေါင်းတိုက်ပြီး ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းခဲ့သည်။ ဂိုးပေးလိုက်ရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ဧရာဝတီအသင်း ပြန်ဖိကစားနိုင်သော်လည်း ကစားပုံမှာ အများများနေသောကြောင့် ဂိုးရရန် ရှန်းကန်ခဲ့ရသည်။ ၇၅ မိနစ်တွင် ဧရာဝတီအသင်း ချေပဂိုးပြန်ရခဲ့ပြီး အောင်ကျော်နိုင်က သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မော်လမြိုင်ကွင်း၌ ကျင်းပသောပွဲတွင် Southern အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ဂိုးမရှိသရေကျခဲ့သည်။ ဝေသာလီကွင်း၌ ကျင်းပသောပွဲတွင် ရခိုင်အသင်းက ရတနာပုံအသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ရခိုင်အသင်းသည် ရတနာပုံ၏ နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးမှုကို အခွင့်ကောင်းယူကာ နိုင်ပွဲပြန်ရှာတွေ့ခဲ့သည်။ ရခိုင်အသင်းအတွက် ဂိုးများကို ၅၇ မိနစ်တွင် အဘူဘာကာ၊ ၅၉ မိနစ်တွင် ဇော်ဇော်နိုင်၊ မိနစ် ၉၀ တွင် ဆင်မြူရယ်တို့က သွင်းယူပြီး ရတနာပုံအတွက် ဂိုးများကို ၂၂ မိနစ်နှင့် ၇၈ မိနစ်တို့တွင် ဝင်းနိုင်စိုးက သွင်းယူခဲ့သည်။

ပွဲစဉ် (၁၀) အပြီးတွင် လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်၊ ရတနာပုံနှင့် ဟံသာဝတီအသင်းတို့ ရမှတ် ၂၀ စီ ရထားသော်လည်း ဂိုးကွာခြားချက်ဖြင့် ရန်ကုန်အသင်းက ထိပ်ဆုံးပြန်ရောက်သွားသည်။ ယင်းအသင်းများနောက်တွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ၁၈ မှတ်၊ ဧရာဝတီအသင်းက ၁၇ မှတ်၊ စစ်ကိုင်းအသင်းက ၁၆ မှတ်၊ ရခိုင်အသင်းက ၁၅ မှတ်၊ ဇွဲကပင်အသင်းက ၁၀ မှတ်၊ Southern အသင်းက ၈ မှတ်၊ မကွေးအသင်းက ၃ မှတ်၊ ဒဂုံအသင်းက ၂ မှတ်၊ Chinland အသင်းက ၁ မှတ်ရထားသည်။ သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ- ဘုန်းသော်



ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ် (၁၂) ရပ်ကွက် မေဗုဒ္ဓဓမ္မာရုံ၌ မေ ၅ ရက် ညနေပိုင်းက မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသိန်းထွန်းအောင် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား မှုခင်းကျဆင်းရေးနှင့် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုလျော့နည်းပပျောက်ရေး ပညာပေးဟောပြောစဉ်။ နိုင်စိုး

ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၌ မှုခင်းအသိပညာပေး ဟောပြော

နေပြည်တော် မေ ၅
နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ကျည်တောင်အုပ်စု သာယာဝတီကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် မေ ၅ ရက်က ရေဆင်းနယ်မြေရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး၊ ရဲအုပ်အောင်သန်းက ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများအား မှုခင်းကျဆင်းရေးနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခွန်းဆက်နေ

ပြုယမ်းက ခုံးကျည်များပစ်လွှတ်သော်လည်း သမ္မတထရန်၏ သဘောထားပြောင်းလဲမှုမရှိဟုဆို

ဝါရှင်တန် မေ ၅

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ယမန်နေ့က တာတိုပစ် ခုံးကျည်များ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့မှုအပေါ် အမေရိကန် သမ္မတ ထရန်၏ အမြင်အယူအဆနှင့် သူ၏ ဆက်ဆံရေးသည် ပြောင်းလဲမှုမရှိဘဲ ဆက်လက် ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် အကောင်းမြင်ဝါဒကို လက်ကိုင်ထားပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ယနေ့ အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

မေ ၄ ရက်က မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ အရှေ့ဘက်ခြမ်းမှ တာတိုပစ်ခုံးကျည်များကို မိနစ် ၂၀ ကြာ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့ကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့က ဆိုသည်။

ယင်းခုံးကျည်ပစ်လွှတ်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး သမ္မတ ထရန်က သူ၏တွစ်တာစာမျက်နှာတွင် ခေါင်းဆောင်ကင်း နှင့် သူ၏ဆက်ဆံရေးသည် ပြောင်းလဲမှုမရှိပါကြောင်းနှင့် ခေါင်းဆောင်ကင်းအနေဖြင့် သူ၏ကတိကဝတ်ကို ဖောက်ဖျက်မည်မဟုတ်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ရေးသား ထားသည်။



ခေါင်းဆောင်ကင်းက နျူကလီးယားခုံးလက်နက်များ နှင့် တိုက်ချင်းပစ်ခုံးကျည်များ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်မှုကို ရပ်တန့်ထားမည်ဖြစ်သည်ဟု ကတိပေးထားကြောင်း သမ္မတထရန်က ရေးသားထားသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအလားအလာ ကောင်းမွန်ရရှိရန် ခေါင်းဆောင်ကင်းအနေဖြင့် ကောင်းစွာ သိရှိနားလည်သဘောပေါက်သည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း နှင့် ယင်းအပေါ် ထိခိုက်နစ်နာမည် မည်သည့်ကိစ္စရပ်ကိုမဆို

လုပ်ဆောင်မည်မဟုတ်ဟုလည်း မျှော်လင့်ပါကြောင်း သမ္မတထရန်က ရေးသားထားကြောင်း သိရသည်။

ပြုယမ်းအနေဖြင့် စီးပွားရေးအထောက်အပံ့ကောင်း များရရှိစေရန် နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းစင်ပျောက် ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အစဉ်တစိုက်လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သမ္မတထရန်၏ တွစ်တာစာမျက်နှာပေါ်ရှိ မှတ်ချက်များအရ ထင်မြင်ယူဆနိုင်သည်ဟု နိုင်ငံရေး စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများက ဆိုသည်။

သမ္မတထရန်အစိုးရအဖွဲ့က နျူကလီးယားလက်နက် ကင်းစင်ပျောက်ရေးအတွက် ပြုယမ်းနှင့် တတိယအကြိမ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ထပ်မံကျင်းပနိုင်ရန် စီစဉ်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြောက်ကိုရီးယား အဆင့်မြင့်သံတမန်တစ်ဦးက ဝါရှင်တန်အနေဖြင့် ပြုယမ်းအပေါ်ထားရှိသည့် သဘော ထားကို ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းအထိတိုင်အောင် ပြောင်းလဲမှု မရှိပါက မလိုလားအပ်သော နောက်ဆက်တွဲပြဿနာများ ပေါ်ပေါက်လာနိုင်ဖွယ်ရှိသည်ဟု ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် သတိ ပေး ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ**

ဂျပန်ကေရာဇ်ဘုရင် နာရဟိတို ပထမအကြိမ် ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

တိုကျို မေ ၅

ဂျပန်ကေရာဇ်ဘုရင် နာရဟိတိုသည် ယခုရက်သတ္တပတ် တွင် ထီးနန်းစတင်ဆက်ခံခဲ့ပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်း တစ်ရပ်အရ သိရသည်။

တော်ဝင်နန်းတော်ဆိုင်ရာအေဂျင်စီက ကေရာဇ် ဘုရင်နှင့်တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ ၁၄၀၀၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲကို မေ ၄ ရက်က ဘုရင်နန်းတော်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

ကေရာဇ်ဘုရင် နာရဟိတို၊ ဘုရင်မ မာဆာကိုနှင့် တော်ဝင်မိသားစုအနွယ်ဝင်များက ခြောက်ကြိမ်တိုင်တိုင် နန်းတော်၏လသာဆောင်သို့ ထွက်ကာ တက်ရောက် လာသူ ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထီးနန်းဆက်ခံပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြည်သူ

များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်သူအများအပြား တက်ရောက်ကြသည့်အတွက် လွန်စွာ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိ ပါကြောင်းနှင့် ပြည်သူများ ကိုယ်ကျန်းမာစိတ်ချမ်းသာ စေရန် ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သလိုက်ပါကြောင်း ကေရာဇ် ဘုရင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတကာနှင့် ယှဉ်တွဲ ကာ ငြိမ်းချမ်းစွာနေထိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း ကေရာဇ်ဘုရင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကေရာဇ်ဘုရင်နှင့် ဘုရင်မတို့နှင့်တွေ့ဆုံသည့် တော်ဝင် အခမ်းအနားကို တက်ရောက်ရသည့်အတွက် ပျော်ရွှင်မိပါကြောင်း တက်ရောက်လာသူ အမျိုးသမီးငယ် တစ်ဦးက ဆိုသည်။

ကေရာဇ်ဘုရင်၏ ထီးနန်းဆက်ခံချိန်တွင် နိုင်ငံတော် အနေဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ရရှိစေမည်ဟု



ယုံကြည်ပါကြောင်း အိုကီနာဝါမြို့မှ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူ အမျိုးသားတစ်ဦးက ပြောကြား

ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ**



အစွရေးနှင့် ဟားမားစ်အုပ်စုတို့အကြား အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှု ပြင်းထန်လာ

ဂါဇာ မေ ၅

အစွရေးနှင့် ပါလက်စတိုင်းထောက်ခံ ဟားမားစ်အုပ်စုတို့အကြား အပြန် အလှန် ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဟားမားစ်အဖွဲ့က အစွရေးပိုင်နယ်မြေ များသို့ ခုံးကျည် ၂၀၀ ကျော်ခန့် ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်းများ အရ သိရသည်။

ထို့နောက် အစွရေးဘက်မှလည်း လေကြောင်းနှင့် မြေပြင်တိုက်ခိုက်မှု များ ပြင်းထန်စွာ ပြန်လည်လုပ်ဆောင် ခဲ့သည်။ အဆိုပါ တန်ပြန်တိုက်ခိုက်မှု ကြောင့် ပါလက်စတိုင်း ကလေးငယ် တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဟားမားစ် ထိန်းချုပ်ထားသော ဂါဇာကမ်းမြောင် ဒေသရှိ ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က

ပြောကြားခဲ့သည်။ ဟားမားစ်အုပ်စုက ပစ်လွှတ်ခဲ့သော ခုံးကျည်အများစုကို အစွရေးခုံးခွင်း ခုံးများက လိုက်လံဖျက်ဆီးနိုင်ခဲ့သော် လည်း ခုံးကျည်များ တရစပ်ပစ်ခတ်မှု ကြောင့် အသက် ၈၀ အရွယ် အမျိုးသမီးတစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုခုံးကျည်များ ပစ်ခတ်မှုသည် မကြာသေးမီက အစွရေးတို့ပစ်ခတ်ခဲ့ မှုကြောင့် ပါလက်စတိုင်းလေးဦး ထိမှန်သေဆုံးခဲ့ခြင်းကို လက်တုံ့ပြန် ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဟားမားစ်အဖွဲ့က သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဟားမားစ်အဖွဲ့၏ ခုံးကျည်များ ပစ်ခတ်မှုပြီးနောက် မကြာမီအချိန်

ပင်နီစွဲလားက ကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ အနေဖြင့် ညီညွတ်မှုရှိစေရန် သမ္မတ မာဒူရိုတိုက်တွန်း

ကာရာကတ်စ် မေ ၅

ပင်နီစွဲလားသမ္မတ နီကိုလက်စ် မာဒူရိုက နိုင်ငံအတွင်း တင်းမာမှုများ မြင့်တက်နေစဉ်တွင် ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ အနေဖြင့် ညီညွတ်မှုရှိစေရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့ ကြောင်း အေအက်မ်ပီသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

လွန်ခဲ့သော ရက်သတ္တပတ်က အတိုက်အခံ ခေါင်းဆောင် ဂွါအီဒိုက သမ္မတ မာဒူရိုအား ရာထူးမှ ဖြုတ်ချရန် အပြင်းအထန် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ သမ္မတ မာဒူရိုက ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အား ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များက အချိန်မရွေးကျူးကျော် တိုက်ခိုက်လာနိုင်သည့်အတွက် ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ အနေဖြင့် အမိမြေကိုကာကွယ်ရန် အသင့်အနေအထား တွင် ရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း သမ္မတ မာဒူရိုက ကိုဂျီဒီစ်

ပြည်နယ်ရှိ the Jose Laurencio Silva စစ်သင်တန်း ကျောင်း၌ ဗိုလ်လောင်းများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြား ခဲ့သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် သမ္မတ မာဒူရိုနှင့် အတိုက်အခံ ခေါင်းဆောင် ဂွါအီဒိုတို့အကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက် လျက်ရှိသည့်အတွက် နိုင်ငံအတွင်း နိုင်ငံရေးမငြိမ်မသက် မှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။

မေ ၂ ရက်က အတိုက်အခံခေါင်းဆောင် ဂွါအီဒိုက ပင်နီစွဲလားပြည်သူများနှင့် ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား သမ္မတ မာဒူရိုအား ဖြုတ်ချနိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆန္ဒထုတ်ဖော် ရန် တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ သို့သော် ယင်းသို့ကြိုးပမ်းမှုကို သမ္မတ မာဒူရိုကိုထောက်ခံသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဟန့်တားနိုင်ခဲ့သည်။



အေအက်မ်ပီ

မြောက်ကိုရီးယားပြည်သူ ၁၀ သန်းကျော် စားနပ်ရိက္ခာပြတ်လပ်မှုများ ကြုံတွေ့နေ

ကျော်ထိုက်စိုး

မကြာသေးမီက ရိတ်သိမ်းခဲ့သည့် သီးနှံအထွက်နှုန်းမှာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအတွင်း အနည်းဆုံးဖြစ်သောကြောင့် မြောက်ကိုရီးယားပြည်သူ ၁၀ သန်းကျော်မှာ ဆိုးရွားသော စားနပ်ရိက္ခာပြတ်လပ်မှုများ ကြုံတွေ့နေရကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းနှစ်ခုက သတိပေးခဲ့သည်။ ရာသီဥတုအခြေအနေများ၊ အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ ထောက်ပံ့ပေးသည့် လောင်စာဆီ၊ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် အခြားလယ်ယာသုံးကိရိယာများကြောင့် သီးနှံအထွက်နှုန်း တန်ချိန် ငါးသန်းအောက် လျော့နည်းသွားခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် (WFP) နှင့် စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ (FAO) တို့က ပြောကြားသည်။



၂၀၁၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်က နိုင်ငံတောင်ပိုင်း Hwanghae ပြည်နယ်တွင် ရေကြီးမှုများ၊ တိုင်ဖွန်း မုန်တိုင်းများကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် နယ်မြေတစ်ခုအတွင်းရှိ စုပေါင်းလယ်ယာတစ်ခု၌ မြောက်ကိုရီးယား လယ်သမားများ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြစဉ်။

ပြီးခဲ့သော ၁၀ နှစ်အတွင်း စုစုပေါင်း သီးနှံအထွက်နှုန်းမှာ တန်ချိန် ငါးသန်းအောက် ကျရောက်ခဲ့ခြင်း မရှိပေ။ ဇွန်လတွင် ရိတ်သိမ်းမည့် သီးနှံများမှာလည်း ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုများကြောင့် အထွက်နှုန်းကောင်းမွန် မည့်အလားအလာမရှိကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူများကပြော သည်။ လူဦးရေ ၁၁ သန်း သို့မဟုတ် မြောက်ကိုရီးယား ပြည်သူ ၄၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှာ အာဟာရချို့တဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂက ပြောကြားသည်။ စားနပ်ရိက္ခာပြဿနာ အပြင် အာဟာရပြည့်ဝသည့် အစားအစာများပြတ်လပ်မှု လည်း ရှိနေသည်။ “ပြည်သူအချို့က သူတို့ရဲ့နေ့စဉ် အစားအသောက်မှာ ပရိုတိန်းအနည်းငယ်သာ စားသောက်နေရတယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အကဲဖြတ်မှုက ပြသခဲ့ပါတယ်။ ဒီပြဿနာက အခုအခါ အမှန်တကယ်ကို စိုးရိမ်ရမယ့် ကိစ္စဖြစ်လာပါပြီ” ဟု ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အစီအစဉ် (WFP) မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စတိတ်တာရာ ဗယ်လာက ပြောသည်။ ပျမ်းမျှအားဖြင့် မြောက်ကိုရီးယား အစားအစာများတွင် ဗီတာမင်များ၊ သတ္တုဓာတ်များ၊ ပရိုတိန်းဓာတ်များနှင့် အဆီများမပါဝင်ဘဲ အဓိက အားဖြင့် ဆန်၊ ပြောင်းဖူး (သို့မဟုတ်) အာလူး၊ ကင်ချီ (သို့မဟုတ်) အခြားဟင်းသီးဟင်းရွက်များသာ ပါဝင်သည်။

ဆွေမျိုးများကို မှီခိုနေရသော်လည်း ကျေးလက်နေ မိသားစုများမှာလည်း ယခုနှစ်အတွင်း စားနပ်ရိက္ခာ ပြတ်လပ်မှုများ ကြုံတွေ့နေရကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ၏ အကဲဖြတ်မှုက သတိပေးခဲ့သည်။ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ သားအများစု မှီခိုအားထားနေရသည့် အစိုးရ၏ ပြည်သူ များထံ စားနပ်ရိက္ခာဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်ဖြစ်သည့် ရိက္ခာ ခွဲတမ်းကိုလည်း လျော့ချခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်း များက တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလနောက်ပိုင်း နေ့စဉ် ပြည်သူတစ်ဦးသို့ သို့ဝေပေးသည့် ရိက္ခာခွဲတမ်းကို ၈၆၆ ၃၀၀ အထိ လျော့ချခဲ့ပြီး ယမန်နှစ် အလားတူကာလ၌ ပြည်သူတစ်ဦးလျှင် ရိက္ခာခွဲတမ်း ၈၆၆ ၃၀၀ ခွဲဝေပေး နိုင်ခဲ့သည်။ ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ အထောက်အပံ့မရှိပါက သီးနှံအထွက်အနည်းဆုံးရာသီအတွင်း ပြည်သူများသို့ ဖြန့်ဖြူးပေးနေသည့် ရိက္ခာခွဲတမ်းများကို ထပ်မံလျော့ချ နိုင်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က သတိပေးခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယားပြည်သူများကို ထိခိုက်နစ်နာစေရန် မရည်ရွယ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် (WFP) မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စတိတ်တာရာဗယ်လာက ပြော သည်။ သို့သော်လည်း တစ်ခါတစ်ရံ အရေးယူမှုများက မရည်ရွယ်သော အကျိုးဆက်များရှိပြီး မြောက်ကိုရီးယား နိုင်ငံ၌ စားနပ်ရိက္ခာထုတ်လုပ်မှုကို ထိခိုက်စေခဲ့သည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

မေလမှ စက်တင်ဘာလအထိ သီးနှံအထွက်နှုန်း သော ရာသီအတွင်း အဓိကအစားအစာများဖြစ်သည့် ဂျုံ၊ မုယောစပါးနှင့် အာလူးများ ပြတ်လပ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ (FAO) က စိုးရိမ်ပူပန် လျက်ရှိသည်။ မြို့ပြနေ မိသားစုအများအပြားက စားနပ် ရိက္ခာရရှိရေးအတွက် ကျေးလက်ဒေသနေ ၎င်းတို့၏

တရားမဝင် နှူကလီးယားလက်နက်များ ထုတ်လုပ် မည့်အစီအစဉ် စွန့်လွှတ်ရန် ကြိုးပမ်းမှုအနေဖြင့် နိုင်ငံ တကာအသိုင်းအဝိုင်းက မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအပေါ် ပိုမိုပြင်းထန်သော စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ အရေးယူမှုများက

“ကုန်စည်စစ်ဆေးမှုတွေနဲ့ ဒဏ်ရိုက်ခံရနိုင်မှုတွေ ကြောင့် သဘောပိုင်ရှင်တွေက မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံကို သဘောတူပို့ဆောင်ရာမှာ အင်တင်တင်ဖြစ်တာမျိုးလို အရေးယူမှုတွေရဲ့ တိုက်ရိုက်မဟုတ်တဲ့ ရိုက်ခတ်မှုတွေကို ကျွန်တော်တို့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် စားနပ် ရိက္ခာအကူအညီအပေါ်အစဉ် အရေးပါတဲ့ကုန်စည်တွေ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံကို ရောက်ရှိဖို့အတွက် နောင်နေ့ ကြန့်ကြာမှုတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် မြောက်ကိုရီးယားကြား ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်လာမှုကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် အတွင်း ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးကြား ထိပ်သီးအစည်းအဝေး နှစ်ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းက အရေးယူမှုများ ဖြေလျှော့ခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ ပထမဆုံးအနေဖြင့်

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံထံမှ နှူကလီးယားဖျက်သိမ်းရေး ဆိုင်ရာ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းမှုကိုမြင်တွေ့ရေး စောင့်ဆိုင်းရန် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် (WFP) က မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ပြည်နယ် ကိုးခုရှိ အာဟာရချို့တဲ့ သော အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးငယ် ၇၇၀၀၀၀ သို့ အာဟာရအကူအညီများ ပံ့ပိုးပေးပြီး ယခုနှစ်အတွင်း စားနပ်ရိက္ခာအကူအညီပံ့ပိုးမှုဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈ ဒသမ ၅ သန်း လိုအပ်သည်။ သီးနှံအထွက်နှုန်းကောင်းမွန်လာစေရန် စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ (FAO) က မြောက်ကိုရီးယား လယ်သမား သန်းဝက်ကျော်သို့ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးသုံး ကိရိယာများ၊ နည်းပညာများ ပံ့ပိုးကူညီသည်။ မြောက်ကိုရီးယားပြည်သူ ၁၀ ဒသမ ၁ သန်းမှာ ပြင်းထန် သော စားနပ်ရိက္ခာမလောက်မှုကို ခံစားနေရပြီး လာမည့် သီးနှံရိတ်သိမ်းချိန်အထိ စားနပ်ရိက္ခာလုံလောက် ဖွယ်မရှိဟု ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် (WFP) မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဟာဗီဗာဟိုဆယ်က ပြောသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ လူဦးရေမှာ ၂၅ ဒသမ ၂ သန်းဝန်းကျင်ရှိသည်ဟု ဗဟိုစာရင်းအင်းဗျူရို၏ ဖော်ပြချက်အရသိရကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ၏ အစီရင်ခံစာ က ဆိုသည်။ မိသားစုအများစုမှာ တစ်နှစ်ပတ်လုံး ဆန်နှင့် ကင်ချီကိုသာ အဓိကအစားအစာအဖြစ် စားသောက်နေရမှုကြောင့် ပရိုတိန်းဓာတ်အနည်းငယ် သာရရှိကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအကဲဖြတ်အဖွဲ့၏ ပူးတွဲ ခေါင်းဆောင် နီကိုးလပ်ဘီဒေါက်က ပြောသည်။ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှာ ကုလသမဂ္ဂ၏ ပုံမှန်စားနပ် ရိက္ခာထောက်ပံ့မှုအပေါ် နှစ်ပေါင်းများစွာကြာ မှီခို အားထားခဲ့ရသည်။ သီးနှံမရိတ်သိမ်းမီ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု များ လျော့နည်းသွားစေရန် ပြည်ပမှ အရည်အသွေးမြင့် မျိုးစေ့များ၊ ဓာတ်မြေဩဇာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးဓာတ်ပစ္စည်း များ၊ ရေတင်ကိရိယာများနှင့် ဇန်နဝါရီလအထိ တင်သွင်း ခြင်းအပြင် မျိုးစေ့အခြောက်ခံကိရိယာများ၊ စက်ပစ္စည်း များနှင့် သို့လောင်ရုံများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းအပေါ်အစဉ် လယ်ယာထွက်ကုန်များ ထုတ်လုပ်မှုတိုးမြှင့်ရေး လုပ်ဆောင်ရန် အစီရင်ခံစာက အကြံပြုသည်။

ကိုးကား- ဦးအိုအေ၊ အယ်ဂျာဗီးယား

UN: 10 Million-plus N. Koreans Face Hunger This Year

မိုးကောင်းကျေးရွာ၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်သူ့စကားပိုင်းဆွေးနွေး

သုဝဏ္ဏဝတီ မေ ၅

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် သုဝဏ္ဏဝတီမြို့အနီး မိုးကောင်းကျေးရွာအုပ်စု မိုးကောင်းဘုရားကြီးဝင်းအတွင်းရှိ မွေ့ရှည် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်၍ ပြည်သူများနှင့်အတူ “ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် သထုံခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန၏ ဦးဆောင်စီစဉ်မှုဖြင့် မွန်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခိုင်ခိုင်လဲ့၊ သထုံခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးကျော်ဇော၊ သထုံမြို့နယ် ဒုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်သက်လွင်တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်လေးနွယ်က စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် ကျေးရွာနေပြည်သူများက မိမိတို့ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များဖြစ်သည့် လမ်း၊ တံတားများ၊ စာသင်ကျောင်း များ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး၊ ရေရရှိရေး၊ မှတ်ပုံတင်နှင့် သန်းခေါင်စာရင်းရရှိရေး၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း စသည်တို့စွဲရပ်များကို မေးမြန်းကြရာ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ တိုက်နယ် ကျန်းမာရေးမှူး၊ ဦးဆောင်ဆန်းစစ်၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ ဦးဇော်လင်းထိုက်၊ မြန်မာ့လျှပ်စစ်အင်ဂျင် နီယာ ဦးတင်ဆိုင်ဦး၊ ခရိုင်ကျေးလက်လမ်းဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ရမြတ် ဆန်း၊ ဒုမြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဦးဆောင်ဆန်းစစ် မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန လက်ထောက်မြို့နယ်မှူး၊ ဦးမြင့်ဇော်တို့က ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှုနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။



အဆိုပါစကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ မိုးကောင်း၊ ပန်းတိမ်ရိုး၊ ဖော်ဖ၊ ကလိကျွန်း၊ ကျွန်းလေးနှင့် ကင်မွန်းမြို့ကျေးရွာတို့မှ စိတ်ပါဝင်စားသည့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ခွန်(ဝင်းပ)

တက်လုပ်ငန်း၊ အာမခံလုပ်ငန်းများနှင့် ကုမ္ပဏီကြီးများအတွက်

- ငွေစုစာအုပ်များ • ချက်လက်မှတ်များ / ချက်စာအုပ်များ • ငွေသွင်း / ငွေထုတ်ကဒ်များ
- ကျောင်း/သင်တန်း ဘွဲ့လက်မှတ်များ • ရွှေနှင့်အဖိုးတန်ရတနာ ဘောက်ချာများ • Logo ပါ ATM စက္ကူလိပ်များ
- လုပ်ငန်းသုံး စာရွက်စာတမ်းများ • Carbonless ဘောက်ချာများ

- Saving • Call • Fixed Deposit Passbooks • All type of Cheques • Certificates • Credit / Debit Cards
- MPU • JCB • VISA • Master • Contactless Cards • Member Card • Pin Mailer • Gift Vouchers
- Banking Forms • Business Forms • ATM Rolls • POS Rolls • Thermal Roll with Printing

Myanmar DECO-TBSP Special Products Co., Ltd.
Hlaing Tharyar Industrial Zone (3), Yangon, Myanmar info@decotbsp.com ☎ 09 4578 97700, 09 7888 50503, 09 4296 13319

ဖားကန်မြို့နယ်၌ ကျောက်မျက်တူးဖော်ရေးလုပ်ကွက်အဟောင်း ကျင်းကမ်းပါးယံပြိုကျ၍ နှစ်ဦးသေဆုံး၊ နှစ်ဦးဒဏ်ရာရ

ဖားကန် မေ ၅

ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန်မြို့နယ်၌ မေ ၄ ရက် ညနေပိုင်းက သက်တမ်းကုန် ကျောက်မျက်တူးဖော် ရေးလုပ်ကွက်ရှိ ကျင်းကမ်းပါးယံပြိုကျခဲ့၍ လက်ယက်ကျင်းတူးဖော်နေသူ နှစ်ဦးသေဆုံးကာ နှစ်ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဖားကန်မြို့နယ် အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

ဖားကန်မြို့နယ် တောင်းကော့မှော်ကျေးရွာအနီးရှိ သက်တမ်းကုန်သွားသည့် ဇေဗွေကျောက်မျက် တူးဖော်ရေးလုပ်ကွက်အဟောင်းတွင် လက်ယက် ကျင်းကမ်းပါးယံပြိုကျရာ အောက်ဘက် ပေသုံးရာခန့်သို့ မြေစာများနှင့်အတူ ပြိုကျခဲ့၍ ဖားကန်မြို့နယ် တောင်းကော့မှော်ကျေးရွာနေ မောင်ဌေး(ခ)မင်းဌေးနှင့် ကျော်ရဲနိုင်တို့နှစ်ဦးမှာ

ရရှိသောဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးခဲ့ပြီး ဇော်ဟိန်းနှင့် ထွန်းထွန်းဝင်းတို့နှစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါ သေဆုံးသူနှစ်ဦးနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူ နှစ်ဦးကို ဆိပ်မူကျေးရွာ သစ်လူမှုကူညီရေးအသင်း မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် ဖားကန်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

မြို့နယ်အချို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မေ ၅

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၁၆)ပြင်ဦးလွင်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မေ ၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် တောင်လယ်ကျေးရွာ သစ်ခွဲပင်သစ်ဆိပ်အနီး မိုးမိတ်-တွင်းငယ်သွားလမ်း၌ လမ်းချစ် မောင်းနှင်ပြီး စိုးလွင်ဦး(ခ)မောင်ထွေး လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကိုရပ်တန့် စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံး တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ ယင်းနေ့မှန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင် သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မောင်တောမြို့နယ် (၆)မိုင် စစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် အိတ်ဟိန်း(ခ)သီဟမြို့ မောင်းနှင်ပြီး မောင်ခင်ဝင်း(ခ)ဂျမ်းက (ခ)ဆိုင်ဖူးနှင့် ဂျက်(ခ)ကျော်စိုးမြင့်တို့ လိုက်ပါလာသည့် Toyota Probox အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၉၇၅၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းသုံးလုံးတို့ကိုလည်းကောင်း။

ထို့အတူ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၅)တောင်ကြီးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တောင်ကြီးမြို့ ရေအေးကွင်းရပ်ကွက် နယ်မြေ(၁၆) ဥသဖျားလမ်းနေ မဝင်းဝင်းသွယ်၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၇၉၅ ပြားနှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကိုလည်းကောင်း။

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၄)လာရှိုးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ည ၈ နာရီခန့်တွင် နောင်ချိုမြို့အဝင် အိုရီယမ်တယ်တိုးဂိတ်အနီး မူဆယ်- မန္တလေးသွား ကားလမ်းတွင် ခိုင်လင်းနိုင်(ခ)နိုင်လင်း မောင်းနှင်လာသည့် Toyota Calding အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရှာဖွေရာ



ကျော်မြိုးနိုင်၊ အားနိမ်၊ ကိုခန့်၊ မောင်ယာဘု၊ မောရှည်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း တစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း။ မိုးမိတ်မြို့နယ် စိမ်းကျေးရွာ ဖုန်းဆက်တောင်တောထဲရှိ မိုးကာတံ တစ်လုံးကို ယင်းနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် တပ်မတော်က စစ်ဆေးရာ တဲအတွင်း၌ ကိုခန့်၊ မောရှည်၊ မောင်ယာဘု၊ ကျော်မြိုးနိုင်နှင့် အားနိမ်တို့အား စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၇၉၀၀၊ ဘိန်းဖြူ ၆၉၀ ဂရမ် ၊ ဘိန်းမဲ ၈၀၀ ဂရမ်၊ မြန်မာငွေကျပ် ၈၀၆၀၀၀၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ် လေးစီး၊ လက်ကိုင်ဖုန်းငါးလုံး နှင့်အတူတွေ့ရှိသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါး များဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

မိုင်းဆတ်မြို့၌ ယာဉ်တိမ်းမှောက်ပြီး နှစ်ဦးသေဆုံး

မိုင်းဆတ် မေ ၅

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဆတ်မြို့နယ် ဝမ်နောင်ကျေးရွာအုပ်စု မိုင်းဆတ်- တာချီလိတ်ကားလမ်း လွယ်ဆမ်ဆုံတောင်အဆင်း၌ မေ ၄ ရက် ညနေ ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်က ယာဉ်တိမ်းမှောက်ပြီး နှစ်ဦးသေ၊ တစ်ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် ဖားဟကျေးရွာနေ ဦးစိန်ဝင်း မောင်းနှင်လာ သော SHN/6G----- VIGO ယာဉ်သည် လွယ်ဆမ်ဆုံတောင်အဆင်း၌ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ကားလမ်းဘေးညာဘက်ရှိ မြေသားနံရံကိုတိုက်မိကာ တိမ်းမှောက်ခဲ့ပြီး ယာဉ်ပေါ်လိုက်ပါလာသူ ခုနစ်ဦးအနက် ဒေါ်တင်တင်စန်း၊ ဒေါ်ဇာနည်ဝင်းနှင့် ဦးထွန်းမင်းလတ်(ခ)အားကြီးတို့တွင် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သဖြင့် မိုင်းဆတ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်စဉ် ဒေါ်တင်တင်စန်းနှင့် ဒေါ်ဇာနည်ဝင်း တို့နှစ်ဦးသည် လမ်းတွင် သေဆုံးခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်၍ ယာဉ်မဆင်မခြင်မောင်းနှင်သူ ဦးစိန်ဝင်းအား မိုင်းတွမ်းနယ်မြေ ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

သန်းဇော်(မိုင်းဆတ်)

မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် အဆောက်အဦများ အမိုးလန်ပျက်စီး

လှိုင်းဘွဲ့ မေ ၅

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ရွှေဝန်းကျေးရွာတွင် ယနေ့ညနေ ၅ နာရီ ၃၅ မိနစ်ခန့်တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မြို့မ ရပ်ကွက်၊ တောင်ပိုင်းရပ်ကွက်နှင့် ရွှေပြည်တော်ရပ်ကွက်တို့ရှိ လူနေအိမ်၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတို့တွင် အမိုးလန်ခြင်းများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မြို့မရပ်ကွက်တွင် အိမ်ခြေ ၁၅ လုံး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်း၊ တောင်ပိုင်းရပ်ကွက်တွင် အိမ်ခြေ ၁၇ လုံး၊ ရွှေပြည်တော်ရပ်ကွက်တွင် အိမ်ခြေခြောက်လုံးတို့မှာ အမိုးလန်ခြင်းများ၊ သွပ်တန်းသစ်များ ကျိုးပဲ့ပျက်စီးခဲ့ပြီး လူနှင့် တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိကြောင်းနှင့် ပျက်စီးနေအိမ်နှင့် မိသားစုဝင်များအား မြို့နယ်သဘာဝဘေး ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် ရပ်/ကျေး အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအဖွဲ့က ကယ်ဆယ်ရေးများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ခင်စန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)

USD 737 မှစတင်သော Emirates ရဲ့ အသွားအပြန်အထူးနှုန်းထားနဲ့ ကမ္ဘာအနှံ့ ခြေဆန့်လိုက်ပါ

ကျောက်ဆည်မြို့နယ် အစွယ်နေရာများသို့ Emirates နိုင်ငံတကာလေကြောင်းလိုင်းရဲ့ USD737 မှစတင်သော အထူးနှုန်းထားများနှင့် ခြေဆန့်လိုက်ပါ ၂၀၁၉ ခက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိ ခရီးသွားလာနိုင်ဖို့ ၂၀၁၉ မေလ ၂၃ ခက်တင်ဘာ ကြိုတင်ဝယ်ယူနိုင်ပါက အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက emirates.com မှာ ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။

ဖိုင်းရှင်းများ	Economy Class အသွားအပြန်ဧရိယာ ကျပ်(ခရစ်) ၇၃၇	ဖိုင်းရှင်းများ	Business Class အသွားအပြန်ဧရိယာ ကျပ်(ခရစ်) ၂၀၀၀
Rome	737	Faira	2,922
Paris	760	Amsterdam	3,157
London	853	London	3,442
New York	976	Rome	3,488

FLY BETTER

Emirates

မြေပြင်အောက်အောက်လက်မှတ် နှုတ်ထုတ်မှုများ အချက်အလက်များကို အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက emirates.com မှာ ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။ ၂၀၁၉ ခက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိ အထူးနှုန်းထားများကို ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

(၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားများကျင်းပ

ပဲခူး
(၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားကို ပဲခူးမြို့မြို့တော်ခန်းမ၌ မေ ၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးဝင်းသိန်းက မီးသတ်သမားကောင်းတစ်ယောက်တွင် ရှိရမည့် ခိုင်မာတည်ကြည်သည့် စိတ်ဓာတ်၊ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားမှု၊ အတွေ့အကြုံရင့်ကျက်မှု၊ နည်းပညာကြွယ်ဝမှုတို့ဖြင့် ပြည်သူ့ကို အလုပ်အကျွေးပြုကြရန်၊ နိုင်ငံတကာတွင်ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် မီးသတ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကို မျက်နှာပြင်မြှောက်လေ့လာဆည်းပူးပြီး မိမိနိုင်ငံသားများအတွက် ပြန်လည်အသုံးချနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် မီးသတ်ကျင့်ဝတ်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသူများနှင့် စံပြုမီးသတ်စခန်းဆုရရှိသည့် မြို့နယ်မီးသတ်စခန်းအား ဝန်ကြီးချုပ်ဦးဝင်းသိန်းက လည်းကောင်း၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနတွင်ဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းများ၌ ပထမဆုရရှိသူများနှင့်စံပြုပထမဆုရရှိသူများအား ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်က လည်းကောင်း၊ လက်နက်မဲ့စစ်ရေးပြပွဲနှင့် မီးသတ်စက်ကလေးပြိုင်ပွဲတို့တွင် ပထမဆုရရှိသည့် ခရိုင်များနှင့် လုပ်သက် ၂၅ နှစ်အထက် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဆုများနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများကို လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းမျိုးကြီး လှမျိုးရွှေက လည်းကောင်း အသီးသီးဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များ

က ဂတ်(စ်)မီးလောင်မှုအား မီးငြိမ်းသတ်သရုပ်ပြခြင်း၊ ဆီမီးလောင်မှုအား (Foam Truck) အမြှုပ်မီးသတ်ယာဉ်ဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်သရုပ်ပြခြင်း၊ မော်တော်ယာဉ် မော်တော်တစ်စီးလောင်မှုများတွင် HNE (ကျောလွယ်မီးငြိမ်းသတ်ရေးကိရိယာ) အသုံးပြု၍ လည်းကောင်း၊ Dry Chemical Powder မီးသတ်ဆေးဘူး အသုံးပြု၍လည်းကောင်း မီးငြိမ်းသတ်မှုကို သရုပ်ပြသခြင်း၊ မော်တော်ယာဉ်မော်တော်တစ်စီးများတွင် ၁၉၁ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်ဖြင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ခြင်းကို သရုပ်ပြခြင်း၊ ပိုလန်နိုင်ငံထုတ် Hydraulic Platform 25D(4x4) Vehicle နှင့် Medium Fire Fighting & Rescues(4x4) တို့တွဲဖက်၍ မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်သရုပ်ပြခြင်းများ ပြုလုပ်ပြသကြသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် မီးဖိုမီး ၂၇ ကြိမ်၊ ပေါ့ဆမီး အကြိမ် ၅၈၊ အလိုအလျောက် မီး နှစ်ကြိမ်၊ လျှပ်စစ်မီး ၃၁ ကြိမ်၊ မသမာသူ ရှို့မီး ၁၄ ကြိမ်၊ တောမီး သုံးကြိမ် စုစုပေါင်း ၁၂၇ ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် မီးဖိုမီး ၃၃ ကြိမ်၊ ပေါ့ဆမီး ၄၃ ကြိမ်၊ အလိုအလျောက် မီး တစ်ကြိမ်၊ လျှပ်စစ်မီး ၂၆ ကြိမ်၊ မသမာသူ ရှို့မီး ၂၄ ကြိမ်၊ တောမီးနှစ်ကြိမ် စုစုပေါင်း ၁၂၉ ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ကာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဧပြီလအထိ မီးလောင်မှု ၁၀၁ ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)



ပုသိမ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့တွင် (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနားကို မေ ၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီက တိုင်းဒေသကြီးမီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံးရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမွန်အောင်က မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ စွမ်းရည်ကို အထူးလေးစားဂုဏ်ယူကြောင်းနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ တပ်ဖွဲ့ဂုဏ်သိက္ခာတိုးတက်အောင် စွမ်းဆောင်ကြဖို့ လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကြောင့် အဆောက်အအုံ ပြိုကျကာ ပိတ်မိနေသော လူအား ကယ်ထုတ်မှုကို သရုပ်ပြခြင်း၊ မော်တော်ယာဉ် ကိရိယာများ အသုံးပြုပြီး မီးငြိမ်းသတ်သရုပ်ပြသခြင်းများအပြင် စက်သုံးဆီကန် မီးလောင်ကျွမ်းမှုများအတွက် မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းများကို ပြသခဲ့ကြသည်။ ပြသထားသည့် မီးငြိမ်းသတ်ရေးပစ္စည်းကိရိယာများကို တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ပုသိမ်ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



Times City

ရွှေ နှင့် ကျောက်မျက်ရတနာ လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများအတွက် အထူးသတင်းကောင်း

ရွှေ နှင့် ကျောက်မျက်ရတနာ ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၇၅၀ ကျော် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံး Gold Stock Exchange တို့ တစ်နေရာထဲ၌ စုစည်းထားရှိမည့် Jewellery & Luxury Mall ကြီးကို ဟံသာဝတီလမ်း နှင့် ကျွန်းတောလမ်းထောင့်ရှိ Times City Complex ၌ မကြာမီဖွင့်လှစ်တော့မည် ဖြစ်သောကြောင့် ဆိုင်ခန်းများကို အထူးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူ / ငှားရမ်း နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းကောင်း ပါးအပ်ပါသည်။

<http://www.timescity.com.mm>
 Times City Yangon - Myanmar
 timescityproject@gmail.com
 +959 765800800 , +959 764800800 , +959 5045777
 Times City ၊ ဟံသာဝတီလမ်းနှင့် ကျွန်းတောလမ်းထောင့်၊ ကမာရွတ် / စမ်းချောင်း မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

စက်မှုဇုန်ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်သည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ယမန်နေမူအဆက်

- (ဂ) မိမိ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေကို စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီသို့ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ တင်ပြရမည်။
- (ဃ) စက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ ပျက်စီးယိုယွင်း၍ အသုံးမပြုနိုင်သော စံချိန်စံညွှန်းမီ အများပြည်သူလူထုကို ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများနှင့် စံချိန်စံညွှန်းမီသော ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဖျက်ဆီးရမည်။
- (င) ဝန်ထမ်းများခန့်ထားခြင်း၊ လစာနှင့် အချိန်ပိုလုပ်ခ၊ ခွင့်ရက်၊ အလုပ်ပိတ်ရက်၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးကိစ္စရပ်များအပေါ်အဝင် အလုပ်သမားများ၏ အကျိုးခံစားခွင့်များရရှိရေးအတွက် တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေပါ စံချိန်စံညွှန်းများကို လိုက်နာရမည့်အပြင် လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ ထိခိုက်မှုမရှိစေရန် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိ၏လုပ်ငန်းပိတ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း ပြုလုပ်လိုပါက သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီသို့ ကြိုတင်အကြောင်းကြား၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၃။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် မိမိ၏လုပ်ငန်း၊ ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ အစုရှယ်ယာ အားလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကိုဖြစ်စေ လွှဲပြောင်းသည့် အခါ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအား အကြောင်းကြားပြီး တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဝန်ထမ်းများ ခန့်ထားမှု အခြေအနေအရပ်ရပ်အား စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီသို့ တင်ပြရမည်။

အခန်း(၁၁) မြေအသုံးပြုခြင်း

၃၅။ ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီသည် စက်မှုမြေအား စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအား သတ်မှတ်ထားသည့် မြေငှားရမ်းခများကို ပေးသွင်းစေပြီး နှစ် ၅၀ အထိခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ယင်းသက်တမ်း ကုန်ဆုံးပြီးနောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ဆက်လက်လုပ်ကိုင်လိုလျှင် တစ်ဆက်တည်း ၁၀ နှစ်သက်တမ်း နှစ်ကြိမ်အထိ တိုးမြှင့်ပေးနိုင်သည်။

၃၆။ စက်မှုဇုန်သတ်မှတ်ကြေညာခြင်းမပြုမီ စက်မှုဇုန်ထူထောင်ရန် လျာထားသော မြေပေါ်တွင် လူနေအိမ်ခြေများ၊ အဆောက်အဦများ၊ လယ်ယာဥယျာဉ်ခြံမြေများ၊ သီးပင်စားပင်များ၊ စိုက်ခင်းများ စသည်တို့ကို ပြောင်းရွှေ့ရှင်းလင်းပေးရန်ရှိပါက ၎င်းတို့ကို ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားခြင်း နှစ်နာကြေးပေးခြင်းနှင့် လျော်ကြေးပေးခြင်းတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

၃၇။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည်

- (က) အသုံးပြုခွင့်ရရှိသောမြေကို သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ အသုံးပြုရမည်။
- (ခ) စက်မှုဇုန်အတွင်း မြေကွက်များအား လက်ရှိရယူထားပြီး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခြင်းမရှိသော မြေကွက်များကို ဤဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းသည့်နေ့မှ ခြောက်လအတွင်း လုပ်ငန်းစီမံချက်တင်ပြ၍ အတည်ပြုချက်ရယူရမည်။ တင်ပြသော စီမံကိန်းကို နှစ်နှစ် အတွင်း ပြီးစီးအောင်လုပ်ကိုင်ခြင်းမရှိပါက ဒေသဆိုင်ရာ ကော်မတီက သတ်မှတ်သော မြေကာလတန်ဖိုး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ပြန်လည်သိမ်းဆည်း၍ အမှန်တကယ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်မည့်လုပ်ငန်းရှင်များအား လွှဲပြောင်းပေးခြင်းကို ခံယူရမည်။
- (ဂ) အသုံးပြုခွင့်ရရှိသောမြေ၏ သဘာဝမြေမျက်နှာသွင်ပြင် သို့မဟုတ် မြေအနိမ့်အမြင့် အနေအထားကို သက်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီထံ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ သိသာထင်ရှားစွာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်းမပြုရ။
- (ဃ) လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုထားသည့်ကာလအတွင်း အခြားသူ သို့မဟုတ် အခြားအဖွဲ့အစည်းများသို့ မြေငှားရမ်းခြင်း၊ မြေအသုံးပြုခွင့်နှင့် အဆောက်အအုံများကို ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပေးကမ်းခြင်း ပြုလုပ်လိုပါက သက်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ၏

သဘောထားမှတ်ချက်နှင့်အတူ ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီသို့ တင်ပြပြီး သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၈။ အသုံးပြုခွင့်ရရှိသောမြေ၏ မြေပေါ်၊ မြေအောက်၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခွင့်ပြု သည့် လုပ်ငန်းနှင့် မသက်ဆိုင်သည့် မူလစာချုပ်တွင် မပါဝင်သော သဘာဝ သယံဇာတတွင်းထွက်ပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ ရှေးဟောင်းဝတ္ထုပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ ရတနာသိုက်ကိုဖြစ်စေ တွေ့ရှိလျှင် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီသို့ ချက်ချင်း အကြောင်းကြားရမည်။ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီမှ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြပြီး ခွင့်ပြုချက်ရလျှင် ယင်းမြေပေါ်၌ ဆက်လက်လုပ်ကိုင်နိုင်သည်။ ခွင့်ပြုချက်မရလျှင် အစားထိုးစီစဉ်ပေးသည့်နေရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၉။ မြေငှားရမ်းခများနှင့် မြေအသုံးပြုခများအား ဒေသတွင်းနိုင်ငံများရှိ စက်မှုဇုန်များနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိသော နှုန်းထားများကို ဒေသဆိုင်ရာ ကော်မတီမှ ဗဟိုကော်မတီသို့တင်ပြ၍ အတည်ပြုချက်ရယူရမည်။

အခန်း(၁၂)

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးစီမံဆောင်ရွက်ခြင်း

၄၀။ စက်မှုဇုန်တည်ထောင်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်းကောင်း ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေ၊ အခြားတည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

၄၁။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးစီမံဆောင်ရွက်ရာတွင် စက်မှုလုပ်ငန်းများမှထွက်ရှိသော စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများထိန်းသိမ်းခြင်း၊ သန့်စင်ခြင်းနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ စွန့်ပစ်ခြင်းအတွက် စုပေါင်းအသုံးပြု နိုင်ရန်လိုအပ်သည့် နည်းစနစ်နှင့် တည်ဆောက်မှုများကို တစ်ပါတည်း ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

၄၂။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူသည် ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်ရေးစီမံခန့်ခွဲခြင်း (Pollution Control Management) စွမ်းအင်စီမံခန့်ခွဲခြင်း (Energy Management) များအား သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ထုတ်ပြန်ထားသော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၄၃။ တည်ထောင်ပြီးစက်မှုဇုန်များတွင် ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီမှ ကြီးကြပ်လျက် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို နှစ်စဉ်လိုက် စီမံကိန်းများချမှတ်၍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ရမည်။

၄၄။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသည် စက်မှုဇုန်အတွင်း စုပေါင်းစနစ်ဖြင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းသန့်စင်၍ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ စွန့်ပစ်မှုအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များကို စွန့်ပစ်ပစ္စည်းထွက်ရှိမှုပမာဏအလိုက် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီက သတ်မှတ်သည့် သင့်လျော်သောနှုန်းထားဖြင့် ကျခံရမည်။

၄၅။ စုပေါင်းစနစ်ဖြင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း ထိန်းသိမ်း၍ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစွာ စွန့်ပစ်မှုနည်းစနစ်ကို အသုံးပြုနိုင်ခြင်းမရှိသည့် တည်ထောင်ပြီး စက်မှုဇုန်များတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက ကိုယ်ပိုင်အစီအစဉ်ဖြင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း ထိန်းသိမ်းသန့်စင်၍ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ စွန့်ပစ်မှုစနစ်ကို တည်ဆောက်တပ်ဆင်အသုံးပြုရမည်။

အခန်း(၁၃)

ပေးချေငွေများအပေါ်ဝင်ငွေခွန်ကောက်ခံခြင်း

၄၆။ ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသားသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် တည်ထောင်ထားခြင်းမရှိသော်လည်း ကိုယ်ပိုင်ပစ္စည်းနှင့် အသိဉာဏ်ဆိုင်ရာပစ္စည်း လုပ်ငန်းတစ်ခုခုအရ စက်မှုဇုန်နှင့်ဆက်စပ်၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိလျှင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ငွေပေးချေသည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်သည့် နှုန်းထားအတိုင်း ကျသင့်သောဝင်ငွေခွန်ကို ငွေထုတ်ပေးချိန်တိုင်းတွင် နှုတ်ယူပေးသွင်းရမည်။

၄၇။ စက်မှုဇုန်ရှိလုပ်ငန်းများတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်သည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် အလုပ်သမားများ၏ ဝင်ငွေခွန်ကျသင့်သည့် လစာဝင်ငွေအပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ကျသင့်ဝင်ငွေခွန်ကို သက်ဆိုင်ရာရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူက ကောက်ခံပေးသွင်းရမည်။

အခန်း(၁၄)

စက်မှုဇုန်လုပ်ငန်းများအား အခွင့်အရေးခံစားခွင့်ပြုခြင်း

၄၈။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတို့အား ကနဦး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုရန် စက်ယန္တရားကြီးများနှင့် စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ ယာယီတင်သွင်းခြင်းကို ပင်လယ်ရေကြောင်းအကောက်ခွန် အက်ဥပဒေပါ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုသည်။ ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ထောက်ခံချက်ဖြင့် တင်သွင်းခြင်းကို စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

၄၉။ ဗဟိုကော်မတီသည် စက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတို့အား ဝင်ငွေခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ကို မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေပါ ငွန်အမျိုးအစားအလိုက် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၅၀။ ဗဟိုကော်မတီသည် အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းများအား အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်ပြီး အထူးခံစားခွင့်များကို ကာလအပိုင်းအခြား သတ်မှတ်၍ ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

- (က) စွံ့ဖြိုးမှုအားနည်းသော အရပ်ဒေသများရှိ စက်မှုဇုန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ၊
- (ခ) အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနည်းပါးသည့် အရပ်ဒေသများ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအများအပြားပေးနိုင်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၊
- (ဂ) စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး အခြေခံထွက်ကုန်ပစ္စည်းများအား တန်ဖိုးမြှင့် ပြည်ပပို့ကုန်အဖြစ် ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းရှိသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများ၊
- (ဃ) အရည်အသွေးပြည့်မီသည့် လယ်ယာသုံး စက်ပစ္စည်းကိရိယာ အမျိုးမျိုးထုတ်လုပ်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၊
- (င) တန်ဖိုးမြှင့်တင်လျက် နိုင်ငံခြားတင်ပို့ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဖြင့် ဖန်တီးထုတ်လုပ်ထားသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများ။

အခန်း(၁၅)

စက်မှုဇုန်များအားအောင်မြင်စွာလည်ပတ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း

၅၁။ ဗဟိုကော်မတီသည် ဤဥပဒေပြဋ္ဌာန်းမီက တည်ထောင်ပြီးသော စက်မှုဇုန်များအား ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ညီညွတ်စေရေး ဆောင်ရွက်ရန် ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီအား တာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

၅၂။ ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီသည် မအောင်မြင်သော စက်မှုဇုန်များအား အောင်မြင်စွာ လည်ပတ်လုပ်ကိုင်နိုင်စေမည့် အစီအမံများရေးဆွဲရာတွင်-

- (က) သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောထားအကြံပြုချက်များကို ရယူဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- (ခ) သက်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအား အထူးစီမံချက်တစ်ရပ် ရေးဆွဲတင်ပြစေရန် တာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။
- (ဂ) ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အား ယင်းစက်မှုဇုန်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လေ့လာဆန်းစစ်ချက် အစီရင်ခံစာ တင်ပြစေရန် တာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

၅၃။ ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီသည် စက်မှုဇုန်များအား အောင်မြင်စွာ လည်ပတ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် အောက်ဖော်ပြပါ လိုအပ်မည့်အစီအမံကို ဗဟို ကော်မတီ၏ အတည်ပြုချက်ရယူ၍ ဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) မြေအသုံးချမှု
- (ခ) သယံဇာတ အသုံးချမှု
- (ဂ) စွမ်းအင်စနစ်တကျ အကျိုးရှိထိရောက်စွာအသုံးချမှု
- (ဃ) လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် အသုံးချမှု
- (င) အုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှု (Logistic)
- (စ) ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှု
- (ဆ) အထူးစီးပွားရေးဇုန်များ၊ အခြားစက်မှုဇုန်များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု
- (ဇ) မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု
- (ဈ) အကောက်ခွန်ကြီးကြပ်မှု ကုန်လှောင်ရုံစနစ် (Bonded Warehouse System) ထူထောင်မှု

အခန်း(၁၆)

စက်မှုဇုန်စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများဖြေရှင်းခြင်း

၅၄။ စက်မှုဇုန်စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အငြင်းပွားမှု တစ်စုံတစ်ရာပေါ်ပေါက်လျှင် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီက အငြင်းပွားသူပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများအကြား ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၅။ ပုဒ်မ ၅၄ အရ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်သော်လည်း ပြေလည်မှု မရရှိပါက -

- (က) ဒေသဆိုင်ရာကော်မတီသို့ တင်ပြ၍ အငြင်းပွားမှုများကို ဆက်လက်ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိလျှင် နိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

အခန်း(၁၇)

စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းနှင့် အယူခံခြင်း

၅၆။ မည်သူမဆို ဤဥပဒေအရ သက်ဆိုင်ရာကော်မတီအသီးသီးမှ ထုတ်ပြန်ထားသော စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ပါက ထိုသူအပေါ် အောက်ပါစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်တစ်ရပ်ရပ်ကို ချမှတ်နိုင်သည် -

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အောင်ပင်လယ်ဒိုး

ဆူးငှက်

မင်းတုန်းမင်းသည် မန္တလေး မြို့တည်နန်းတည်ဖို့ ကြံဆောင်တော်မူလေသောအခါ အနောက်ဘက်တွင် ဧရာဝတီမြစ်၊ တောင်ဘက်တွင် တောင်သမန်နှင့် ဇောင်းကလောကန်၊ မြောက်ဘက်တွင် နန္ဒာကန်တို့ တည်ရှိပြီး အရှေ့ဘက် ရှမ်းရိုးမတောင်ကို နောက်ခံပြုပြီး တောင်မြောက် အလျား ခုနစ်မိုင်၊ အရှေ့အနောက် အနံ့ သုံးမိုင်ခန့် ကျယ်ဝန်းသော အောင်ပင်လယ် ကန်ကြီး တည်ရှိနေသည့် မဏ္ဍလခေါ် မန္တလေးတောင် ခြေရင်းက စည်မျက်နှာကဲ့သို့ ပြန့်ပြူးသော လွင်ပြင် နေရာကို ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်နွာရေညိုသန်းတယ်၊ မန်းတောင်ရိပ်ခို

ထိုမျှမက မန္တလေးတောင်၏ မြောက်ဘက် ဝန်းကျင် တစ်ခုမှာလည်း ‘အသက်ကယ်တို့ ရှည်စေလို၊ မြန်နွာ ရေညိုသန်းတယ်၊ မန်းတောင်ရိပ်ခို’ ဟု ရှေးအစဉ် အဆက်ကတည်းက တဘောင်စကားရှိခဲ့သော နန္ဒာ ကန်ကြီးလည်း မင်းရှင်စော၏ လုံ့လညီညွတ်ဖြင့် အောင်ပင်လယ်နှင့်အတူ တည်ရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မန္တလေးရတနာပုံနေပြည်တော်ဟု တည်ထွန်းသော အချိန်တွင် ရွှေမြို့တော်၏ အနီးဆုံးဝန်းကျင်၌ အောင်ပင်လယ်၏ ကန်ရေသောက် လယ်ပယ် သုံးသောင်းနှင့် နန္ဒာ၏ ကန်ရေသောက် လယ်ပယ် တစ်သောင်းတို့ အသီးသီးတည်ရှိနေပြီးဖြစ်သည်။

ထိုလယ်ပယ်တို့အား အစိုပြုကုန်သော လယ်သမား ယာသမား သူရင်းငှားတို့၏ ကျေးလက် အဝန်းအဝိုင်း ကြီးမှာ ပုဂံခေတ်ကတည်းက တည်ရှိခဲ့ပြီးနောက် အခြေ ခိုင်ခံ့သော ကျေးလက်ဂီတ (ဝါ) လူထုဂီတက အခိုင် အမာရှိသည်။ အောင်ပင်လယ်ဒိုးတဲလေ။

ဒိုးပတ်သံ၊ ဗုံကြီးသံနှင့် ကောက်စိုက်ကြ

အထူးသဖြင့် အညာကျေးလက်က ကောက်စိုက်လျှင် ဒိုးပတ်သံ၊ ဗုံကြီးသံနှင့် ကောက်စိုက်ကြသည်။ ရွှေဘို ဘက်တွင် ဗုံကြီးသံနှင့် ကောက်စိုက်သည့်နည်းတူ မန္တလေးဝန်းကျင်မှာက အောင်ပင်လယ်ဒိုးက နာမည် ကြီးသည်။ အောင်ပင်လယ်ဒိုးတွင် ရှေးက ဒိုးပတ်တီး သမားနှင့် လင်ကွင်းသမား ပေါင်းနှစ်ယောက်သာ ပါသော်လည်း နောက်ပိုင်း၌ နှစ်သမား တစ်ယောက်ပို

လာ၏။ သည့်နောက် မောင်းဆိုင်းသမားနှင့် ပြောက် သမားပါတိုးလာကာ မြိုင်မြိုင်ဆိုင်ဆိုင် ဖြစ်လာသည်။ လယ်ရှင်တွေက သူ့လယ်ကောက်စိုက်ရာတွင် ဒိုးအဖွဲ့ ကို မဖြစ်မနေထည့်ကြရတာ အစဉ်အဆက်ဖြစ်သည်။ ဒိုးအဖွဲ့မပါလျှင် ကောက်စိုက်သမားတို့၏ လုပ်အားက မတွင်။ ကောက်စိုက်သည် ဆိုသည်မှာ ရေနှင့် မိုးနှင့် အခန့်သင့်သည့်အချိန် အပြီးစိုက်ရတော့ လုပ်ငန်းတွင် မှဖြစ်မည်။ လုပ်ငန်းတွင်စိုက် ဒိုးအဖွဲ့ပါမှ။ သို့မဟုတ် ပါက လယ်သူမတစ်ယောက် တစ်နေ့ ကောက်လှိုင်း အစည်း ၅၀ တောင်အနိုင်နိုင်တဲ့ ဒိုးအဖွဲ့ပါလျှင် အစည်း ၁၀၀ အသာလေးပြီးသတဲ့။

ဒိုးသမားနှင့် ကောက်စိုက်သမ

ဒိုးအဖွဲ့က ကောက်စိုက်သမနှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင်မှာ

ဒိုးတီးရင်း စီးကရက်ဘူးထဲက စီးကရက်ကို ပါးစပ်နှင့် ဆွဲယူသောက်သတဲ့။ ဒီလို ချက်ကျလက်ကျ ဒိုးသမား နှင့် ကောက်စိုက်သမ အပေးအယူတည့်ကာ အလုပ်တွင် စေခဲ့သည်။ အကယ်၍ ကောက်စိုက်သမက ကောက် စိုက်နှေးလျှင် ဒိုးသမားက ကောက်စိုက်သမ မျက်နှာနား ထိကပ်ပြီး ဒိုးနှင့်ခြောက်သတဲ့။ လင်ကွင်းသမားက မျက်နှာနား ကပ်ဝေသတဲ့။ ဒီတော့မှ ကောက်စိုက် သမကရှက်ပြီး ပျိုးကို အမြန်စိုက်ကာ ဆုတ်ပြေးသတဲ့။

အရပ်သားပေးမယ့် ပညာရှင်တွေလို တတ်ကျွမ်းကြ

ကောက်စိုက်သမတွေကလည်း ဒိုးအဖွဲ့ကို ဇာတ်ထုပ် ဇာတ်လမ်းတွေ ခင်းပေးဖို့ တောင်းဆိုလာကြတော့ မင်းဒင်-ရွှေမှန်ဇာတ်၊ သူရ-ရူပဇာတ်ဆိုတာတွေခင်းကြ သည်။ ထို့ကြောင့် တကယ်ဇာတ်ကြီးများပမာ နတ်သံ

“**ဦးဒေါ်လာက ဒိုးကို ရိုးရိုးမတီး ခြေနဲ့ခတ်ပြီးတီးသတဲ့။ လည်ပင်းမှာ ဆွဲလှည့်ပြီးတီးသတဲ့။ ကျားလို ဒိုးပတ်ကို ပါးစပ်နဲ့ ကိုက်ချိုပြီး လက်နဲ့သာမက . . .**”

နေရာယူပြီး ဒိုးသံသွက်သွက်နှင့် နှင်သည်။ ကောက်စိုက် သမက ကောက်စိုက်ရင်း နောက်ပြန်ဆုတ်သည်။ ဒိုး အဖွဲ့က ကောက်စိုက်သမနှင့် သုံးတောင်၊ လေးတောင် ထက် ပိုမဝေးသော နေရာကနေ မျက်နှာချင်းဆိုင်ကာ စည်းသွက်သောဒိုးချက်နှင့် တောက်လျှောက်လိုက် သည်။ ကောက်စိုက်သမခေါင်းက ဆံပင်ကြားမှာ ပိုလို (စီးကရက်)ဘူးကို ဖွင့်ကာ ညှပ်ထားပြီး ဒိုးသမားက

ပစ်၊ နတ်ကတော် ထွက်၊ မြိုင်ထတွေ နှစ်ပါးသွားတွေ၊ ပြည်တည် စခန်းချတွေ၊ နောက်ပိုင်းဇာတ်ထုပ်တွေနှင့် မနက်မှသည် မိုးချုပ် လုပ်ငန်းသိမ်းအထိ ဒိုးအဖွဲ့တွေက လယ်ထဲဆင်းကာ တီးမှုတ်ဖျော်ဖြေကြရသည်။ သည် တော့ ဒိုးသမားပညာက နယ်နယ်ရရမဟုတ်တော့။ ရွာသား အရပ်သားပေးမယ့် ပညာရှင်တွေလို တတ် ကျွမ်းကြရသည်။ ထို့ကြောင့် အောင်ပင်လယ် ကန်ရေ သောက် လှိုင်းလယ်များရှိသော သမ္မတော၊ သန်စင် ကုန်း၊ ဝိုလ်တက်ကုန်း၊ ရွာရှည်၊ သလဲကုန်း၊ လင်ပန်းကုန်း၊ ဇီးအုပ်၊ ဝိုလ်ရ၊ သရက်ကုန်း စသော ရွာများက နာမည် ကျော် ဒိုးပတ်အဖွဲ့တွေထွက်သည်။ ဦးကံပေါ်တံ၊ ဦးထွန်းသာတံ၊ ဆရာထွန်းတံ၊ ဦးကျော်ဇံတံ၊ ဦးတိမ်ခိုး တံ၊ ဦးခိုင်တံ၊ ဖိုးလေးမိတ်တံ၊ ဦးစံကြီးတံ၊ ကိုသင်တံ၊ ကိုချိုတ်ပန်းတံ၊ မောင်ဘ၊ မောင်လှ၊ ကိုခတံ၊ မောင်ဖိုး ယုန်တံ၊ ဘိုးအုန်းဘိုးသက်တံ။ နာမည်ကျော် ဒိုးသမား တွေလေ။

နာမည်ကျော် ဒိုးပတ်ပိုင်းများ

ကောက်စိုက်ရာ လယ်တောတွင် တီးသောဒိုးပတ် ပိုင်းများကဲ့သို့ မန္တလေးရွှေမြို့တော်အတွင်းမှာလည်း ဒိုးပတ်ပိုင်းတွေရှိသည်။ သည်ပိုင်းတွေကတော့ အလှူ လှည့်ရာ၊ ဘုရားပွဲလှည့်ရာ၊ ဆွမ်းတော်ကြီးခံရာများ



ဒိုးဦးဒေါ်လာ

တွင် တီးမှုတ်သည်။ ထိုမျှမက ကထိန်လှည့်၊ ဘုရား ပင့်၊ ညောင်ရေသွန်း၊ ဘုန်းကြီးပျံချဆောင်ရာအထိ ဒိုးပတ်ပိုင်းပါလေ့ရှိ၏။ ယနေ့အထိ နှစ်ပေါင်း ၁၂၀ ကျော်ပြီဖြစ်သော မလွန်စေးဆန်လှူအသင်းကြီးက စစ်ကိုင်းတောင်ရိုးသို့ ဆွမ်းဆန်များ ပို့ဆောင်ရာတွင် ရှေးက ဒိုးပတ်ပိုင်းများ အပြိုင်အဆိုင် ပါဝင်ကြ သည်။ ထိုစဉ်က နာမည်ကျော် ဒိုးပတ်ပိုင်းများမှာ စိန်ပန်း သူတော်တံ၊ ဘီးတန်းရသေ့တံ၊ ရှမ်းပွဲသူတော်တံ၊ အမြောက်တန်းစိန်ဒေါ်လာတံ၊ ဒါတွေက နာမည်ကျော် အဖွဲ့တွေဖြစ်သည်။ ကျန်အဖွဲ့တွေလည်း အများသာ။ မြို့ပေါ် အဖွဲ့တွေက အောင်ပင်လယ်အဖွဲ့တွေလို အတီး သမားချည်းမဟုတ်။ အကသမားတစ်ယောက်က ဦးဆောင်သည်။ အကသမားကလည်း အတည်အတံ့ မဟုတ်။ ဖိုးသူတော်လို၊ မယ်သီလလို၊ ရသေ့လို အပြောင် အပြက် ကရသည်။ ဒိုးပတ်ပိုင်းမှာ ဒိုးသမား၊ နှစ်သမား၊ လင်ကွင်းသမားတစ်ယောက်စီနှင့် အကသမားက တစ်ယောက်၊ တစ်ခါတစ်ရံ နှစ်ယောက်ပါသည်။

ဒိုးအဖွဲ့၏ အကသမားခေါ် ဒိုးမင်းသားတွေထဲက စိန်ပန်းသူတော်ဦးခ၊ ဘီးတန်းရသေ့ ကိုဘရောက်၊ ရှမ်းပွဲ သူတော်ဦးအောင်၊ ရသေ့ကိုဖိုးလတ်တို့နာမည်ကြီးသည်။

ဒိုးသမားဦးဒေါ်လာ

သည်ထံမှာမှ ထူးထူးခြားခြားနာမည်ကြီးသူ တစ် ယောက်လည်းရှိသတဲ့။ သူက ဒိုးသမားဦးဒေါ်လာတံ။ ဦးဒေါ်လာက ဒိုးကို ရိုးရိုးမတီး ခြေနဲ့ခတ်ပြီးတီးသတဲ့။ လည်ပင်းမှာ ဆွဲလှည့်ပြီးတီးသတဲ့။ ကျားလို ဒိုးပတ်ကို ပါးစပ်နဲ့ ကိုက်ချိုပြီးလက်နဲ့သာမက ခြေနဲ့လည်း တီး သတဲ့။ ရှေ့ကျွမ်းနောက်ကျွမ်းထိုးပြီးတီးသတဲ့။ ခြင်းလုံး စလွယ်ခတ်သလိုလည်း တီးသတဲ့။ မန္တလေးကို ဝေလ မင်းသားလာတော့ သူ့ဒိုးပတ်ပိုင်းနဲ့ ဘူတာရုံက ကြိုရ သတဲ့။ မဟာမုနိဘုရားကြီး ကောက်ဦးထမနံ့ကပ်လှူတဲ့ ပွဲ ဆွမ်းကြီးကပ်အလှူ အခမ်းအနားတိုင်း သူ့ဒိုးပတ်ပိုင်း က အမြဲကုသိုလ်ပါဝင်နေကျတံ။ နေမျိုးဗလကျော်သူ ရွာစားကြီးစိန်ဇေဒါကတောင် ဒိုးပတ်ကို ဆိုင်းပိုင်းလို ကောင်းအောင်တီးတတ်ပါပေရဲ့လို့ ချီးမွမ်းရသတဲ့။ ဤသို့ ထင်ရှားခဲ့သူ ဒိုးသမားဖြစ်သည်။

ပိုထူးတာက ဦးဒေါ်လာက မန္တလေး စကြာနယ်စဉ် အမြောက်တန်းသား။ သူ့အဖေက ဦးဒွိရံ၊ အမေက ဒေါ်ဘိတံ။ မြန်မာမွတ်စလင်မို့ သူ့နာမည် အပွဒ္ဒလ္လာကို အဖျားဆွတ်ပြီး ဦးဒေါ်လာဟု ခေါ်ကြခြင်းဖြစ်သည်။



အောင်ပင်လယ်ကန်

မီးသတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲဆုရ တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

မြစ်ကြီးနား မေ ၅ (၇၃)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနားနှင့် မီးသတ် စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရတပ်ဖွဲ့ဝင် များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား ကို မေ ၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ကချင် ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ခက်အောင်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းတင်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ အခမ်းအနား တက် ရောက်လာသူများက မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၏ Ambulance ယာဉ်နှင့် Medium Fire Fighting & Resue မီးငြိမ်းသတ် ရေးယာဉ်များဖြင့် ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်စဉ် တွင် မီးငြိမ်းသတ်ရေးနှင့် ရှာဖွေကယ် ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှု၊ Heavy Resue & Towing ရှာဖွေကယ်

ဆယ်ရေးယာဉ်ဖြင့် ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများကို ရှင်းလင်း ရန်နှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန် ဆောင်ရွက်မှုနှင့် စက်သုံးဆီဆိုင်များ တွင် ဆီရောင်းချခြင်းမှ ဆီဖလှယ်ရာတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သော ဆီမီးလောင်မှုကို မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များဖြင့် မီးငြိမ်းခြင်း စွမ်းရည်များ သရုပ်ပြသမှုများကို ကြည့်ရှုကြသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



သားဖွားဆရာမများနေ့အထိမ်းအမှတ် ဘက်စုံသားဖွားဆရာမများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ပုဗ္ဗသီရိ မေ ၅
 မေ ၅ ရက်တွင်ကျရောက်သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သားဖွားဆရာမများနေ့အထိမ်းအမှတ်နေ့ပြည်တော်ရှစ်မြို့နယ်မှ မြို့နယ်သူနာပြုအဆင့် (၁) ဘက်စုံသားဖွားဆရာမများ တွေ့ဆုံပွဲကို မေ ၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် နေပြည်တော်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
 နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးတင်ထွန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး နေပြည်တော်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယကုသရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဆွေဇင်ဝင်းက ပြည်သူများအပေါ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပိုမိုဆောင်ရွက်မှုပေးနိုင်စေရန်နှင့် အရည်အချင်းပြည့်ဝသော ဘက်စုံသားဖွားဆရာမများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်



ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပြည်သူများအပေါ် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်သော အချက်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများ ထိရောက်စွာ စီမံကုသပေးနိုင်ရန် လက်တွေ့လေ့ကျင့်

မန္တလေး မေ ၅
 ဘေးအန္တရာယ်တစ်ခုခုကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် ထိရောက်စွာ စီမံကုသပေးနိုင်ရန် လက်တွေ့ ဆက်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (Hospital Incident Command and Control Workshop) သင်တန်းကို ဧပြီ ၃၀ ရက်မှ မေ ၃ ရက်အထိ မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး မန်းတောင်ရိပ်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
 အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲကို နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သော Humanity & inclusion နှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတို့၏ MoU စာချုပ်ပါ ခွင့်ပြုချက်အရ အင်္ဂလန်နိုင်ငံရှိ EMERGENCY MEDICAL TEAM(EMT) အဖွဲ့နှင့် မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတို့ ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာတင်တင်မိုးက ပြောသည်။
 “ယာဉ်မတော်တဆမှုသာမက အခြားဘေးအန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကြောင့် အစုလိုက်အပြုံလိုက် ရောဂါရှိလာတဲ့ ဒဏ်ရာရရှိသူတွေကို စနစ်တကျ



ကုသပြီး လူနာတွေရဲ့အသက်ကို ကယ်တင်နိုင်ဖို့ ကျွန်ုပ်တို့ဆေးရုံကြီးမှာ ရေးဆွဲထားတဲ့ အစုလိုက်အပြုံလိုက် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူတွေကို ကုသမှု စီမံချက် (MASS CASUALTY MANAGEMENT PLAN) ပါ လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ပိုမိုကောင်းမွန် ထိရောက်တဲ့ နိုင်ငံတကာနည်းပညာရပ်တွေ၊ အတွေ့အကြုံတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်ပြီး အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ အင်္ဂလန်နိုင်ငံက EMT အဖွဲ့နဲ့ ပူးပေါင်းပြီး အစုလိုက်လက်တွေ့ ဆက်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းတွေနဲ့ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ၎င်းကပြောကြားသည်။
 အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ရန်ကင်းမြို့တွင် ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ထောင်သန်းရောဂါမဖြစ်စေရေးကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ

ညောင်ဦး မေ ၅
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက မေ ၄ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ညောင်ဦးမြို့နယ် ငါးလင်းပုတ်ကျေးရွာတွင် တိရစ္ဆာန် ကူးစက်ရောဂါအကြောင်း ပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် နွားများအား ထောင်သန်းရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ကွင်းဆင်းထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ညောင်ဦးမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါက်တာအောင်လင်းက ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်နည်းလမ်းများကို ဟောပြောပြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် ငါးလင်းပုတ်ကျေးရွာရှိ နွားအကောင်ရေ ၁၇၈ ကောင်နှင့် ချောင်းဝကျေးရွာရှိ နွားအကောင်ရေ ၈၁ ကောင်တို့အား ထောင်သန်းရောဂါ မဖြစ်စေရေး ကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ပေါက် မေ ၅
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများက ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု စုပေါင်းရုံး (One Stop Shop - OSS) ၏ ရွှေလျားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ခင်ရှည်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ မေ ၄ ရက် နံနက်က ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။
 မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စွာအုန်းက လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လွယ်ကူလျင်မြန် အကျိုးရှိစေရေးအတွက် ဌာနများပူးပေါင်း၍ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဉာဏ်တိုး (ပေါက်)



လှိုင်မြို့နယ် (၄) ရပ်ကွက် သီရိမင်္ဂလာဈေးဓမ္မာရုံပိတောက်ချောင်းနယ်မြေ ရဲစခန်းအပိုင်တွင် မှုခင်းကျဆင်းရေးအသိပညာပေးဟောပြောဆွေးနွေးပွဲကို မေ ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းဌေးနှင့် ပိတောက်ချောင်းနယ်မြေခေတ္တရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်သင်းထွန်းနိုင်တို့က ပြည်သူ ၅၀ ကျော်အား အသိပညာပေးဟောပြောဆွေးနွေးစဉ်။
မိုးမိုး (လှိုင်)

သောက်သုံးရေရှားပါးသည့်ဒေသများသို့ သောက်သုံးရေများ သွားရောက်လှူဒါန်း



ချောင်းဦး
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းဦးမြို့နယ် ကိုးတောင်ကန်ကျေးရွာတွင် သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်နေသဖြင့် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀ လီတာ ဆုံ သောက်ရေသန့်ဘူး ၁၃၀ အား မေ ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)
 ကိုးတောင်ကန်ကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၁၁၇ လုံး၊ လူဦးရေ ၅၄၆ ဦးရှိပြီး ကျေးရွာတွင် လက်ရှိ အသုံးပြုလျက်ရှိသော မြေသားကန်မှာ ယခု

နှစ်တွင် ရေခန်းသွားသဖြင့် သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)
မန္တလေး
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က မေ ၃ ရက် ညနေပိုင်းကစတင်၍ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ အောင်သာယာရပ်ကွက်နှင့် အောင်ပင်လယ်ရပ်ကွက်တို့တွင် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ရပ်ကွက်များအတွင်း သောက်သုံးရေ ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါရေဖြန့်ဝေပေးရာတွင် မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ရေဂါလန် ၁၂၀၀ ဆုံ ရေသယ်ယာဉ်၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မီးသတ်ရေယာဉ်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြပြီး အဆိုပါရပ်ကွက်အနီးဝန်းကျင်မှ အိမ်ခြေ ၂၀၀ ကျော်ကို သောက်သုံးရေများဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဆက်လက်၍ လည်း ရေလိုအပ်ချက်မူအပေါ်မူတည်ကာ နေ့စဉ်ပေးဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

တင်မောင် (မန်းကိုယ်ပွား)
သရက်
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့နယ် ဝက်သားစားကျေးရွာ၌ မေ ၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီက သရက်ခရိုင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ နွေရာသီကာလ သောက်သုံးရေအခက်အခဲမရှိစေရန် ရေဂါလန် ၅၀၀၀ လှူဒါန်းခဲ့သည်။
 အဆိုပါဝက်သားစားကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၅၃ လုံးရှိပြီးလူဦးရေ ၂၂၃ ဦးအတွက် နွေရာသီတွင် သောက်သုံးရေ အခက်အခဲမရှိစေရန်

ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စေတနာရှင်များက လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဇော်ထက်(သရက်)
ဝေါ
 ဝေါမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အိမ်ခြေ ၁၄၁ လုံး၊ လူဦးရေ ၈၃၇ ဦးရှိသည့် အုတ်ဖို(၁) ကျေးရွာတွင် သောက်သုံးရေအတွက် မြေသားရေကန်



ဝေါ

AGTI Society
ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း
 ဂျီတီအိုင်ကျောင်းသားဟောင်းများအသင်း (AGTI Society) ၏ နာယကအဖွဲ့ဝင်၊ ဦးရန်ဝင်း (C/73/ISN) ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် မြန်မာ့ခရီးသွားဘဏ်လီမိတက် (Myanmar Tourism Bank) သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ ၆ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့်အတွက် ဂျီတီအိုင်ကျောင်းသားဟောင်းများအသင်း (AGTI Society) မှ လှူဒါန်းကြေးကြိုဆိုပါကြောင်း တိုးတက်အောင်မြင်စေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့
AGTI Society

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ
 ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ
 အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၃၂/၂၀၁၉)
 ရန်ကုန်မြို့၊ ၁၃၈၁ ခုနှစ် တန်ခူးလပြည့်ကျော် ၁၄ ရက်
 (၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလ ၃ ရက်)

ရန်ကုန်မြို့ပြလူထု ရထားပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း (Yangon Urban Mass Rapid Transit-YUMRT) အကျိုးဝင်သည့်နောက်ဆုံးနေ့ (Cut-off Date) ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း

၁။ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၇ နှင့် ၃၃၆ ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ရန်ကုန်မြို့ပြလူထုရထားပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း(Yangon Urban Mass Rapid Transit-YUMRT)အတွက် စီမံကိန်းအကျိုးဝင်သည့်နောက်ဆုံးနေ့ (Cut-off Date) ကို အများပြည်သူတို့သိရှိရန် ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်သည်။

၂။ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန(MOTC)၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ(YRG)နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ(JICA)တို့သည် ရန်ကုန်မြို့ပြလူထုရထားပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း(YUMRT)ကို အတူတကွ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ယင်းစီမံကိန်းတွင် ရန်ကုန်မြို့အရှေ့အနောက် ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်မည့် ရထားလမ်းကြောင်း၏အပိုင်း (၁) (လှိုင်သာယာ-ပါရမီ)လမ်းပိုင်း အရှည်(၁၈) ကီလိုမီတာကို ကနဦး တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ လမ်းကြောင်းမှာ လှိုင်သာယာ ဘူတာမှစတင်ပြီး ရန်ကုန်-ပုသိမ်လမ်းအတိုင်း လှိုင်မြစ်ကိုဖြတ်ကျော်၍ ပါရမီလမ်းအတိုင်း ပါရမီဘူတာအထိဖြစ်ပါသည်။ လိုအပ်သောလမ်းအကျယ်မှာ ရန်ကုန်-ပုသိမ်လမ်းတစ်လျှောက်တွင် (၂၉)မီတာနှင့်ပါရမီလမ်းတစ်လျှောက်တွင် (၂၂)မီတာဖြစ်ပါသည်။

၃။ ရန်ကုန်မြို့ပြလူထု ရထားပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း (YUMRT) ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရထားလမ်းတစ်လျှောက်အကျိုးသက်ရောက်မည့် နေရာများမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

(က) လှိုင်သာယာဘူတာရိပ်ကန်အတွင်း YUMRT ယာဉ်ဝင်းတည်ဆောက်ရန်အတွက် (၅၄.၃၆)ဧက (၂၂) ဟတ်တာ၊

(ခ) ရန်ကုန်-ပုသိမ် လမ်းတစ်လျှောက်တွင် ရထားလမ်း၏အလယ်မျဉ်းမှ တစ်ဖက်တစ်ချက်စီ (၁၄.၅) မီတာအကျယ်၊

(ဂ) ပါရမီလမ်းတစ်လျှောက်တွင် ရထားလမ်း၏ အလယ်မျဉ်းမှ တစ်ဖက်တစ်ချက်စီ (၁၁)မီတာအကျယ်။

၄။ YUMRT စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အထက်အပိုင်း(၃)ပါ စီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း မြေသိမ်းဆည်းရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့်ရန်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ပံ့ပိုးမှုများပေးအပ်နိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ (၆)ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၃ ရက်နေ့)အား အကျိုးဝင်သည့်နောက်ဆုံးရက်စွဲ Cut-off Date(COD)အဖြစ် တရားဝင်ထုတ်ပြန် ကြေညာလိုက်သည်။

၅။ ဂျပန်နိုင်ငံအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ(JICA)၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုဆန်းစစ်ခြင်းမူဝါဒနှင့် နိုင်ငံတကာငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ချမှတ်ထားသော စံနှုန်းများနှင့်အညီ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလ ၆ ရက်နေ့မှ ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့ကာလသည် စီမံကိန်းသက်ရောက်မည့် ဧရိယာတစ်ခုလုံးကို စစ်တမ်းကောက်ယူမည့် လျာထားကာလဖြစ်ပါသည်။ COD နေ့ရက်သည် အထက်ဖော်ပြပါ မူဝါဒစံနှုန်းများနှင့်အညီ စစ်တမ်းကောက်ယူမည့် ပထမဆုံးနေ့ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၆။ COD နေ့ရက်နောက်ပိုင်း အထက်အပိုင်း(၃)ပါ နယ်မြေအတွင်း တည်ရှိနေသော အဆောက်အဦများကို ပြုပြင် တည်ဆောက်ခြင်း၊ တိုးချဲ့တည်ဆောက်ခြင်း၊ အဆောက်အဦအသစ် တည်ဆောက်ခြင်း၊ မြေယာလွှဲပြောင်းခြင်း၊ ရောင်းချခြင်းများအတွက် မြေယာလျှော်ကြေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ကရုဏာကြေး ပံ့ပိုးမည့်အစီအစဉ်များ ရရှိစေရန်မည် မဟုတ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကျော်တို့၏ အဆိုအမိန့်နှင့် ထွက်ပြီ အဆိုအမိန့်နှင့် ထွက်ပြီ အဆိုအမိန့်နှင့် ထွက်ပြီ

ထည်ဝါတစ်ခုထုတ်ဝေရေး - ၀၉-၄၃၁၂၆၆၉၇

စာအုပ်
စာပေ
လူ
မိတ်ဆွေ

ဦးမျိုးအောင် [၁၂/အစန(နိုင်)၀၆၃၆၃၉] (ဘ)ဦးမြင့်ထွန်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ဦးစိန်ဝင်း GAS STAR(3) ဝတ်စုံနှင့် အပိုပစ္စည်းအမျိုးမျိုးဖြင့်ရောင်းဝယ် ဖြန့်ချိရေးအမှတ်(B/၆၃-၁၇)၊ အနော်ရထာလမ်း၊ ရွှေကမ်းသာယာ Shopping House လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့နေသူ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ သိစေအပ်ပါသည်။

ဦးမျိုးအောင်သည် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ၏ အရောင်းဆိုင်၌ ၂၀၁၀ခုနှစ်မှစ၍ အရောင်း ဝန်ထမ်းယာဉ်ဆောင်အဖြစ် ပစ္စည်းဖြန့်ချိရေးလုပ်ငန်းကို တာဝန်ပေးချက်အရ လုပ်ကိုင် နေသူဖြစ်ပါသည်။ ဦးမျိုးအောင်သည် အရောင်းဆိုင်မှ ပစ္စည်းများထုတ်ယူခြင်း၊ လက်လီ ဆိုင်များသို့ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ငွေကြေးများသိမ်းဆည်း၍ အရောင်းဆိုင်သို့ ပြန်လည်အပ် နံခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် ယာဉ်မောင်းလုပ်ကိုင်သူဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့လုပ်ကိုင်ရင်း(၁-၁၀-၂၀၁၅)ရက်တွင် အရောင်းဆိုင်မှ (8L-3452)ယာဉ်ဖြင့် လမ်းဘေး၌ရပ်ထားသော ကားသုံးစီးကို ဆင်တိုက်ခဲ့ရာ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်တရားရုံးတွင် ရာဇဝတ်ကြီးမှုအမှတ်- ၁၁၉၀/၁၅ ဖြင့် ရာဇဝတ်ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၂၇၉ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရကာ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဦးစိန်ဝင်းမှ ကုန်ကျစရိတ်အဝဝ၊ စုစုပေါင်း သိန်း(၅၀)စိုက်ထုတ်၍ လျော်ပေး ခဲ့သည်အပြင် ၎င်းအိမ်ခြံမြေကွက်အား ပေါင်နှံခွဲက ဈေးထုတ်ယူနိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သော ငွေကြေးသိန်း(၅၀)ကိုလည်းကောင်း၊ ဦးမျိုးအောင်၏သားဖြစ်သူ၏ ကျောင်းစရိတ်လိုအပ်ငွေ သိန်း(၂၀)ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်း(၁၂၀) ကို ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေမှ စိုက်ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ၎င်းလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်ရင်း ငြည်းငြည်းချင်း ဖြန့်လည်ပေးဆပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုဝန်ခံထားသော်လည်း ယနေ့အချိန်ထိ ၎င်းရယူသုံးစွဲထားသော ငွေကျပ်သိန်း(၁၂၀) (ကျပ်သိန်းတစ်ရာနှစ်ဆယ်တိတိ) ကိုပြန်လည်ပေးဆပ်ခြင်းမရှိဘဲ ဦးမျိုးအောင်သည် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ၏ အရောင်းဆိုင်တွင် ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ရင်း(၈-၁-၁၉)ရက်တွင် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ အရောင်းဆိုင်မှ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်သွားခဲ့ပါသည်။ လိုက်လံရှာဖွေသော်လည်း မတွေ့ရှိတွေ့ပါ။ ဦးမျိုးအောင် ဆိုင်သို့ ပြန်လည်ရင်းလင်းပေးရန် စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်း(၁၂၀)တိတိဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ၏ လုပ်ငန်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အရောင်းဆိုင်များအနေဖြင့် ဦးမျိုးအောင်အနေဖြင့် ရောင်းဝယ်ခြင်း၊ ငွေကြေးပေးချေခြင်းများ မပြုလုပ်ကြရန်နှင့် ထိုသို့ဖြစ်ပေါ်လာပါက ပေးအပ်သူတို့၏တာဝန်သာ ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ ဦးမျိုးအောင်သည် ရန်ကုန်မြို့ အင်စိန်မြို့နယ်၊ မြို့သစ်(၈)ရပ်ကွက်၊ ရွှေဝါ(၁)လမ်း၊ အမှတ်(၁၀၀/က) တွင် အမြဲနေထိုင်သူဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားရှိခဲ့ပါသည်။ ဦးမျိုးအောင်အနေဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေနှင့် လာရောက်တွေ့ဆုံ ငွေကြေးရင်းလင်းနိုင်ရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။ ထိုသတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဒေါက်တာချစ် (LL.B)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၀၃/၂၀၁၇)
 ရှေ့နေများနားနေခန်း၊ စုပေါင်းရုံးဝင်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊
 ဖုန်း-၀၉-၄၅၂၀၆၉၃၂ ၀၉-၄၁၂၀၂၄၀၆

ဦးစိန်လင်းအောင်
 [၉/ဥပဒ(နိုင်)၁၅၅၅၄၀]
 ဖုန်း-၀၉-၅၅၉၃၀၀၃၉

အမည်ပြောင်း
 ဘားအံမြို့နယ်၊ အထက (လှကား)၊ စတုတ္ထတန်း၌ ပညာသင်ကြားနေသော မောင်အောင်မြိုးစံအား မောင်မြတ်သူတ ထွန်းဟု အမည်ပြောင်းခေါ်ပါရန်။
မောင်မြတ်သူတထွန်း

သင့်ရင်သွေးနာမည်လှလှရွေးလိုက်ကြ ရာဇဝတ်ဝင်း(LL.B.)နှင့် သာသက်သွယ်ဝါ (WIPO, DL-101 Switzerland)
 ဈေးမှုပျက်စေတံ ဖိုလှ ပသောနာမည် လှလှလေးများကို နှုတ်ဆိုသောဆက်လက်ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် တစ်ရက်အခမ်း/မင်္ဂလာမော်ကွန်း/စာတာ/ဂဏန်းစေခင်း အဟောများ/နက္ခတ်အဟောများ/မိဘအမည် တွဲသုံး ပုံလမ်းညွှန်/တစ်သက်တာဟောစာစာမီးများနာမည် ပေးပါ ရုက္ခရွေးရာကြီးနှင့်ဆက်သွယ်လျှင် ထူးချွန်သော ကလေးဖြစ်စေရန် အာမခံသည် ရင်သွေးငယ်၏ အနာဂတ်အလုံးစုံပါ ဝင်သောအကြားအပြင် ဟောစာစာမီးပါ ဦးမည် ကလေးအတွက် အနုပါ သည်နာမည်နှင့် ဓာတ်တိုက်မှုပညာလွှဲပြောင်းပေးခြင်းများကို ရှိသည့်အမှတ် (၉) အစီအစဉ်အရ အစီအစဉ်နှင့် တွဲဖက်ပြီး (ကန်ဒေါင်း)။
 ☎01-394727, 01-399426, 09-73009994, 09-5152521

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်စိန်မြို့နယ်၊ (၄၄) ရပ်ကွက်၊ (၁၁၂) မြေကွက်ကို တာမွေမြို့နယ် (၁၀၆) ညာအလမ်းနေ အိမ်အဖြစ် (၈) ဝယ်ယူကြပြီး (၉/မရမ(နိုင်) ၀၆၀၆၀၆) ဝယ်ယူမှုစရိတ် ဝယ်ယူထားပြီးဖြစ်သဖြင့် ယင်းမြေကွက် အရောင်း အဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်လိုပါက မူရင်းအထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် ဤသတင်းစာကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇) ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံ ကန်ကွက်နိုင်ပါ ကြောင်းနှင့် ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစိန်လင်းအောင်
 [၉/ဥပဒ(နိုင်)၁၅၅၅၄၀]
 ဖုန်း-၀၉-၅၅၉၃၀၀၃၉

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီးအနောက်ရပ်ကွက်၊ ကိုယ်ခင်းကိုယ်ခင်းလမ်း၊ အမှတ်(၅၄/တီ)၊ Basement+ ၅/ထပ် RC ကွန်ကရစ်ခန်းမ ပထမထပ်အခန်း၊ ဧရိယာ(၁၂၅၇) စတုဂံပေ ဝန်ခံမှုပေးခြင်းပေးပြီး ရန်ကုန်တိုက်ခန်းနှင့် ၎င်းကွန်ကရစ်ခန်းမ၏ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရောင်းချနိုင်ခွင့်ရှိသူဟု ဝန်ခံသည့်သော ဦးစိန်လင်း [၁၂/မရမ(နိုင်) ၀၆၀၀၀၉] ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေများဖြစ်သော ဦးစိန်လင်း [၂/တတန(နိုင်) ၀၄၇၈၅၅]၊ ဒေါ်ချိုချို [၁၂/တတန(နိုင်) ၂၅၇၄၅၈]၊ ဒေါ်ရတနာစောတင် [၁၂/တတန(နိုင်) ၂၀၇၃၇၇] တို့က အပြီးအပြတ် ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇) ရက်အတွင်း တိကျ ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် တွဲဖက် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်နေ့ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန်ကွက်မည်မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစိန်လင်း ဒေါ်ချိုချို၊ ဒေါ်ရတနာစောတင်တို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်များအရ

ဦးစိန်လင်း LL.B, WIPO(Switzerland) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၆၆၄) Ph: 09-450023651 Level(၅၊ ၆၊ ၇) တာဝါ(၂) HAGL Myanmar Center Tower အမှတ်(၁၉၂) ကမ္ဘာ့အေးဘူရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့	ဒေါ်ရတနာစောတင် LL.B, D.B.L, D.L.L, WIPO(Switzerland) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၆၀၅၁) Ph: 09-254508917	ဒေါ်ချိုချိုအောင် LL.B အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၄၀၀၃) Ph: 09-421157856
---	---	---

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ကြယ်စင်မြို့တော် အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ သံလွင်ရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ တိုက်အမှတ် (B-4)၊ အခန်းအမှတ်(၁၀၂၁) (၁၁)ထပ်ခွဲတိုက်၏ (၁၁)လွှာ၊ အကျယ်အဝန်း(၉၃၈)စတုဂံပေပေါ် ကွန်ကရစ်ခန်းမအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်တို့ကို ကြယ်စင်မြို့တော်အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ သံလွင်ရိပ်မွန်အိမ်ရာတွင် တရားဝင် အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချနိုင်ခွင့်ရှိသူများဟု ဝန်ခံကတိပြု၍ ဦးစိန်လင်း [၁၂/ပတတ (နိုင်) ၀၃၁၅၁၁] နှင့် ဒေါ်ခင်မျိုးသူ [၁၂/မရမ(နိုင်) ၁၃၃၄၀၄] တို့ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ရောင်းချသည့် တန်ဖိုးငွေအရက်မှ စရန်ငွေအချို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန်ကွက် လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့် နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ခွင့်မရှိသော စာရွက် စာတမ်းအထောက်အထား (မူရင်း) များနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါ သည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဒေါ်ခင်မိမိစိုး
 အထက်တန်းရှေ့နေ
 (LL.B, D.M.L) (စဉ်-၄၁၄၀၀)
 Ph : 09-796766946, 09-43124898
 Email: myanmarlandrealestate&lawfirm@gmail.com

ဇီဝမျိုးစုံ မျိုးကွဲတွေ ကြွယ်စေဖို့ သဘာဝတောတွေ ထိန်းသိမ်းစို့

ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလ (၆) ရက်နေ့တွင်
 မြန်မာ့စရီးသွားဘဏ်လီမိတက် ရုံးချုပ်နှင့် ဘဏ်စွဲ
 စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက်
 အထူးပင်ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်းနှင့်
 နောင်လာမည့်အနာဂတ်တွင်လည်း
 ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများအား
 ဆောင်ရွက်ပေးပေးတိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း
 ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။



အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

မြန်မာ့စရီးသွားဘဏ်လီမိတက် ရုံးချုပ်နှင့် ဘဏ်ခွဲအား

၂၀၁၉ခုနှစ် မေလ (၆)ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက် အထူးပင်ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘဏ်လောကတွင် အောင်မြင်မှုမှတ်တိုင်တစ်ခု စိုက်ထူနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများ ခို့သအပ်ပါသည်။

- ✦ AI Group of Companies
- ✦ TOKYO PIPE
- ✦ Panda Hotel

ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

မြန်မာ့စရီးသွားဘဏ်လီမိတက် ရုံးချုပ်နှင့် ဘဏ်ခွဲအား

၂၀၁၉ခုနှစ် မေလ (၆)ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက် အထူးပင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်းနှင့် အနာဂတ်တွင် ဘဏ်ခွဲပေါင်းများစွာ ဖွင့်လှစ်၍ အောင်မြင်မှုများ ပိုင်ဆိုင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

- ◆ Wah Wah Win International Co.,Ltd
- ◆ Young Investment Group Co.,Ltd
- ◆ Zaw Htet Paing Construction

ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်း

၂၀၁၉ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၆)ရက်နေ့တွင်
 မြန်မာ့စရီးသွားဘဏ်လီမိတက် ရုံးချုပ်နှင့် ဘဏ်စွဲ
 စောင့်ရှောက်မှုစီမံခန့်ခွဲခြင်းအတွက်
 ညွှန်ကြားမှုကော်မတီဝင်ကြောင်းနှင့် အနာဂတ်၏ ဘဏ်သမိုင်းတွင်
 ဦးစွာထားရှိသော ဝန်ထမ်းများဖြင့်
 အောင်မြင်ပါကြောင်း ဆုမွန်တောင်းအပ်ပါသည်။

- ❖ Clover Hotel
- ❖ EXCEL HOME MART & EXCEL HOTEL GROUP
- ❖ Shwe Kabar Mg Mg Construction

ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူခြင်း

မြန်မာ့စရီးသွားဘဏ်လီမိတက် ရုံးချုပ်နှင့် ဘဏ်စွဲအား
 ၂၀၁၉ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၆)ရက်နေ့တွင် တောင်ပွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းအတွက်
 ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်းနှင့် အောင်မြင်မှုများ
 အမွန်ရှည်တည်တံ့ နိုင်ပါစေကြောင်း
 ဆုမွန်တောင်းအပ်ပါသည်။

- ❑ Win & Win Co.,Ltd
- ❑ XIE FAMILY Co.,Ltd
- ❑ Mya Malar Company



အမှတ်တရအချိန်များကို ကြည်နူးနိုင်ဖို့
သင်ချစ်ခင်ရသူများအတွက်
သန့်စွမ်းစေမယ့် ခွန်အား
ပေးလိုက်ပါ။



ရဟန်း ဒါယီကာမကြီး
ဒေါ်မြင့်မြင့် (ပန်းတနော်) (၈၂)နှစ်
မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း (ငြိမ်း)

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး၊ ပန်းတနော်မြို့နေ (ဦးမောင်ခင်-ဒေါ်မယ်ကြည်)တို့၏ သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ (၃၄)ရပ်ကွက်၊ လောဝီတလမ်း၊ အမှတ်(၄၃၁) နေ ဦးညွန့်မောင် (မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း-ငြိမ်း)၏ ဇနီး၊ (ဦးမောင်သောင်း)-ဒေါ်တင် တင်မြတို့၏ အစ်မ၊ ဦးစိုလ်ဗိုလ်နှင့်၊ ဦးမင်းမင်းနိုင်-ဒေါ်လှမြတ်မော်၊ ဦးလင်းလင်းနိုင် တို့၏ မိခင်၊ မောင်ကောင်းသက်နိုင်၊ မသိမ့်သဒ္ဓါနိုင်တို့၏ အဘွားသည် ၅-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀း၁၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ကန်သာယာဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၇-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးအအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး ဆွေမျိုး မိတ်သက်ဟ အပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉း၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားအားရည်စူး၍ ၁၁-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း
ဒေါ်ခင်ထွေး(ခ)ဒေါ်ခင်မေကြည်
အသက်(၈၄)နှစ်

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာစစ်သံ(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ရုံး၊ စစ်သံမှူး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဝင်းကိုကိုနှင့် ဇနီး ဒေါ်ခင်ခင်အေးတို့၏ မွေးသမိခင် ကျေးဇူးရှင် ဒေါ်ခင်ထွေး(ခ)ဒေါ်ခင်မေကြည် အသက်(၈၄) နှစ်သည် ၂-၅-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၁၁း၂၀ နာရီတွင် ရန်ကုန် မြို့၊ အရှေ့တောင်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရသည့်အတွက် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

U.T.C 1 (1984-86) တပ်တွင်းကျောင်းသားဟောင်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးစိန်သောင်း
ဦးစီးအရာရှိ(ငြိမ်း) လဝက
အသက်(၈၃)နှစ်

မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးယုခိုင်၏ဖခင် ဦးစိန်သောင်း အသက်(၈၃)နှစ်သည် ၃-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါ သဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းများ
မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးစိန်သောင်း
ဦးစီးအရာရှိ(ငြိမ်း) လဝက
အသက်(၈၃)နှစ်

မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးယုခိုင်၏ဖခင် ဦးစိန်သောင်း အသက်(၈၃)နှစ်သည် ၃-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရ ပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးဝန်ထမ်းမိသားစု
မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးစိန်သောင်း
ဦးစီးအရာရှိ(ငြိမ်း) လဝက
အသက်(၈၃)နှစ်

သူငယ်ချင်း ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးယုခိုင်(ငြိမ်း) (ညွှန်/မှူး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန)-ဒေါ်မူမူအေး တို့၏ ဖခင် ဦးစိန် သောင်းသည် ၃-၅-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

O.T.S (၆၆)မှ သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးတင်မောင်အေး(မြန်မာ့မျက်မှန်)
ဆေးနှင့်ဆေးကုသရေး ဝန်ထမ်းချမ်း(ကုန်သွယ်ရေး)
လ/ထ ညွှန်မှူး(ငြိမ်း)
အသက်(၇၆)နှစ်

ဦးအောင်တင်ဝင်း (STRENGTH Business Group Co.,Ltd.)- ဒေါ်ခင်မာထွန်းသူတို့၏ဖခင် ဦးတင်မောင်အေး (မြန်မာ့မျက်မှန်)ဆေးနှင့် ဆေး ကုသရေးဝန်ထမ်းချမ်း(ကုန်သွယ်ရေး) လ/ထ ညွှန်မှူး(ငြိမ်း)သည် ၃၀-၄-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၆း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

စက်ရုံမှူးကြီး၊ အင/ယာမှူးကြီးနှင့် အရာထမ်း
အမှုထမ်းများ၊ အမှတ်(၂)ဘီလပ်မြေစက်ရုံ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးဖြိုးဝေဝင်း (E.353)(IMT CD-26/CE-24)
အသက်(၃၉)နှစ်

၂-၅-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၁၁း၂၀ နာရီတွင် သူငယ်ချင်း ဖြိုးဝေဝင်း ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

“သူငယ်ချင်းရေ မင်းရုပ်ကလာပ် မီးသင်္ဂြိုဟ်တဲ့နေ့ ရေကြောင်းသိပ္ပံက စစ်ရေးပြတိုင်းကြီးလည်းပိုင် မိုးတွေလည်းပြန်ကြပြီကွာ” ဝါတို့သူငယ်ချင်းအားလုံးပြန်ခဲ့သမျှ ကုသိုလ်အားလုံးကို သူငယ်ချင်း ဖြိုးဝေဝင်းအား အမှုပေးပေးပါသည်။

သာဓု(၃)ကြိမ်ခေါ်ဆိုနိုင်ပါစေ သူငယ်ချင်းရေ

ရေကြောင်းသိပ္ပံ (CD-26/CE-24)
မှ သူငယ်ချင်းများ (၁၉၉၈-၁၉၉၉)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်း ကျောင်း ဒါယီကာမကြီး
ဆရာမကြီး ဒေါ်ဖွားဇုံ (တောင်သာ) (၁၀၀)နှစ်
(အ-ထ-က-၂ မြင်းခြံ-ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ကျောင်းကုန်း(၂)လမ်း၊ အမှတ်(၁၅) နေ (ဦးစုန်း-ဒေါ်တင်ညို)တို့၏ သမီး၊ (ဦးလူခါ-ဒေါ်ခင်)တို့၏ သမီးရွေး၊မ၊ (ဆရာကြီး ဦးဖေတင်)၏ ဇနီး၊ ဦးသန်းထွန်း (မြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်မြင့်မြင့်၊ ဦးခင်မောင်သန်း-ဒေါ်ခင်ခင်သန်း(ခေတ္တ-MACAU)၊ ဒုဗိုလ်မှူးကြီးမျိုးမြင့်သန်း (ငြိမ်း) (ဒုထွေကုမ္ပဏီ-မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း-ငြိမ်း) ဒေါ်သုဇာနည်ဦးတို့၏ မွေးသမိခင်ကြီး၊ ဦးဇော်မင်းသန်း(မိုးတိမ်နွယ်-အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်)။ ဒေါက်တာခင်ဆွေဦး (တွဲဖက်ပါမောက္ခ-ကုန်ထုတ်ဝင်ပစ္စည်းရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)၊ ဦးမောင်မောင်သန်း (ဒေါ်ဝင်းမင်းသန်း(ခေတ္တ-MACAU))၊ (ဦးကျော်ကျော်လင်း)-ဒေါ်အိအိချော၊ မင်းမာငြိမ်း၊ မောင်ဝင်းသူတို့၏အဘွား၊ မောင်အောင်ထက်ဦး၊ မမြူးမြတ်စန္ဒ၊ မဝင်းနေမြင့်မောင်၊ မဝင်းဇနီးမောင်တို့၏ ဘွားဘွားကြီး ဒေါ်ဖွားဇုံသည် ၄-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ည ၁၁း၅၅ နာရီတွင် သုတေသနဆောင်ရွက်၍ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၆-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးအအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများမွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားအားရည်စူး၍ ၁၀-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အမှတ်(၁၅) ကျောင်းကုန်း(၂)လမ်း (၇)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်း ကျောင်း ဒါယီကာမကြီး
ဦးတင်ရှိန်(ခ)ပုဂံဝန်ရှိ (လက်ပံတန်း)
အသက်(၇၈)နှစ်
B.A (Philosophy) 1972 ပုသိမ်ကောလိပ်၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

လက်ပံတန်းမြို့နေ (ဦးကြူ)ဝမ်း-ဒေါ်ဖွားရင်)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးချစ်ဆွေ-ဒေါ်သန်းရီ)တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၆) ရပ်ကွက်၊ ပါရမီလမ်း၊ အမှတ်(၁)နေ ဒေါ်တင်တင်ရှိ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ကိုထွန်းထွန်းလင်း-မဂ္ဂလုံး၊ ကိုမျိုးအောင်-မဂ္ဂဇနီးဝေဝေနိုင် (Doreen)၊ မသန္တာရိန် (CPW Co.,Ltd.)တို့၏ မွေးသမိခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မအေးငြိမ်းကြည်၊ မမြတ်သာဏီ၊ Jaiden Wu, Ryan Wu တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး၊ ဦးတင်ရှိန်သည် ၃-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် အာရှတော်ဝင် ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးအအေးတိုက်မှ ရေဝေးဇုကုန်တရုတ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ဂူသွင်း သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈း၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကျော်လေယု
အသက်(၅၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်းနေ (ဦးသန်း-ဒေါ်သန်းကြည်)တို့၏ သားထွေး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ သမိုင်းမြို့ဟောင်း(၃)လမ်း တိုက်အမှတ်(၃၃၀)၊ (ပ)ထပ်နေ (ဦးဝင်းမောင်)-ဒေါ်အေးစောတို့၏သားသမက်၊ (ဦးကျော်မြင့်)-ဒေါ်လှစိန်၊ ဦးမြင့်အေး-(ဒေါ်ခင်မြင့်)၊ ဦးလှမြင့်-ဒေါ်ခင်ရှိန်၊ (ဦးနုအောင်)-ဒေါ်မူမူအေးတို့၏ ညီ၊ ဒေါ်မောင်မောင်၏ခင်ပွန်း၊ မောင်အောင်ကောင်းဆက်(ခ)မောင်ခန့်၊ ဇောကျေထီးခင်မာ၊ တ/တူမ ၂၀ ယောက်တို့၏ ဦးလေး၊ ဦးကျော်လေယု သည် ၄-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၁၂း၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီး ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်နိုင်နိုင်မော်
ဌာနမှူး၊ ထုတ်လုပ်ရေးဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ
အသက်(၄၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ ရန်ငြိမ်းလမ်း(၂)၊ တိုက်(၂၅၅) အခန်းအမှတ်(၇)နေ (ဦးလှမြင့်-ဒေါ်တင်ညို)တို့၏ သမီးရွေး၊မ၊ ဦးအုန်းဝေ(ဒေါ်တင်လှိုင်) တို့၏ သမီးထွေး၊ ဦးဇော်တိန်(ဌာနမှူး၊ အတွင်းစာရင်းစစ်ဌာနခွဲ)(ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်ခင်ခင်လှမြင့်(ခ)ဒေါ်ခင်ခင်လှမြင့်(ခေတ္တ-ဆိုင်)၊ ဦးအောင်မြင့်ထူး(ဒေါ်ခင်မြင့်သူ)၊ ဦးသက်နိုင်ဦး၊ ဦးဇော်လင်း-ဒေါ်ခင်ခင်လှ၊ ဦးယုခင်မင်း-ဒေါ်မူမူအေး တို့၏ ညီမ၊ မခင်စိန်မခင်အိအိအိ ဒေါ်နိုင်နိုင်မော်သည် ၅-၅-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၅း၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟ အပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀း၂၀ နာရီ တွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားအားရည်စူး၍ ၁၁-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း ဒါယီကာမကြီး
ဒေါ်ထွေးယုဉ်
အသက်(၇၅)နှစ်
အလယ်တန်း(ငြိမ်း)
အထက(၃) မရမ်းကုန်း

အမှတ်(၃၂၅)၊ မြို့ဟောင်း(၄)လမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နေ ဦးဇော်လွင်မိုး-ဒေါ်ဝင်းဝင်းလှိုင်၊ ဦးဝင်းအောင်-ဒေါ်မေသင်းဇော်၊ ဒေါ်ခင်မင်းဇော် တို့၏ မိခင်၊ မောင်သော်တာ၊ မောင်ပိုင် မြိုးသော်၊ မောင်သော်သော်လင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောဘွားဘွားကြီး၊ ဦးညွန့်မြင့် (အမှုဆောင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ စစ်မှ ထမ်းဟောင်းအဖွဲ့)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး သည် ၄-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ညနေ ၅း၂၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၆-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂း၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၁၀-၅-၂၀၁၉ (သောကြာ နေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ် သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးစည်သူ
အသက်(၅၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ လှည်းတန်းလမ်း၊ အမှတ် (၃၂)နေ ဦးကြည်သာ-ဒေါ်လှလှလှိုင်တို့ ၏ သားကြီး၊ ဒေါ်သိရီစန္ဒာ-ဦးရဲမင်းသန်း၊ ဒေါ်သိရီပေမာ-ဦးတိုးတိုး၊ ဒေါ်သိရီ သင်ခါဦးပြည့်စုံကျော်လင်း၊ ဒေါ်သိရီ ကဏ္ဍနာ-ဦးကျော်သူရတို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ မောင်သူရအောင်ဝင်း၊ မသီတာအေး၊ မောင်ဒီပါရီရဲရဲ၊ မသျှင်ထိပ်ထား၊ မသျှင်ထိပ်ထား-ဉာဏ်တို့၏ ဘကြီး သည် ၃-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ည ၇ နာရီတွင် အမှတ်(၇/ခ)၊ ကံကော် မြိုင်လမ်း၊ သန်းကျွန်းမြို့နယ် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၄-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) တွင် ရေဝေး သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီး ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၅-၅-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ သန်းကျွန်း မြို့နယ်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ် ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အနိစ္စ

ရဟန်း ဒါယီကာမကြီး
ဒေါ်မြရင်
အသက်(၉၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၁ / ထုပါရုံရပ်ကွက်၊ မြင်တော်သာလမ်း၊ အမှတ်(၁၂၉၆)နေ (ဦးထွန်းထွန်း-ဒေါ်ဖြေအေး)တို့၏ သမီး၊ (ဦးသင်းအောင်)၏ ဇနီး၊ ဦးဖေတင်(မ/အုပ်-ငြိမ်း)-ဒေါ်အုန်းကြည် (လယ်/ငြိမ်း)၊ ဦးရဲစိမ်း(ဦးစီးအရာရှိ ငြိမ်း၊ ကညန)-ဒေါ်ဝင်းဝင်းဖြေ၊ ဒေါ်ခင်ဝင်း(လယ်/ငြိမ်း)၊ ဦးရဲစိမ်း(အောက် မြန်မာပြည်တစ်နိုင်ငံ IBC Group)-ဒေါ်ယုညိုနွဲ့(ကထိကအုပ်ကြီး)တို့၏ မြန်မာ စာဌာန)တို့၏ မိခင်၊ မြေးချစ်ယောက်၊ မြစ်ဝါးယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၄-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ကွယ်လွန်သွားအားရည်စူး၍ ကျီစုသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၀-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီ အထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်း ကျောင်း၊ ကုဋိ
ဒါယီကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်ခင်(ခ)
ဒေါ်ဝင်းဝင်းစိ
အသက်(၆၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးအောင်မင်း)-ဒေါ်အေးမြတ်တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဦးမောင်ဝင်း-ဒေါ်မြသန်း)တို့၏ သမီးရွေး၊မ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၂၃)၊ တတိယ ထပ်၊ (၁၀)လမ်းမနေ (ဦးမျိုးထွန်း(ခ) ဦးစိုလ်ချုပ်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးဇော်ဝင်း-Dr.ကြယ်ကြယ်ထွန်း(ကထိက NUAC)၊ ဦးစိုလ်ဗိုလ်ဦးအောင်ထွန်း၊ ဦးနေလင်းထွန်း-ဒေါ်ဖြူအိအိဝင်း၊ ဒေါ်သက်သက်ဝေတို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်၊ မဆောင်ဆင်ထက်၊ မသင်းသန္တာ လင်း၊ မောင်ကောင်းနေကျော်တို့၏ ချစ်လှ စွာသော အဘွားသည် ၄-၅-၂၀၁၉ (စနေ နေ့) မွန်းလွဲ ၁း၅၀ နာရီတွင် အာရှတော် ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွား ပါသဖြင့် ၆-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါ မည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၀-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကျော်နိုင်ဝင်း (စစ်တွေ)
(အထက်တန်းသူနာပြု)
အင်စိန်အထွေထွေဆေးရုံ
အသက်(၄၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန် အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံဝန်ထမ်းအိမ်ရာ တိုက်(B)၊ အခန်း(၁၃)နေ (ဦးမောင်စိန်လှ)-ဒေါ်အေး သာစိန်တို့၏ သားလတ်၊ ဦးကျော်နိုင်ဦး (နေဝင်)-ဒေါ်ချစ်မြသန္တာအထွေထွေ၏ ညီ၊ ဦးကျော်နိုင်ထွန်း-ဒေါ်မူမူအေး၊ ဦးအောင် နိုင်ထွန်း (ခေတ္တ-စင်ကာပူ)-ဒေါ်ဖြိုးဖြိုး သွယ်တို့၏ အစ်ကို၊ ဒေါ်ဟောမင်း၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်ကျော်မင်းခန့်၊ မမေပုံဏ္ဍမိ ကျော်တို့၏ ဖခင်၊ တ/တူမ လေးယောက် တို့၏ ဦးလေးသည် ၄-၅-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၂း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၆-၅-၂၀၁၉ ရက် ညနေ ၉ နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အင်းစိန်ဆေးရုံမှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘီလင်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)
ဒေါ်သွယ်သွယ်ဦး
အသက်(၄၁)နှစ်
အလယ်တန်းစာရေး (စိမ်)
စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈) နေ (ဦးစုန်းမြင့်)-ဒေါ်ခင်ခင်မြင့် (အသင်း ဝင်အမှတ်-၇၀၂)တို့၏ သမီး၊ ဒေါ်သွယ် သွယ်ဦးသည် ၂-၅-၂၀၁၉ (ကြာသပတေး နေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့)တွင် ရေဝေး သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း အသင်းမှ/အသင်းသားများအား အသိ ပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်း ကျောင်း ဒါယီကာမကြီး
ဒေါ်ဖွားစိန်
အသက်(၈၉)နှစ်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကျေးရွာနေ (ဦးထူးရီ-ဒေါ်စောမေ)တို့၏ သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ကုန်ဈေး တန်းလမ်းနေ (ဦးဖိုးကြီး-ဒေါ်မြကျင်)တို့၏ သမီးရွေး၊မ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒေါ်ပုံ မြို့နယ်၊ ယမုံနာ(၂)ရပ်ကွက်၊ ယမုံနာရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ AI(29) ပထမထပ်နေ ဦးလှသိန်း(ခ)ဦးကောက်ကောက်)၏ ဇနီး၊ ဦးစိန်ဝက်-ဒေါ်ရွှေလွမ်း၊ ဦးစိုးဝင်း-ဒေါ်ခင်လှရီ၊ ဦးအေးသိန်း(ဒေါ်အေးယု)၊ ဦးမြင့်အေး-ဒေါ်လှညွန့်၊ ဦးကျော်လွင်-ဒေါ်တင်မျိုးလွင်၊ ဦးကျော်ဝင်း-ဒေါ်လှလှအေး၊ (ဦးဝင်းစိုး)-ဒေါ်ခင်မိုးလှိုင်တို့၏ မွေးသမိခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေး ၁၇ ယောက်၊ မြစ်ရစ်ယောက်တို့၏အဘွား ဒေါ်ဖွားစိန်သည် ၅-၅-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇း၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၇-၅-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကျီစုအအေးတိုက်မှ ကျီစုသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂း၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၁-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အမှတ်(AI-29) ပထမထပ်၊ ယမုံနာရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ ယမုံနာ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဒေါ်ပုံမြို့နယ် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်း ကျောင်း၊ ကန်၊ နတ်လမ်း ဒါယီကာမကြီး
ဦးမြင့်မောင် (ညောင်သုံးခွကျေးရွာ)
Ass. Professor (Geography Dept.)
ပဲခူးကောလိပ် (ကျောင်းအုပ်ကြီး)
စိမ်/ဘဏ္ဍာဌာနမှူး(ငြိမ်း)၊ ပညာရေးတက္ကသိုလ်
အသက်(၈၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့ အင်းယားမြိုင်လမ်း၊ ရွှေတောင်ကြား (၁)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၁၆/က)နေ (ဦးဘိုးရွှေ-ဒေါ်ကျင်မွေ)တို့၏ သား၊ (သီရိပျရီ ဦးဘသွင်-ဒေါ်ညွန့်စိန်)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်သွင်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးကျော်ထင်-ဒေါ်ခင်ခင်ဆွေ၊ ဦးအောင်ဇော်-ဒေါ်အေးမြင့်သွင်၊ ဒေါ်ကြည် မြင့်သွင်၊ ဦးသန်းစင်-ဒေါ်ဆွေမြတ်ဟန်တို့၏ ဖခင်၊ မတူခြံအောင်၊ မောင်ပြည့် မြိုးဇော်၊ မသင်ဇာဇော်၊ မအိမ်မျိုးသွင်၊ မောင်အာစိရာဇင်တို့၏အဘိုး၊ ဦးမြင့်မောင်သည် ၄-၅-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ည ၁၀း၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွား ပါသဖြင့် ၆-၅-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးအအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၀-၅-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ 81A-11 (Golden Hill Villa) အင်းယားမြိုင်လမ်း၊ စုပေါင်းလမ်းသွယ် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်သိန်းသိန်းမြ (ခ) ပုဂ္ဂူး
(ယံတွဲမြို့)
အသက် (၇၆) နှစ်

ယံတွဲမြို့၊ ရွှေဘိုသာလမ်းနေ (ဦးကျော်သိန်း-ဒေါ်ခင်ကြီး)တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဒေါ်ညိုညို)၏တူမ၊ ဦးတင်ထွန်း(မန်နော့ကု ကုန်သွယ်/လယ်ယာ) ၏ဇနီး၊ ဦးအောင်ဝင်းထွန်း-ဒေါ်လှလှကြည်၊ (ဦးအောင်ကြည်ထွန်း)- ဒေါ်သန္တာစိုး၊ ဦးအောင်မြင့်ထွန်း-ဒေါ်ခင်ခင်မြင့်တို့၏ မိခင်၊ ဒေါ်ခင်ခင်မြ (ဒေါ်ခင်လှမူ)၊ ဒေါ်သိန်းသိန်းကျော်၊ ဒေါ်ခင်မြတ်ထွေးတို့၏ အစ်မကြီး၊ မြေး လေးယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၄-၅-၂၀၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁း၃၅ နာရီ တွင် ပင်လုံဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၆-၅-၂၀၁၉ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (အမှတ် ၉၊ ခုနစ်လွှာ၊ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်းမကြီး၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက် ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၀-၅-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အမှတ် (၉)၊ ခုနစ်လွှာ၊ အထက်ပုဇွန်တောင် လမ်းနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း၊ သိမ်း ကျောင်း ဒါယီကာမကြီး
ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်း (B.Sc-Q) (၅၃)နှစ်
(J.A.T အ-မ-က-၅) သယ်ယူကုန်သွယ်ရေး ဝန်ထမ်းချမ်း(ကုန်သွယ်ရေး)
(ဦးကျော်မြင့် နှင့် သားမော်အောင် အိမ်ဇောလုပ်ငန်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်နေ (ဦးစောမြင့်-ဒေါ်တင်ရီ)တို့၏ သမီးကြီး၊ ဗိုလ်ကြီးဇော်မြင့်(ခ)ဦးကျော်မြင့် (D.S.A-1) ဒေါ်ခင်မကြီး B.Com(IT)တို့၏ သမီးရွေး၊မ၊ အမှတ်(၁၀၄၃)၊ ရာဇသုရလမ်း(၇)ရပ်ကွက်၊ တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်နေ ဦးခင်ဇော်(ခ)ဦးအောင်အောင်၏ ဇနီး၊ မောင်မျိုးဇော်ညို (Success-ကိုယ်ပိုင်အထက် တန်းကျောင်း)၊ မောင်လင်းဇော်ညို (အထက် ၇ တ/၉)တို့၏ မိခင်၊ ဦးခင်ကျော် (တေဇ-၁၈၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်နန်းစန္ဒာဝင်းနိုင် (P.A.T)တို့၏ ညီမ၊ ဦးပညာလောက [သာသနဓမ္မေရာဇာရိယ B.A အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒပုဂ္ဂိုလ်တက္ကသိုလ် M.A (သီ

ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်မည်

နေပြည်တော် မေ ၅

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁) နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများကို သတ်မှတ်ရက်အလိုက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရုံးအမှတ်(၇) ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်း

အဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများကို မေ ၉ ရက်တွင် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၊ မေ ၁၃ ရက်တွင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ မေ ၁၅ ရက်တွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ မေ ၁၇ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ ဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၊ မေ ၂၁ ရက်တွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး

ဌာန၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မေ ၂၃ ရက်တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန/အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ မေ ၂၇ ရက်တွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၄ သို့ *



ဘိုကလေး-မော်လမြိုင်ကျွန်း-ကျမဇေး-ဝါးခယ်မ-မြောင်းမြကားလမ်းပေါ်၌ စော်ကဲမြစ်ကူးတံတားတည်ဆောက်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးတွင် စော်ကဲမြစ်ကိုဖြတ်၍ ပေ ၂၄၆၀ ရှိ စော်ကဲတံတားတည်ဆောက်

ရန်ကုန် မေ ၅

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး လပွတ္တာခရိုင် မော်လမြိုင်ကျွန်း-မြို့နယ် လမ်းကွန်ရက်အမှတ် (၁၀)ဘိုကလေး-မော်လမြိုင်ကျွန်း-ကျမဇေး-ဝါးခယ်မ-မြောင်းမြကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၇/၀)၌ စော်ကဲမြစ်ကိုဖြတ်၍ အလျား မီတာ ၇၅၀၊ ပေအားဖြင့် ၂၄၆၀ ရှိ စော်ကဲမြစ်ကူးတံတားတစ်စင်းကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တံတားတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၂)က တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့ *

ရခိုင်အသင်း နိုင်ပွဲပြန်ရပြီး ရတနာပုံ၊ ရှမ်းနှင့် ဧရာဝတီ နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံး

ရန်ကုန် မေ ၅

၂၀၁၉ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၁၀) ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ဆက်လက်ကျင်းပရာ အသင်းကြီးအများစု နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးခဲ့ပြီး ရခိုင်အသင်း နိုင်ပွဲပြန်ရခဲ့သည်။

(သုဝဏ္ဏကွင်း)

ဇွဲကပင်	-	တစ်ဂိုး
ဧရာဝတီ	-	တစ်ဂိုး

ဇွဲကပင်အသင်း ရုန်းကန်မှုကြောင့် ဧရာဝတီအသင်း အခက်တွေ့ခဲ့ရပြီး နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးခဲ့သည်။ ဧရာဝတီအသင်းသည် ယခုပွဲသရေရလဒ်ကြောင့် ဖိအားများသွားခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့်ရာသီက ဇွဲကပင်ကို နှစ်ကျော့စလုံး အရှုံးပေးခဲ့ရသည့် ဧရာဝတီအသင်းသည် ရုံးကြွေးပြန်ဆပ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း သရေဖြင့်သာ ကျေနပ်ခဲ့ရသည်။

ဧရာဝတီအသင်းသည် ကြားရက်တွင် ရုံးထွက်ပွဲ ကစားထားရသော်လည်း လူစုံအသုံးပြုခဲ့သည်။ ဇွဲကပင်အသင်းမှာလည်း အမာခံကစားသမားများ အစုံအလင် အသုံးပြုကာ ရင်ဆိုင်ခဲ့သည်။ မြေစွမ်းအရ ဧရာဝတီအသင်းသည် မြေအသာဖြင့် ကစားနိုင်သော်လည်း အဆုံးသတ်အားနည်းခြင်း၊ ကွင်းလယ်နှင့် တိုက်စစ် ချိတ်ဆက်ရာတွင် စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၄ သို့ ○



ဇွဲကပင်နှင့် ဧရာဝတီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာ အချုပ်ပိုပါရီ

ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချုပ်ပို (၄)မျက်နှာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

HEALTHY HEART
Screening Packages

ကျန်းမာသောနှလုံးသားတစ်စုံပိုင်ဆိုင်စေဖို့ အာယုဆေးရုံကြီး၏ “နှလုံးကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းအစီအစဉ်”

Why Fly? BE WITH US

(01) 937 6200 အာယုအင်တာနေရှင်နယ်ဆေးရုံကြီး အမှတ် ၄၀၀၊ ကိုဗိုလ်လမ်း၊ တာဝေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။



နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏

ပြည်သူ့အတွက် စာတိယ (၁) နှစ်တာ

မေ ၆၊ ၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့)

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်နေသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

သတင်းဆောင်းပါး- သီသီမင်း၊ ဓာတ်ပုံ - တင်ထွန်း၊ သန့်ဇင်ဝင်း

ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးများကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ယူချိန်မှစ၍ စာတိယ (၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ပြည်နယ်အတွင်း အဓိကဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် ဒေသတွင်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍကို အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍနှင့် ပညာရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ စသည့် ကဏ္ဍများတွင် ဟန်ချက်ညီစွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

“ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်အတူ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကဏ္ဍမှာ ပြည်သူတွေရဲ့ လုံခြုံမှုကို အဓိကဦးစားပေးပြီး ဆောင်ရွက်သွားဖို့ရှိပါတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်လို့ တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းတွေ၊ ဒေသခံတွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး အချိန်

နဲ့တစ်ပြေးညီ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ မတည်ငြိမ်မှုတွေနဲ့ တိုက်ခိုက်မှုတွေ ဒါတွေကို အမြန်ဆုံးတည်ငြိမ်မှုရရှိဖို့နဲ့ အမြန်ဆုံးလုံခြုံမှုရရှိဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ပြောသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍ

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိကာ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံးကို ဖွင့်လှစ်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် ကုမ္ပဏီများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များကို မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့်အညီ အတည်ပြုအမိန့်များထုတ်ပေးနိုင်ရန် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ကိုယ်တိုင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူပြီး ကော်မတီဝင်များ သဘောတူဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုမိန့်များ ထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကော်မတီအနေဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့်နေ့မှစ၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်အထိ အတည်ပြုအမိန့် ၀၆၂ ခုထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ၅၇၉ ခု

ကို ဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ကာ ၎င်းလုပ်ငန်းများတွင် စက်မှုလုပ်ငန်းသုံးခုနှင့် ငွေကျပ် ၄၂၂၂ ဒသမ ၅၂ သန်းနှင့် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းနှစ်ခုတွင် ငွေကျပ် ၁၀၀၅၁ သန်း စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၄၂၇၃ ဒသမ ၅၂ သန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်းများ မြှင့်တင်ပေးရန် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြင်ပကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ သံတွဲမြို့နယ် ငပလီကမ်းခြေတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့်အတူ နိုင်ငံခြားသံတမန်များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ လုပ်ငန်းရှင်များအပါအဝင် ၆၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီဖွဲ့မှာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ပြီး ချီးမြှင့်တဲ့အတွက် လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ အားရဝမ်းသာဖြစ်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက်ကို သဘောတူညီချက်တွေ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့



ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု

ပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ပြောသည်။

အဆိုပါပွဲ၏ အကျိုးရလဒ်အနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအတွက် စိတ်ဝင်စားမှု အဆိုပြုလွှာအရေအတွက် ၃၀ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆောင်ရွက်လိုသည့် ခန့်မှန်းပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၂၄၉ ဘီလီယံ ခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ငပလီမှာလုပ်ခဲ့တဲ့ နောက်ပိုင်းမှာ လာရောက်ဆက်သွယ်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ

လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေတာတွေ ရှိပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းတွေ အောင်အောင်မြင်မြင် ဆောင်ရွက်လာနိုင်တာနဲ့အမျှ ပြည်သူတွေရဲ့ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတွေ ပေါ်ပေါက်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ ပေါ်ပေါက်လာနိုင်တာနဲ့အမျှ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရရှိသလို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလည်း ရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။

အထူးကဏ္ဍ [၁] သို့ >>>



ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင်လမ်းပေါ်ရှိ ရသေ့တောင်တံတားကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အနေနဲ့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ အတူ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကဏ္ဍမှာ ပြည်သူတွေရဲ့ လုံခြုံမှုကို အဓိကဦးစားပေးပြီး ဆောင်ရွက်သွားဖို့ရှိပါတယ်

»» အထူးကဏ္ဍ [၀] မှ

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက “ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ဖိတ်ခေါ် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ အခြေခံအဆောက်အအုံ တွေကို ဒီသုံးနှစ်တာအတွင်းမှာ တော်တော် များများ ပြည့်စုံအောင် လုပ်ထားနိုင်ခဲ့ပြီပါပြီ။ ဒါကြောင့် ဒီအခြေခံအဆောက်အအုံတွေပေါ် မှာ ဆက်လက်ပြီး အောင်မြင်မှုရအောင်၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းတွေကို ဦးစားပေးပြီး လုပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍ

ဒေသတွင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရန် ပံ့ပိုးဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နိုင် ရေး ဦးစားပေးကဏ္ဍများအနေဖြင့် သံတွဲ လေဆိပ်ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဆင့် လေဆိပ်တစ်ခုအဖြစ် ပေါ်ပေါက်လာရန်၊ မြောက်ဦးလေယာဉ်ကွင်း ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော်ရန်၊ မာန်အောင်လေယာဉ်ကွင်း ကို အနည်းဆုံး ATR-72 အဆင့်ရှိ လေယာဉ် များ ဆင်းသက်နိုင်ရန် အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် သဘာဝအတိုင်း သာယာလှပသည့် ကမ်းခြေများ၊ ရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်လက်ရာများ၊ ရိုးရာ လက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ဒေသခံတို့၏ နေထိုင် စားသောက်မှုပုံစံများ၊ ရေမြေတောတောင် သဘာဝအလှအပများဖြင့် ပြည့်စုံပြီး ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များကို ဆွဲဆောင်နိုင်သည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ရာ ခရီးသွားများအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ခရီးစဉ်သစ်များကို တိုးချဲ့ ဖော်ထုတ်နိုင်ရန် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေ ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းကာ ခရီးသွားကဏ္ဍမြှင့်တင်ရန် စီစဉ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူ၊ ရမ်းဗြဲ၊ မာန်အောင်၊ ရသေ့တောင်၊ မောင်တော၊ မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်၊ မင်းပြားနှင့် ဝှံ့မြို့နယ် ကျိန္တလီမြို့တို့ကို သွားရောက်၍ ကွင်းဆင်းလေ့လာမှုများ ပြုလုပ်နေကြောင်း သိရသည်။

“ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းကို ပိုပြီး ဦးစားပေးလုပ်ဖို့ရှိပါတယ်။ လုပ်လည်းလုပ်နေ ပါတယ်။ ဥပမာ - သံတွဲကနေ ဝှံ့တက်၊ နောက် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းသာနဲ့ ငွေဆောင်တို့အထိကို ကမ်းခြေတစ်လျှောက် လုံး ဟိုတယ်နဲ့ ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းတွေ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲတွင် ခင်းကျင်းပြသ ထားသည့်ပြခန်းများကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ဆက်စပ်ပြီး လုပ်သွားဖို့ရှိပါတယ်” ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ပြောသည်။
ထို့ပြင် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာ စုစုပေါင်း ၄၁ လုံးနှင့် အိမ်ခန်းပေါင်း ၁၂၈၇ ခန်းရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်အထိ ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာ ၃၁ လုံးနှင့် အိမ်ခန်းပေါင်း ၁၀၂၄ ခန်းအတွက် လိုင်စင် ထပ်မံခွင့်ပြု ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာ စုစုပေါင်း ၇၂ လုံးနှင့် အိမ်ခန်းပေါင်း ၂၃၁၁ ခန်း ထပ်မံ တိုးတက်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

(၃)နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း ကုန်စည်စီးဆင်းမှုနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း မြန်ဆန်ရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် များကို ဆက်သွယ်ထားသည့် လမ်းများ၊ တံတားများ၊ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၊ မြို့များနှင့် ကျေးရွာများကို ဆက်သွယ်ထား သည့် လမ်းတံတားများနှင့် ကျေးလက်လမ်း

များကို အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ထပ်မံတည်ဆောက်၊ ဖောက်လုပ်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

“လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ လမ်းတံတားတွေ၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍတွေ၊ လျှပ်စစ်မီးကဏ္ဍတွေ၊ ရေ မီး၊ လူမှုရေးကဏ္ဍ အပါအဝင် ဒီကဏ္ဍတွေမှာ အင်မတန် အားရ ကျေနပ်စရာကောင်းပါတယ်။ ပြည်သူတွေ လည်း ဒီအပေါ်မှာ လက်တွေ့ခံစားရတဲ့အတွက် ပြည်သူတွေနဲ့ လူထုတွေဆုံပွဲတွေလုပ်တဲ့ အခါမှာ သူတို့ကိုယ်တိုင်က ပြန်ပြီးတုံ့ပြန် ပြောကြားတာတွေကို ပြန်ကြားရတဲ့အခါ အင်မတန်အားရပါတယ်” ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးညီပုက ပြောသည်။

ထို့ပြင် လမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကုန်ကျ ငွေကျပ် ၈၈၂၃ သန်းရှိ စစ်တွေမြို့လမ်းမတော် တောင်ရပ်ကွက်နှင့် ဆတ်ရိုးကျရွာအား ဆက်သွယ်ထားသည့် အရှည် ၁၆၄၂ ပေရှိ ဆတ်ရိုးကျတံတား၊ ကုန်ကျငွေကျပ် ၁၁၃၂၄ ဒသမ ၄၈၇ သန်းရှိ မြေပုံနှင့် မင်းပြားမြို့နယ်

နှစ်ခုကို ဆက်သွယ်ထားသည့် အရှည်ပေ ၁၉၂၀ ကြပ်စင်မြစ်ကူးတံတား၊ ကုန်ကျ ငွေကျပ် သန်း ၇၀၇၀ ရှိ ကျောက်ဖြူခရိုင် အမ်းမြို့နယ် ရန်ကုန် - စစ်တွေလမ်း၊ အမ်း - စစ်တွေအပိုင်း မိုင်တိုင် ၂၆/၇ - ၂၇/၀ တွင် အရှည်ပေ ၉၆၀ ရှိ ဒါးလက်ချောင်းတံတား၊ ကုန်ကျငွေကျပ်သန်း ၂၂၈၀ ရှိ မြောက်ဦးခရိုင် မြောက်ဦးမြို့နယ် ရန်ကုန် - စစ်တွေလမ်း မိုင်တိုင် ၁၂၀/၃-၁၂၀/၄ တွင် အရှည်ပေ ၃၆၀ ရှိ တိမ်ညိုတံတားများကို တည်ဆောက် ပြီးစီး၍ ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းမြေ့စွာ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

၁၉၉၇ ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် စတင်အသုံးပြုခဲ့သည့် ရန်ကုန် - စစ်တွေလမ်းပေါ်ရှိ ရာမောင်ကြီး တံတား၏ ကြံ့ခိုင်မှုအခြေအနေ အားနည်းနေ သည့်အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရတို့ပူးပေါင်းကာ အရှည် ၁၂၈၄ ဒသမ ၃ ပေရှိ နှစ်လမ်းသွား တွန်ကရစ်တံတားသစ်တစ်စင်းကို တံတား

ဟောင်းဘေးတွင်ကပ်လျက် တည်ဆောက် လျက်ရှိရာ ယခုအချိန်တွင် ဘိုးပိုင်အုတ်မြစ် ချလုပ်ငန်း စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီး တံတား တစ်စင်းလုံး၏ ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ရာမောင်တံတားသစ်၏ မင်းပြားဘက် ချဉ်းကပ်လမ်းနှင့် မလွတ်ကင်းသည့် မြေပိုင် ရှင် သုံးဦးကို မြေယာလျှော်ကြေးငွေများ ပေးအပ်ပြီးဖြစ်၍ ချဉ်းကပ်လမ်းလုပ်ငန်းကို စတင် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ထို့ပြင် ရေကြောင်းခရီး အသုံးပြုသူများ အဆင်ပြေရန် ဂျပန်နိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသည့် အမြန်ရေယာဉ်သုံးစင်းဖြင့် ပြေးဆွဲပေးလျက် ရှိပြီး စစ်တွေနှင့် တောင်ကုတ်မြို့တို့တွင် ဆိပ်ခံ အဖြစ်အသုံးပြုရန် ဂျပန်နိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသည့် အလျားပေ ၉၀ x အနံပေ ၂၀ x အမြင့် ၂ ပေ ၇ လက်မရှိ ဆိပ်ခံ Pontoon နှစ်စင်းကို

အထူးကဏ္ဍ [၀] သို့ »»



မာန်အောင်မြို့နယ် ဦးတောကျေးရွာရှိ School Cum Shelter တစ်လုံး တည်ဆောက်ထားရှိမှုကို တွေ့ရစဉ်။

»» အထူးကဏ္ဍ [၁] မှ

စစ်တွေသဘောကျောင်းနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ အင်ဂျင်နီယာများ ပူးပေါင်းတည်ဆောက်ခဲ့ရာ စစ်တွေဆိပ်ခံ Pontoon ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန် ၉ ရက်နှင့် တောင်ကုတ်ဆိပ်ခံ Pontoon ကို ဇူလိုင် ၃ ရက်တို့တွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပညာရေးကဏ္ဍ

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးရုံသာမက ပညာရေးကဏ္ဍကို တိုးတက်မြှင့်တင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပညာရေးစနစ်သစ် အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် ဆရာဆရာမများကို သင်ရိုးသစ်သင်တန်းများ၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့် သင်တန်းများပေးခြင်း၊ ကလေးပျော်ကျောင်းများ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံချက် ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ရေး ပညာရေးအညွှန်းကိန်းများကောက်ယူပြီး စီမံချက်များ ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် မသမာမှုကင်းရှင်းရေးနှင့် အောင်ချက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုအနေဖြင့် ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်နိုင်မှုမှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ၃၇ ကျောင်း၊ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ၄၀၊ အလယ်တန်းကျောင်း ၁၄၃ ကျောင်း၊ အလယ်တန်းကျောင်းခွဲ ၂၆ ကျောင်း၊ မူလတန်းလွန်ကျောင်း ၇၂ ကျောင်း၊ မူလတန်းကျောင်း ၂၉ ကျောင်းနှင့် မူလတန်းကျောင်းခွဲ ၅၂ ကျောင်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ၄၇၉ ကျောင်းကို တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် အခြေခံပညာကျောင်းများ အသစ်ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ငွေလုံးငွေရင်း ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၁၉၂၅၅ ဒသမ ၇၇ သန်း၊ သာမန်ငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၄၈၅ ဒသမ ၁၅ သန်း သုံးစွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆရာ ဆရာမ ခန့်ထားမှုအနေဖြင့် မူလတန်းပြ ၅၆၁ ဦး၊ အလယ်တန်းပြ ၉၆၅ ဦးနှင့် အထက်တန်းပြ ၃၄၇ ဦးခန့်ထားနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စစ်တွေတက္ကသိုလ်တွင် RC သုံးထပ် စာသင်ဆောင်ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အဆောင်ဆောက်လုပ်နေမှုမှာ ပြီးစီးတော့မည်ဖြစ်ပြီး သုံးထပ် စာသင်ဆောင်တစ်ဆောင်နှင့် စားသောက်ဆိုင်တန်းတို့မှာ ဆောက်လုပ်နေဆဲဖြစ်ကာ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(စစ်တွေ) တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၀၀ ခန့် ပညာ လေ့လာဆည်းပူးနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဝင်ရောက်လာနိုင်ရန်နှင့် အသေးစား၊ အလတ်စား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်၊ ဒေသခံတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ခရိုင်၊ခရိုင်ရှိ မြို့နယ် ၂၀ တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့ပြီး မြို့လေးမြို့ကို အခြားနည်းဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သိရသည်။

ကျေးရွာအလိုက် လျှပ်စစ်ဖြန့်ဖြူးမှုအနေဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း ကျေးရွာပေါင်း ၃၇၄၅ ရွာအား ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ဓာတ်အားစနစ်ဖြင့် ၃၉၅ ရွာ၊ အခြားနည်းဖြင့် ၁၅၇၄ ရွာ လျှပ်စစ်



၆၆ ကေဗီ ဘူးသီးတောင်-မောင်တော ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ၆၆/၁၁ ကေဗီ (၅) အမ်ပီအေ မောင်တောဓာတ်အားခွဲရုံကို တွေ့ရစဉ်။

မီးရရှိပြီး ကျေးရွာပေါင်း ၁၉၁၂ ရွာ လျှပ်စစ်မီးရရှိ၍ ကျေးရွာများ၏ ၅၃ ဒသမ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒါကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုအနေနဲ့ ပြောမယ်ဆိုရင် ရခိုင်ပြည်နယ်က ဖွံ့ဖြိုးမှုအလားအလာတွေရှိနေပြီ။ ဆက်ပြီးတော့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းတွေ အောင်အောင်မြင်မြင်နဲ့ ဆောင်ရွက်နိုင်မယ်ဆိုရင် အခြားတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေထက်ကို ဖွံ့ဖြိုးမှုပိုပြီး အားသာချက်တွေကို ရသွားမယ်လို့ ထင်ပါတယ်” ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ပြောသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ် ၂၆ ရက်က ပုဏ္ဏားကျွန်း - ရသေ့တောင် ၆၆ ကေဗီ ဓာတ်အားလိုင်းမှ ရသေ့တောင်မြို့နယ်နှင့် ကျေးရွာ ၂၆ ရွာ၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၈ ရက်တွင် ကျောက်ဖြူ - မဒဲ ၆၆ ကေဗီ ဓာတ်အားလိုင်းမှ ကျေးရွာသုံးရွာ၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ရသေ့တောင်-ဘူးသီးတောင် ၆၆ ကေဗီ ဓာတ်အားလိုင်းဖြင့် ၆၆/၁၁ ကေဗီ ဘူးသီးတောင်၊ ဓာတ်အားခွဲရုံ (၅)အမ်ပီအေ တည်ဆောက်ပြီး ဘူးသီးတောင်မြို့နှင့် ကျေးရွာ ၃၃ ရွာ၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် ဘူးသီးတောင် - မောင်တော ၆၆ ကေဗီ ဓာတ်အားလိုင်းဖြင့် ၆၆/၁၁ ကေဗီ၊ ၅ အမ်ပီအေ မောင်တော ဓာတ်အားခွဲရုံများ တည်ဆောက်ကာ မောင်တောမြို့နှင့် ကျေးရွာ ၁၅ ရွာတို့အား လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ကျေးလက်နှင့် မြို့ပြ ကွာခြားမှုမရှိရေးအတွက် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးလက်မီးလင်းရေး၊ ကျေးလက်အိမ်ရာ ဖော်ဆောင်ရေး၊ ကျေးရွာပြည်သူများအတွက် မြစ်စိမ်းရောင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်များ ရေးဆွဲခြင်း၊ စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေးအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုက်ရိုက်ဆေးရုံများ၊ တိုးချဲ့လူနာဆောင်များ၊ ဆေးသိုလှောင်ရုံများ၊ ကျန်းမာရေးရုံးများ၊ မိခင်/ကလေးကျန်းမာရေးဌာနများ၊ တိုက်ရိုက်ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ဌာနခွဲများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းအိမ်ရာများကို ဆောက်လုပ်ကာ စံကိုက်အဆောက်အအုံများအဖြစ် ဆောက်လုပ်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပြု ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ပြည်နယ်အတွင်း ကုသရေးနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများအောက်ရှိ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် ကျန်းမာရေးလူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ တိုးတက်လာရန် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် လက်ထောက်ဆရာဝန် ၁၇ ဦး၊ သွားနှင့် ခံတွင်းဆရာဝန် တစ်ဦး၊ သူနာပြု ၆၆ ဦး၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးမှူး နှစ်ဦး၊ ကျန်းမာရေးမှူးအဆင့်(၁)လေးဦး၊ လက်ထောက်ကျန်းမာရေးမှူး ၁၈ ဦး၊ ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်သူ ၂ ဦး၊ အမျိုးသမီးကျန်းမာရေးဆရာမကြီး ၁၀ ဦးနှင့် သားဖွားဆရာမ ၁၂ ဦးတို့ကို ခန့်ထားပေးခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းအရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်ကိုးမြို့နယ်ရှိ ခက်ခဲဒေသ ကျေးရွာပေါင်း ၁၈၃ ရွာနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း နှစ်ခုတို့တွင် (REC/ CRASH) အသွင်ဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးမှုကို လွှမ်းမိုးနိုင်သည်အထိ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ရွေ့လျားဆေးအဖွဲ့များဖြင့် ဆေးခန်းများ ဖွင့်လှစ်ကုသခြင်း၊ UEHRD Care Task Force ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်တွင် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ တောင်ကုတ်မြို့နယ်တွင် ဆေးတက္ကသိုလ်များမှ အထူးကုဆရာဝန်များက ကွင်းဆင်းဆေးကုသခြင်းနှင့် တိုက်ပွဲရှောင်များအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် ၎င်းတို့မှ မွေးဖွားသော အသက် (၂)နှစ်အောက် ကလေးများအား

ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အစီအစဉ်အရ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁ ရက်မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ အကျုံးခံစားခွင့်ရှိသူ ၂၅၂၀၀၄ ဦး၊ သက်ကြီးဘိုးဘွား ၁၇၈၅၇ ဦးအား လူမှုရေးပင်စင်ထောက်ပံ့ခြင်း၊ မသန်စွမ်းသူ ၉၇၄၈ ဦးအား ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ စစ်တွေခရိုင် စစ်တွေပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးအား ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့အဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ရန်အတွက် လေးထပ်တိုးချဲ့ဆောင် ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ စစ်တွေပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ရှစ်ခန်းတွဲလေးထပ် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာဆောက်လုပ်ခြင်း၊ စစ်တွေမြို့ ပြည်နယ်ကုသရေးမှူးရုံး နှစ်ထပ် RC အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ စစ်တွေသူနာပြုနှင့် သားဖွားကျောင်း သုံးထပ် RC နှင့် ဆက်စပ်အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ကျောက်ဖြူခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် တိုးချဲ့နှစ်ထပ်ဆောင် ဆောက်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် လယ်ယာကဏ္ဍကို အဓိက အားထားရသော ပြည်နယ်ဖြစ်သည့်အတွက် မိုးစပါစိုက်ဧက ၁၁ သိန်းကျော်ရှိရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေသရာဇီတူနှင့် ကိုက်ညီသော တောင်သူများကြိုက်နှစ်သက်သည့် ဈေးကွက်ရှိသော မျိုးစေ့များကို ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် သီးနှံအလိုက် ဈေးကွက်ရရှိရေး၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် စပါးသီးနှံ၊ ဆီထွက်သီးနှံ၊ ပဲမျိုးစုံ၊ စိုက်ပျိုးရေး ဖုန်များ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး မျိုးယှဉ်ပြိုင်စမ်းသပ်ကွက်များ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သီးနှံပုံစံများကို ရွေးချယ်နိုင်ရန် သီးနှံစမ်းသပ်ကွက်များ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုကြောင့် ပြည်သူများ နစ်နာမှု မရှိရေးအတွက် တောင်သူ ၄၁၄၃ ဦးအား ၁၃၄၈၈ ဒသမ ၅၁ ဧကကို ပြန်လည်စွန့်လွှတ်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုးမြေမဟုတ်သော မြေ ၁၄၇၀ ဒသမ ၀၂ ဧကအား ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း ၃၁ ခု၏ မြေဧရိယာ ၂၅၅ ဒသမ ၇၆၇ ဧက

ကို လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများသိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးပဟိုကော်မတီမှ အပ်နှံခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်ရာ ပြန်လည်အပ်နှံလာသည့် ဧရိယာများအနက် စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာ ၁၀၆၂ ဒသမ ၅၃ ဧကတွင် တောင်သူ ၃၈ ဦးအတွက် ဧရိယာ ၂၀၄ ဒသမ ၆၂ ဧကကို ပုံစံ(၇)၊ တောင်သူ ၁၄၉ ဦးအတွက် ဧရိယာ ၈၄၄ ဒသမ ၃၀ ဧကကို ယာယီလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ်ထုတ်ပေးပြီး ကျန်ရှိသည့် စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာ ၁၃ ဒသမ ၆၁ ဧကကို သက်ဆိုင်ရာ သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် စိုက်ပျိုးမြေမဟုတ်သည့် မြေဧရိယာ ၁၅၂၀ ဒသမ ၂၃၇ ဧကအနက် တောင်ရိုင်းမြေ ၃၀၀ ဒသမ ၁၈ ဧကကို တောင်သူ ၄၁ ဦးသို့ ယာယီပုံစံ(၃)ဖြင့် လွှဲပြောင်းခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသော ၁၂၂၀ ဒသမ ၀၅၇ ကို သက်ဆိုင်ရာသို့ လွှဲပြောင်းပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီအနေဖြင့် ဗဟိုကော်မတီမှ လွှဲပြောင်းပေးပို့လာသည့် မြေယာတိုင်ကြားစာ ၃၃၈ တွဲအနက် ၂၅၅ တွဲကို မြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ်၊ မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ လျှောက်ထားလာသည့် ဒေသခံတောင်သူ ၂၄၈ ဦးအား ဧရိယာ ၁၅၁၃ ဒသမ ၈၇ ဧကကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် ရခိုင်ပြည်နယ် ဘဏ်ခွဲအနေဖြင့် မိုးရာသီသီးနှံ ထုတ်လုပ်မှု ဘဏ်ချေးငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၈၄၃၄၂၀ ကို ထုတ်ချေးထားပြီး ဆောင်းသီးနှံချေးငွေကို မြောက်ဦး၊ ကျောက်ဖြူနှင့် သံတွဲခရိုင်တို့တွင် ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၃၁၇၃၇ သိန်း ထုတ်ချေးပေးထားကြောင်း သိရသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍ

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ပင်လယ်ကမ်းခြေ ဒေသတစ်ခုဖြစ်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်သော မုန်တိုင်းဒဏ်ကို ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများအား အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် မုန်တိုင်းတည်နေရာ၊ ပြင်းအားနှင့် ရွေ့လျားမည့်လမ်းကြောင်း

»» အထူးကဏ္ဍ [၀] မှ

ကို တိကျစွာထောက်လှမ်းနိုင်သည့် မိုးလေဝသ ရေဒါအဆောက်အအုံကို ကျောက်ဖြူ မြို့နယ် ကင်းရွာတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အကူအညီဖြင့် တည်ဆောက်ပေးထားသည်။

အဆိုပါ မိုးလေဝသရေဒါစခန်းမှ နေ့စဉ် မိုးလေဝသသတိပေးချက်များကို ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပြီး အလိုအလျောက် မိုးလေဝသ တိုင်းတာရေးကိရိယာများကို မိုးလေဝသ စခန်းများတွင် တပ်ဆင်ထားပြီး စခန်းမရှိသည့် ဒေသများတွင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံးများ၌ တပ်ဆင်ပေးထားသည်။

ထို့ပြင် ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုဘေးအန္တရာယ်ကို ကြိုတင်သိရှိပြီး ရှောင်ရှားနိုင်ရန် အလိုအလျောက် မြစ်ရေအနိမ့်အမြင့် တိုင်းတာရေးကိရိယာများကို မင်းပြားမြို့ ရာမောင်တံတား၊ သံတွဲမြို့၊ သံတွဲချောင်းနှင့် တောင်ကုတ်မြို့ တောင်ကုတ်ချောင်းတို့၌ တပ်ဆင်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်လာပါက ခိုလှုံနိုင်ရန် အမျိုးသားသဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီရန်ပုံငွေဖြင့် ဆိုင်ကလုန်းရှုပ်တာ ၃၆ လုံးနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အစိုးရအလှူငွေဖြင့် လေးလုံးကို ပြည်နယ်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနက ဆောက်လုပ်ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍ

ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကုန်သွယ်မှုလျာထားချက်မှာ ပိုမိုကုန်အမေရိကန်ဒေါ်လာ လေးသန်း၊ သွင်းကုန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သန်း၊ ကုန်သွယ်မှု ပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ငါးသန်းအပေါ် အမှန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုမှာ ပိုမိုကုန်အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၃ ဒသမ ၇၆၃ သန်း၊ သွင်းကုန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၀၅၃ သန်း၊ ကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄ ဒသမ ၈၁၆ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး လျာထားချက်အပေါ် ၂၉၆ ဒသမ ၃၂ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်လွန်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

အလားတူ ၂၀၁၈ ခုနှစ် Mini Budget ဖြေလှယ်မှု စက်တင်ဘာလအထိ ကုန်သွယ်မှု လျာထားချက်မှာ ပိုမိုကုန်အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃ ဒသမ ၅၀၊ သွင်းကုန်အမေရိကန် ဒေါ်လာသန်း သုည ဒသမ ၅၀၊ ကုန်သွယ်မှု ပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ လေးသန်းအပေါ် အမှန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု ပိုမိုကုန်အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၀၀ ဒသမ ၄၅၅ သန်း၊ သွင်းကုန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅ ဒသမ ၈၁၄ သန်းနှင့် ကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၈ ဒသမ ၂၉၉ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး လျာထားချက်အပေါ် ၆၄၅၅ ဒသမ ၄၈ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်လွန်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စည်ပင်သာယာရေးကဏ္ဍ

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် မြို့နှင့် မြို့နယ်များကို မြို့ပြအင်္ဂါရပ်နှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်းရှိ လမ်းများ၊ တံတားများနှင့် ရေပေးဝေရေး လုပ်ငန်းများကို ဌာနရန်ပုံငွေ၊ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ရန်ပုံငွေများဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေဖြင့် (၃) နှစ်တာကာလအတွင်း မြို့ပြကမ္ဘာလံးမား၊ ကျောက်ချောလမ်းနှင့် ကွန်ကရစ်လမ်းများကို သုံးစွဲငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၇၄၄၄ ဒသမ ၂၂၄၅



စစ်တွေ သူနာပြုသားဖွားသင်တန်းကျောင်း သုံးထပ်သူနာပြုအုပ်ချုပ်ရေးဆောင်အသစ် ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မြို့ပြကွန်ကရစ်တံတား ၁၇၇ စင်း၊ သစ်သားတံတား တစ်စင်း၊ ရေပြန် ၁၄၂ စင်းနှင့် အခြား ၂၀ စုစုပေါင်း ၃၄၀ ကို ငွေကျပ် ၁၀၇၆ ဒသမ ၀၆၂ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် မြို့ပြရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် လက်တူးတွင်းတစ်တွင်း၊ မြေသား ရေကန် ငါးကန်၊ အခြားရေပေးဝေရေးနှင့် ဆက်စပ်သည့်လုပ်ငန်း ၈၀ စုစုပေါင်း ၈၆ ခုတို့ကို ငွေကျပ် ၆၀၂ ဒသမ ၉၈၂ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူပင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေဖြင့် (၃)နှစ်တာကာလအတွင်း မြို့ပြကမ္ဘာလံးမား၊ ကျောက်ချောလမ်းနှင့် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၃၃၃၈၇ ဒသမ ၁၅၂၄ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့ပြကွန်ကရစ်တံတား ၅၃ စင်း၊ ရေပြန် ၃၅ စင်းနှင့် အခြား ၃၈ စုစုပေါင်း ၁၂၆ ခုကို ငွေကျပ် ၁၂၆၇ ဒသမ ၄၈၃ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မြို့ပြရေပေးဝေရေးအနေဖြင့် မြေသား ရေကန် တစ်ကန်၊ အခြားရေပေးဝေရေးနှင့် ဆက်စပ်သည့်လုပ်ငန်း ၂၃ စုစုပေါင်း ၂၄ ခုတို့ကို ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၃၄၃၉ ဒသမ ၂၅၂၇ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

JICA ODA Loan ချေးငွေဖြင့် စစ်တွေမြို့ မြို့ရေပေးဝေရေး အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အပိုင်းလေးပိုင်းခွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ အပိုင်း ၁ မှာ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် မြို့တွင်းသာယာလှပရေးနှင့် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးတို့ကို စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုနှင့်အတူ အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆောင်ရွက်မှု

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် မြို့မရဲစခန်း ၁၇ ခု၊ နယ်မြေရဲစခန်း ၂၅ ခုနှင့် ရဲကင်းစခန်း ၃၃ ခု

တို့ဖြင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ (၃)နှစ်တာကာလအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီး အရေးယူမှုအခြေအနေမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ၁၂၁ မှု၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၁၂၃ မှု၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၂၀၁ မှုရှိခဲ့ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့လူထုအတွင်း အသိပညာပေးတော့ပြောခြင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်းတို့အပြင် ပိုမိုထိရောက်သော အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် အစီအမံများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(၃)နှစ်တာကာလအတွင်း လူကုန်ကူးမှုအနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ၁၂၁၇ မှု၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၁၀ မှု၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၁၂၁ မှုရှိခဲ့ပြီး လူကုန်ကူးမှုပျောက်ရေးအတွက် စီမံချက်များချမှတ်ကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ရခိုင်ပြည်နယ် ကွပ်ကဲမှုနယ်မြေအတွင်း မွတ်စလင်ဘာသာဝင်များအား တရားမဝင် သွေးဆောင်ဖြားယောင်း ပိုဆောင်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုများရှိခဲ့ပြီး အမှုကြီး ၁၀ မျိုး ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် အခြားအမှုအခင်းများကင်းစင်ရန် အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“မူးယစ်ဆေးဝါး တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတွေ၊ တရားမဝင်ဖော်ဆောင်မှုတွေ၊ တရားမဝင်သစ်ထုတ်လုပ်မှုတွေကို တခြားတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေနည်းတူရှိပါတယ်။ ဒါတွေကို တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနဲ့အညီ တရားမဝင်တဲ့လုပ်ငန်းတွေကို ကြိုတင်တားဆီးခြင်း၊ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းနဲ့ ဖမ်းဆီးအပြစ်ပေးခြင်း လုပ်ငန်းတွေကို ကျွန်တော်တို့ လုပ်နေပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ပြောသည်။

ဆက်လက်၍ “မူးယစ်ဆေးဝါးနဲ့ပတ်သက်ရင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုယ်တိုင်က အထူးစီမံချက်တွေနဲ့ အထူးအဖွဲ့တွေနဲ့ လာရောက်ပြီး လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေတာတွေ ရှိပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးမှုမှာ စံချိန်တင်လောက်အောင်ကို ဖမ်းဆီးရရှိမှုတွေ လုပ်နိုင်တာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ၎င်းက

ပြောသည်။

ယာဉ်တိမ်းမောက်မှု အများဆုံးဖြစ်ပွားသည့် နေရာများတွင် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုများ အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် (၃)နှစ်တာကာလအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း (၃)နှစ်တာကာလအတွင်း အသက် ၁၀ နှစ်ပြည့် ကတိပြားထုတ်ပေးမှု ၇၃၄၇၇ ဦးနှင့် အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့် ထုတ်ပေးသူ ၆၆၅၃၄ ဦး စုစုပေါင်း ၁၃၀၀၁၁ ဦး ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတိပြားနှင့် နိုင်ငံသားပြုရေးကတိပြားကို ဥပဒေနှင့်အညီ သေချာစိစစ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေး

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီအထောက်အပံ့ပေးရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (UEHRD) ကော်မတီအနေဖြင့် မောင်တော ဒေသအကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သွားသည့် နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်ရန် တောင်ပြိုလက်ပဲ ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်း၊ ငါးခုရပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်းနှင့် လှဖိုးခေါင်ယာယီကြားစခန်းတို့ကို တည်ဆောက်ထားပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များကြောင့် မိမိတို့၏ မူလကျေးရွာများကို စွန့်ခွာရောက်ရှိလာကြသည့် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအား စုပေါင်းကျေးရွာများ တည်ဆောက်ပေးရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အပါအဝင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် အလှူရှင်များက မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်အတွင်းရှိ စုပေါင်းကျေးရွာ ၁၅ ရွာတွင် နေအိမ် ၁၀၀၉ လုံး ဆောက်လုပ်ရန်လျာထား၍ နေအိမ် ၈၉၂ လုံး ဆောက်လုပ်နေပြီး နေအိမ် ၂၁၇ လုံးအတွက် အလှူရှင်လိုအပ်နေကြောင်း

သိရသည်။

ထို့ပြင် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များအတွက် အိုးထိန်းမြို့ အရှေ့ကြိမ်ချောင်း၊ ရွှေဇားအုပ်စုနှင့် ငါးခုရကျေးရွာများတွင် နေအိမ် ၄၃၃ လုံး၊ မွတ်စလင်ဘာသာဝင်များအတွက် ကြိမ်ချောင်းတောင်၊ ပန်းတောပြင်၊ ဂူတောင်နှင့် သက္ကေပြင် ကျေးရွာများတွင် နေအိမ် ၄၂၉ လုံး ဆောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိသွားသည့် နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည်လက်ခံပြီး နေရာချထားနိုင်ရန် မောင်တောမြို့နယ်တွင် ၃၁ နေရာနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ၁၁ နေရာ စုစုပေါင်း ၄၂ နေရာ လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ၍ တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် ဦးရေမှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်အထိ ၁၇၇ ဦး လက်ခံဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် မောင်တောဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကညင်ချောင်းစီးပွားရေးဇုန် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီး မူဘောင်သဘောတူညီချက် MoA ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ရင်းနှီးမတည်ငွေ တန်ဖိုး ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကုမ္ပဏီဘက်မှ ရင်းနှီးမတည်ငွေ တန်ဖိုး ၃၅ ရာခိုင်နှုန်း ထည့်ဝင်ပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအချိန်တွင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအချို့ ပြီးစီးပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ထောက်ပံ့မှုများ

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဒေသခံလူထုနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးမှုမှာ ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ငွေကျပ် ၆၅၇ ဒသမ ၈၆ သန်း၊ ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ငွေကျပ် ၁၃၄၅ ဒသမ ၄၇၃၁ သန်းနှင့် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ငွေကျပ် ၂၂၁ ဒသမ ၃၆၅၃ သန်း ထောက်ပံ့မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်မှု၊ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုတို့ဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာများ၊ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေး၊ ARSA အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရမှု၊ AA အဖွဲ့၏ တိုက်ခိုက်မှု စသည့် အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေဆဲဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပသာမက နိုင်ငံတကာကပါ အထူးအာရုံစိုက်ခြင်း ခံနေရသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက “ရခိုင်ပြည်နယ်က တကယ်ကို ထူးခြားမှုတွေရှိတဲ့ ပြည်နယ်ပါ။ ရခိုင်ပြည်သူပြည်သားတွေဟာ တကယ် စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်နဲ့ ဆောင်ရွက်ကြရင် ဘယ်လောက်ပဲ ခက်ခဲခက်ခဲ တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အောင်မြင်မှုတွေရနိုင်မယ့် အနေအထားရှိပါတယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အားပေးကူညီမှု၊ ပြည်နယ်အစိုးရ၏ အားသွန်ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများကြောင့် ရေမြေရာသီဥတု တောတောင်သဘာဝသာယာလှပပြီး သယံဇာတပေါကြွယ်ဝသည့် ပြည်နယ် တစ်ခုဖြစ်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်သည် မဝေးသည့်ကာလတွင် ကဏ္ဍစုံမှ အောင်မြင်တိုးတက်မှုများ ရရှိလာတော့မည်ဖြစ်သည်။ ။